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Víte, že
-  Technické služby města Broumova do-

končily úpravu dalších dvou zelených ploch? 
Jedná se o „trojúhelník“ na křižovatce  „U 
medvěda“ na Křinickém sídlišti a o úpravu 
plochy v proluce u hladomorny. Obě místa 
byla doseta travním semínkem a vybudovány 
štěrkové chodníčky.

-  Veba, a. s. bourá svou bývalou teplárnu 
v Olivětíně i s komínem? Ještě hodně pamět-
níků s nostalgií vzpomíná, když se bouraly 
staré komíny a tato teplárna s novým komí-
nem se stavěla. Na teplárně se otáčela „ze-
měkoule“ s nápisem VEBA. Holt nic netrvá 
věčně!- 

-  uzavřenou Zahradní ulicí v pohodě pro-
jelo osobní auto, jehož řidiči zákaz vjezdu ani 
probíhající úpravy povrchu vozovky neva-
dily? Projel celou trasu a v nově vybudované 
základové vrstvě vytvořil koleje, které již ne-
půjdou srovnat. Viník zatím nebyl identifiko-
ván.- 

-  Úpravy povrchu vozovek byly ukonče-
ny v ulicích Zahradní, Pionýrská a Prokopa 
Holého? Také došlo na odstavné plochy v ul. 
Žižkově.

-  Je hotova úprava vjezdu z polní cesty, 
většinově patřící soukromým osobám, do 
Tř. Osvobození? Městu patří pouze 8 m této 
cesty, ale právě v těchto posledních osmi met-
rech docházelo ke splavování terénu do státní 
komunikace. Vydláždění a úpravy přišly na 
40 tisíc korun českých materiálových nákla-
dů a k tomu sedm dní práce tří zaměstnanců 
TS. - 

-  odbor Stavebního úřadu a územního 
plánování má velké možnosti postihu vlastní-
ků nemovitostí, kteří se o svůj majetek nesta-
rají? I město může vlastníka žalovat o náhra-
du škody, když nemovitost (padající omítky, 
okna, žlaby, svody, tekoucí voda či odpady) 
poškozují majetek města.- 

-  parčík u Horní brány je již hotový? 
Úpravy tohoto místa se podle názoru většiny 
občanů i návštěvníků vydařily, i když se jistě 
najde někdo, kdo s tímto hodnocením nebu-
de souhlasit. Škoda, že se nedá odhalit pod 
dlažbou schovaný most před Horní branou, 
nebo zasypaná krypta pod bývalým kostelem 
sv. Vavřince. Alespoň zůstane něco pro příští 
generace. - 

-  přechodné dopravní značení (uzavírka) 
u hladomorny nabylo právní moci? Znamená 
to, že se konečně bude moci vydláždit cesta 
nad hradbami v úseku od hladomorny k ulici 
Krátké. Akci předcházelo vyčistění prostoru 
od černé skládky a nepořádku.- 

- zřejmě potkani způsobují další škody na 
majetku města? Popadat se opět začala dlaž-
ba u mléčné jídelny (již opraveno), a u pro-
dejny Vysočina na Mírovém náměstí. Také  
u staré tržnice a na Malém náměstí se objevi-

ly příznaky přítomnosti tohoto neoblíbeného 
všežravého hlodavce.- 

-  čekání na opravu uzavřeného schodiště 
pod restaurací Střelnice potrvá minimálně do 
příštího roku? S opravou se počítalo v letoš-
ním roce a naplánována byla částka ve výši 
200 tis. Kč. Skutečné náklady podle zpraco-
vaného rozpočtu a rozsahu akce se vyšplhaly 
na milion Kč. Bude to zřejmě jedna z prvních 
akcí pro příští zastupitele.- 

-  na parkovišti u Střelnice, a také na par-
kovišti u nemocnice i v areálu nemocnice, 
bylo provedeno nové vodorovné dopravní 
značení? Neukázněnost některých řidičů, 
kteří strhnou natažené pásky a zaparkují si 
auto, způsobuje, že se nedaří označit větší 
množství parkovacích míst ve městě. (Přitom 
značení se provádí právě pro řidiče.)- 

-  pokračuje sečení trávy na hřbitově? Le-
tos je to již čtvrté kolo. Rozptylová loučka je 
udržována (sečena) podle zvláštních pravi-
del. Není tedy opomíjena.- 

-  proti ubytovně v Tř. Soukenické byly 
zahájeny zemní práce?  Jedná se o přípravu 
výstavby nového střediska VaKu.- 

-  Technické služby se opravdu nevyhnuly 
sečení louky na svahu pod budoucím školí-
cím střediskem Veby? Jedná se o pozemek, 
který patří do areálu Alejky, a jak jsme již mi-
nule psali, musely TS respektovat smlouvu  
s nadací Proměny a trávu pokosit až po jejím 
vysemenění.

 A. O.                                                

CO NOVÉHO 
V BROUMOVĚ?
Jako každý měsíc  jsem tuto otázku polo-

žil starostovi a místostarostovi města - panu 
Kotrncovi a panu Slezákovi.

P. Slezák: První cyklostezka na území 
Broumova je hotova a je zkolaudována a bez 
velké slávy a ceremoniálů byla dána do užívá-
ní veřejnosti.

P. Kotrnec: Most do Soukenické ulice, 
který je v současné době uzavřen a znemož-
ňuje v těchto místech odbočení  z cyklostezky 
do Soukenické ulice, bude v tomto roce od-
straněn, vybetonovány budou dva nové nos-
né pilíře a postavena dřevěná lávka pro pěší  
i cyklisty. Myslím, že ji budou využívat hlavně 
„bruslaři“, kteří se budou chtít vyhnout dlaž-
bě  na pozemku pod klášterem.

P. Slezák:  Po opakovaných zkouškách 
podloží budou pokračovat práce na další 
části cyklostezky, a to od bývalé bednárny do 
Otovic. Podle výsledků zkoušek bude muset 
být podloží technologicky upravováno. Akce 
poté může plynule pokračovat.

Obst: Jak to vypadá s chodníky a mostem 
v Cihlářské ulici?

P. Slezák: Pokračuje se na výstavbě chod-
níku v Olivětíně směrem na Benešov, v srpnu 
bude zahájena rekonstrukce a výstavba no-
vého chodníku v ul.  Křinické. Na generální 
opravě mostu v Cihlářské ulici se rovněž in-
tenzivně pracuje.

Obst: Jak dál v Ulitě a co střecha sportov-
ní haly?

P. Kotrnec: Pokud se týká Ulity, tak 5. srp-
na by měla proběhnout kolaudace vstupního 
objektu. Také opravy střechy sportovní haly 
by měla být započata. Téměř 18 letému za-
tékání dešťové vody do haly by konečně mělo 
být zamezeno. Probíhá také rekonstrukce  
v budově ZUŠ V Kopečku. V současné době 
se provádějí úpravy  sociálního zázemí, uče-
ben a chodeb.

P. Slezák:  Rád bych připomenul ještě 
další dvě akce:  Probíhá oprava fasády staré 
radnice, jejíž součástí budou i nové nátěry. 
Původně se uvažovalo pouze s opravou jedné 
strany , ale po zvážení se přistoupilo k tomuto 
řešení. 

Tou druhou věcí, která by mohla brou-
movskou veřejnost zajímat, je skutečnost, že 
nám byla dodána projektová dokumentace na 
první etapu rekonstrukce Dětského hřiště. 
Na základě této dokumentace bude zažádá-
no o stavební povolení. Podotýkám, že první 
etapa řeší komplexní rekonstrukci a přístav-
bu zázemí (dosavadní šatny volejbalistů)  
a zastřešení jeviště. Součástí této první etapy 
je i vybudování nekrytého (ale většího, než 
doposud) hlediště. Mělo by se do něho vejít 
264 sedících diváků.

Děkuji za vaše vyjádření 
A. Obst

Redakce Broumovských novin 
děkuje rodině Fabiánových -  
dlouholetým čtenářům a přízniv-
cům z Nového Města nad Metují- 
za peněžní dar. 

V sobotu 23. srpna se na 
Dětském hřišti uskuteční tradiční 
volejbalový turnaj 

„XXXVI. ročník memoriálu 
Slávky Streubelové.“ 
Začátek je v 9 hodin. 
V případě nepříznivého počasí 

se turnaj uskuteční ve sportovní 
hale. 

Srdečně zveme broumovskou 
veřejnost k účasti.
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Jednání Rady města Broumova č. 95
ze dne 18. čer vna 2014 

Přítomni: Milan Kotrnec, Pavel Fröde, Arnold Vodochodský,
Mgr. Jiří Ringel, Arnošt Obst, MUDr. Jiří Veselý, Ing. Eva Blažko-

vá, MPA - tajemnice
Omluveni: Kamil Slezák
Pozdější příchod: ----------------------
Dřívější odchod: MUDr. Jiří Veselý (14:00 hod.)
Hosté: ThLic. Martin Lanži – administrátor farnosti v Broumově, 

Jan Školník, MBA – Agentura pro rozvoj Broumovska, Ing. Milada 
Kubalíková – ředitelka Centra sociálních služeb Naděje Broumov, 
Ing. Miloš Andrš – vedoucí odboru sociálních věcí a zdravotnictví, 
Jiřina Trnovská – koordinátorka inkluzivních nástrojů, Kateřina Cep-
ková, DiS. – kurátorka pro dospělé, Ing. Marie Mikulenková – vedou-
cí odboru Správy majetku města, Bc. Pavlína Machková – referentka 
odboru stavebního a rozvoje města, Ing. Jaroslav Bitnar – TJ Slovan 
Broumov

Ověřovatel: Mgr. Jiří Ringel (pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0)
Začátek jednání: 13:05 hod.
Starosta konstatoval, že jednání je přítomna nadpoloviční většina 

členů rady města. Poté předložil návrh programu:
1. Konference k 25. výročí sametové revoluce
2. Centrum sociálních služeb Naděje Broumov
3. Problematika odboru sociálních věcí a zdravotnictví
4. Majetkové záležitosti
5. Výběrová řízení
6. Různé
Návrh programu byl schválen. (pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0)

PRůBĚH JEDNáNí A PřIJATá USNESENí

0 1 / 9 5 / 1 4 Ko n f e r e n c e  k  25.  v ý r o č í  s a m e t o v é  
r e v o l u c e
Předkladatel: starosta
RM bere na vědomí informace ThLic. Martina Lanžiho a Jana 

Školníka, MBA o připravované konferenci k 25. výročí sametové re-
voluce.

RM ukládá Mgr. Ringelovi informovat o této akci pedagogy na 
Gymnáziu v Broumově s cílem zapojit žáky do aktivit spojených s rea-
lizací konference. Termín: do 30.06.2014

RM ukládá starostovi oslovit pamětníky s nabídkou spolupráce 
při přípravě a realizaci konference a doprovodných akcí (beseda pro 
občany, výstava dobových fotografií, apod.). Termín: do příštího jed-
nání RM.                                               Hlasování: pro: 6 proti: 0 zdržel se: 0

Odchod MUDr. Jiřího Veselého (14:00 hod.)

0 2 / 9 5 / 1 4  C e n t r u m  s o c i á l n í c h  s l u ž e b  N a d ě j e 
B r o u m o v (CSSNB)
Předkladatelka: ředitelka CSSNB
RM bere na vědomí Výroční zprávu CSSNB za rok 2013 dle před-

lohy.
RM bere na vědomí informace ředitelky CSSNB o plnění cílů ob-

sažených ve Strategickém plánu CSSNB.
RM bere na vědomí zprávu o činnosti CSSNB za 1. pololetí roku 

2014.            Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0
Předkladatel: starosta
RM schvaluje mimořádnou odměnu ředitelce CSSN za činnost 

centra v 1. pololetí roku 2014 dle předlohy.
                                                            Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

0 3 / 9 5 / 1 4  P r o b l e ma t i k a  o d b o r u  s o c i á l n í c h  v ě c í  
a  z d r a v o t n i c t v í
Předkladatelka: projektová manažerka

1. Projekt „Podpora standardizace orgánů Sociálně právní ochra-
ny dětí“ (SPOD)

RM bere na vědomí informace projektové manažerky o výsledku 
grantového řízení OP LZZ projektu “Systémová a efektivní opatření 
agendy SPOD ORP Broumov“ dle předlohy.

RM schvaluje postup pro výběr dodavatele pro zpracování drogo-
vé analýzy v rámci projektu „Systémová a efektivní opatření agendy 
SPOD ORP Broumov“ v souladu s Metodickým pokynem pro zadává-
ní zakázek OP LZZ (příloha D9). Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

Předkladatel: vedoucí odboru sociálních věcí a zdravotnictví
2. Centrum sociální pomoci a služeb, o.p.s., Hradec Králové – 

poskytnutí dotace RM doporučuje ZM schválit poskytnutí dotace  
z rozpočtu města v částce 30.000,- Kč Centru sociální pomoci a slu-
žeb, o.p.s., Hradec Králové, na spolufinancování projektu Síť manžel-
ských a rodinných poraden Královéhradeckého kraje v roce 2014.

RM doporučuje ZM schválení Smlouvy o poskytnutí dotace z roz-
počtu města Centru sociální pomoci a služeb, o.p.s., Hradec Králové, 
na spolufinancování projektu Síť manželských a rodinných poraden 
Královéhradeckého kraje v roce 2014 dle předlohy.

                                                             Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

3. Navýšení počtu sociálních pracovníků
RM souhlasí s navýšením počtu sociálních pracovníků Města 

Broumov o jednoho (úvazek 1) pracovníka, a to od 01.08.2014.
                                                              Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

0 4 / 9 5/14  M a j e t k o v é  z á l e ž i t o s t i
Předkladatelka: vedoucí odboru Správy majetku města

1. Prodej st.p.č. 936/1 v k.ú. Broumov
RM doporučuje ZM schválit prodej st.p.č. 936/1 o výměře 21 m2 

v k.ú. Broumov ---------------, za cenu 3.875,- Kč do ------- výlučného 
vlastnictví.                                             Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

2. Prodej p.p.č. 855/18 v k.ú. Velká Ves u Broumova
RM doporučuje ZM schválit prodej p.p.č. 855/18 – zahrada o vý-

měře 225 m2 v k.ú. Velká Ves u Broumova takto:
---------------------
---------------------
                                                           Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

3. Směna pozemků v k.ú. Broumov
RM doporučuje ZM schválit směnu p.p.č. 922/12 o výměře 10 m2 

a p.p.č. 794/15 o výměře 1 m2 – (odměřená část z p.p.č. 794/1) vše v 
k.ú. Broumov a ve vlastnictví města za p.p.č. 900/24 o výměře 25 m2, 
p.p.č. 900/26 o výměře 2 m2 a p.p.č. 900/25 o výměře 3 m2 (odměřeno 
z p.p.č. 900/5 a st.p.1907), vše v k.ú. Broumov a ve vlastnictví -------
----- ----------, s doplatkem ve výši19.000,- Kč za 19 m2 ---------------.

                                                          Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

4. Prodej st.p.č. 1496 v k.ú. Broumov
RM doporučuje ZM schválit prodej st.p.č. 1496 o výměře 19 m2 v 

k.ú. Broumov -------- ----------, za cenu 4.176,- Kč do ------ výlučného 
vlastnictví.                                               Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

5. Prodej st.p.č. 1138/4 v k.ú. Broumov
RM doporučuje ZM schválit prodej st.p.č. 1138/4 o výměře 23 m2 

v k.ú. Broumov ------------------, za cenu 4.930,- Kč do SJM.
                                                              Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

6. Prodej st.p.č. 1138/3 v k.ú. Broumov
RM doporučuje ZM schválit prodej st.p.č. 1138/3 o výměře 23 m2 

v k.ú. Broumov ------ ------------------------, za cenu 4.930,- Kč do ----
---- výlučného vlastnictví.           Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0
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RM schvaluje smlouvu o právu k provedení stavby „Vodovodní 
a kanalizační přípojka k objektu drobné stavby na st.p.č. 650 v k.ú. 
Broumov“, mezi městem Broumov a stavebníkem ----------------------, 
dle předlohy.                                         Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

18. Smlouva o právu k provedení stavby – st.p.č. 1514 
v k.ú. Broumov
RM schvaluje smlouvu o právu k provedení stavby „STL plyno-

vodní přípojka, napojení na STL plynovod a osazení plynoměrné a 
regulační skříně na č.p. 372 – st.p.č. 1514“ v k.ú. Broumov, mezi měs-
tem Broumov a SBD Náchod, Parkány 311, Náchod, IČ 00044865, dle 
předlohy.                                           Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

Předkladatel: starosta
19. Majetková komise
RM bere na vědomí zápis z jednání majetkové komise č. 37 ze dne 

02.06.2014.                                      Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

20. Žádost o pronájem elektrocentrály – MOTOBROUMOV 
z. s.
RM schvaluje žádost o pronájem elektrocentrály pro MO-

TOBROUMOV z. s. na akci „5. ročník MOTOSRAZU“, která se bude 
konat ve dnech 19.–20.07.2014 na letišti v Broumově, za podmínky 
dodržení stanovených pravidel. Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

0 5 / 9 5 / 1 4  V ý b ě r o v á  ř í z e n í
Předkladatelka: vedoucí odboru stavebního a rozvoje města

1. Zakázka „Projektová dokumentace – školní družina – 
ZŠ Hradební Broumov“ - smlouva
RM schvaluje smlouvu s firmou Josta s.r.o., Palachova 1742, 547 

01 Náchod, na realizaci zakázky „Projektová dokumentace – školní 
družina – ZŠ Hradební Broumov“ dle předlohy, se zapracováním při-
pomínek právníka města.       Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

2. Výzva k podání nabídky zakázka „Projektová dokumentace 
– Splašková kanalizace Broumov-Benešov“
RM schvaluje výzvu k podání nabídky, seznam oslovených firem 

a zadávací dokumentaci k zakázce „Projektová dokumentace – Splaš-
ková kanalizace Broumov-Benešov“ dle předlohy.

RM ustavuje výběrovou komisi k zakázce „Projektová dokumen-
tace – Splašková kanalizace Broumov-Benešov“ a jmenuje její členy: 
Kamil Slezák (předseda), Bc. Iveta Pírová, Arnold Vodochodský, Petr 
Kuchta, Arnošt Obst (náhradník: Pavel Fröde).

                                                             Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

3. Výběr zhotovitele zakázky „Oprava zídky, povrchu chodní-
ku a odvodnění v ul. Protifašistických bojovníků v Broumově“

RM schvaluje smlouvu s firmou SMI-ČR group s.r.o., Pionýrská 
363, 550 01 Broumov, na realizaci zakázky „Oprava zídky, povrchu 
chodníku a odvodnění v ul. Protifašistických bojovníků v Broumově“ 
dle předlohy, se zapracováním připomínek právníka města.

                                                            Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

4. Výběr zhotovitele zakázky „Nové části interiéru DDM Ulita 
Broumov SO 09 – dodávka a montáž truhlářských prvků“

RM schvaluje smlouvu s firmou Martin Rosa, Křinice 15, 550 01 
Broumov na realizaci zakázky „Nové části interiéru DDM Ulita Brou-
mov SO 09 – dodávka a montáž truhlářských prvků“ dle předlohy, se 
zapracováním připomínek právníka města.

                                                                Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

0 6 / 9 5 / 1 4 F i n a n č n í z á l e ž i t o s t i
Předkladatelka: vedoucí odboru finančního a školství

1. Hospodaření města Broumov k 31.05.2014
RM bere na vědomí rozbor hospodaření města Broumov  

k 31.05.2014 dle předlohy.            Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

2. Návrh rozpočtových změn roku 2014
RM doporučuje ZM schválit rozpočtové změny roku 2014 dle 

7. Prodej p.p.č. 489/9 v k.ú. Broumov
RM doporučuje ZM schválit prodej podílu o velikosti ½ k p.p.č. 

489/9 –zahrada o výměře 1466 m2 v k.ú. Broumov -------------------
, za cenu 256.550,- Kč a prodej podílu o téže velikosti k p.p.č. 489/9 
–zahrada o výměře 1466 m2 v k.ú. Broumov --------- ------, za cenu 
256.550,- Kč.                                       Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

8. Záměr směny pozemků v k.ú. Velká Ves u Broumova
RM doporučuje ZM schválit záměr směny p.p.č. 779/1, díl „a“ o 

výměře 118 m2 – k.ú. Velká Ves u Broumova, ve vlastnictví města za 
p.p.č. 1197 (dříve st.p.č. 336), o výměře 118 m2 - k.ú. Velká Ves u Brou-
mova, ve vlastnictví společnosti P-transport s.r.o., se sídlem Dvořáko-
va 339, Broumov, IČ 25947249.  Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

9. Prominutí nedobytné pohledávky za účelem odpisu
RM doporučuje ZM schválit prominutí nedobytné pohledávky ---

----------- ve výši 45.315,- Kč na nájemném a službách z důvodu úmrtí 
dlužníka a neexistence dědiců. Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

10. Smlouva o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IV-12-
2010030/VB-002
RM doporučuje ZM schválit smlouvu o zřízení věcného břemene 

– služebnosti č. - IV-12-2010030/VB-002, za úplatu ve výši 5.000,- Kč 
bez DPH se společností ČEZ Distribuce, a.s., se sídlem Děčín, Teplic-
ká 874/8, IČ 24729035 dle předlohy. 

                                                             Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

11. Záměr pronájmu nebytového prostoru
RM schvaluje záměr pronájmu nebytového prostoru určeného  

k podnikání o výměře 162,38 m2 v přízemí budovy č.p. 33, ulice Na 
Příkopech, Broumov III, která je součástí st.p.č. 368. Podmínkou pro-
nájmu je zákaz provozování herních automatů.

                                                              Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

12. Zřízení věcného břemene – služebnosti inženýrské sítě 
k optickému kabelu
RM doporučuje ZM schválit zřízení věcného břemene – služeb-

nosti inženýrské sítě na služebném pozemku st.p.č.472 a p.p.č. 557/4 
v k.ú. Broumov dle geometrického plánu č. 1199-18/2014, spočíva-
jící v právu zřízení, vedení, provozu, údržby a úprav a práva vstupu  
a vjezdu v souvislosti se zřízením, provozováním, údržbou a oprava-
mi kabelových rozvodů mezi povinným – Českou republikou – Kraj-
ské ředitelství policie Královéhradeckého kraje, se sídlem Ulrichovo 
náměstí 810, Hradec Králové, IČ 75151545 a oprávněným – Městem 
Broumov, a to za úplatu 8.700,- Kč pro povinného.

Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

13. Prodej p.p.č. 1095/66 v k.ú. Broumov
RM doporučuje ZM schválit prodej pozemkové parcely č. 1095/66 

- zahrada o výměře 232 m2 v k.ú. Broumov ------------------------, za 
cenu 14.438,- Kč do SJM.                Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

14. Prodej p.p.č. 370/2 v k.ú. Broumov
RM doporučuje ZM schválit prodej p.p.č. 370/2 o výměře 115 m2 v 

k.ú. Broumov -------------------, za cenu 8.769,- Kč do SJM.
                                                              Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

15. Výběrové řízení na prodej p.p.č. 370/1 v k.ú. Broumov
RM doporučuje ZM schválit prodej p.p.č. 370/1 o výměře 360 m2 

v k.ú. Broumov --------------------, za jimi nabídnutou cenu 40.001,- Kč 
do SJM.                                                  Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

16. Prodej p.p.č. 361/1 a p.p.č. 370/3 v k.ú. Broumov
RM doporučuje ZM schválit prodej p.p.č. 361/1 – zahrada o výmě-

ře 950 m2 a p.p.č. 370/3 o výměře 7 m2 v k.ú. Broumov -------------------
--, za cenu 52.113,- Kč do ---- -- výlučného vlastnictví.

                                                              Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

17. Smlouva o právu k provedení stavby – st.p.č. 650 v 
k.ú. Broumov
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předlohy.                                           Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

3. Výběrové řízení na poskytovatele úvěru na financování pro-
jektu „Víceúčelové školní hřiště v areálu Tužme se v Broumově“

RM schvaluje jako vítěze výběrového řízení na poskytovatele úvě-
ru na financování projektu „Víceúčelové školní hřiště v areálu Tužme 
se v Broumově“ Komerční banku, a.s., ve variantě s pevnou úrokovou 
sazbou, a to na základě doporučení hodnotící komise.

RM doporučuje ZM schválit uzavření úvěrové smlouvy na finan-
cování projektu „Víceúčelové školní hřiště v areálu Tužme se v Brou-
mově“ ve výši 20 mil. Kč, a to s Komerční bankou, a.s.

                                                           Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

4. Výběrové řízení na poskytovatele úvěru na financování projek-
tu „Rekonstrukce teplovodů sídliště Spořilov – napojení objektu č.p. 
249 na teplovod“

RM schvaluje jako vítěze výběrového řízení na poskytovatele úvě-
ru na financování projektu „Rekonstrukce teplovodů sídliště Spoři-
lov – napojení objektu č.p. 249 na teplovod“ Komerční banku, a.s., ve 
variantě s pohyblivou úrokovou sazbou, a to na základě doporučení 
hodnotící komise.

RM doporučuje ZM schválit uzavření úvěrové smlouvy na finan-
cování projektu „Rekonstrukce teplovodů sídliště Spořilov – napojení 
objektu č.p. 249 na teplovod“ ve výši 7 mil. Kč, a to s Komerční ban-
kou, a.s.                                                    Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

Předkladatel: starosta
5. TJ Slovan Broumov – žádost o spoluúčast na 
financování projektu
RM doporučuje ZM vyjádřit podporu výstavbě hygienického 

zázemí fotbalového hřiště na st.p.č. 911 a p.p.č. 921 v k.ú. Broumov  
a uložit vedoucí odboru finančního a školství zapracovat do rozpočto-
vých změn spoluúčast města ve výši 500 tis. Kč.

Termín: zářijové ZM

0 7 /95/ 1 4  R ů z n é
Předkladatelka: vedoucí odboru finančního a školství

1. ZŠ Masarykova Broumov – změna kapacity školy
RM schvaluje, v souvislosti s ukončením činnosti pracoviště zá-

kladní školy na adrese Kladská 164, Broumov, změnu v rejstříku škol 
a školských zařízení u Masarykovy základní školy, Broumov, Komen-
ského 312, okres Náchod, konkrétně v zapsání nejvyššího povoleného 
počtu žáků ve výši 695.                Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

Předkladatel: starosta
2. Komise SPOZ
RM bere na vědomí zápis z jednání komise SPOZ č. 5 ze dne 28. 

května 2014.                                      Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

3. Povolení hudební produkce – Hotel Manor House
RM uděluje výjimku z OZV č. 3/2004 Hotelu Manor House na 

pořádání hudebních produkcí ve dnech 11.07.2014 a 02.08.2014, a to 
do 24:00 hodin. Akce (svatby) se budou konat v areálu Hotelu Manor 
House v Broumově.                      Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

4. Osvěta při zpětném odběru elektrozařízení - smlouva 
o finanční podpoře
Předkladatelka: vedoucí odboru životního prostředí
RM schvaluje smlouvu o finanční podpoře z Fondu ASEKOL dle 

předlohy.                                             Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0

Ukončení jednání: 18:10 hod.
Termín následujícího jednání RM: 20. června 2014 od 15:00 hod.
Zapsala: Jitka Nigrinová ………………………………….
Ověřovatel: Mgr. Jiří Ringel …………………………………
Ověřeno dne: .……………..…..

Milan Kotrnec                                          Kamil Slezák
starosta                                                         místostarosta

Pozn.: Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu dodržení 
přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle zákona č. 
101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů v platném znění.

Jednání Rady města Broumova č. 96
ze dne 20. čer vna 2014 

Přítomni: Milan Kotrnec, Kamil Slezák, Pavel Fröde, Arnold 
Vodochodský, Mgr. Jiří Ringel, Arnošt Obst, MUDr. Jiří Veselý, Ing. 
Eva Blažková, MPA - tajemnice

Omluveni: ----------------------
Pozdější příchod: ----------------------
Dřívější odchod: ----------------------
Hosté: ----------------------
Ověřovatel: Kamil Slezák (pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0)
Začátek jednání: 15:00 hod.
Starosta konstatoval, že jednání je přítomna nadpoloviční většina 

členů rady města. Poté předložil návrh programu:
1. Výběrové řízení
Návrh programu byl schválen. (pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0)

PRůBĚH JEDNáNí A PřIJATá USNESENí

0 1 / 9 6 / 1 4  V ý b ě r o v é  ř í z e n í

Předkladatelka: vedoucí odboru stavebního a rozvoje města
RM schvaluje jako vítěze výběru zhotovitele veřejné zakázky „Ví-

ceúčelové školní hřiště v areálu Tužme se v Broumově“ firmu PRO-
STAVBY, a.s., IČ 27713130, Dědina 447, 683 54 Otnice, a to na zákla-
dě doporučení hodnotící komise.

RM schvaluje smlouvu s firmou PROSTAVBY, a.s., IČ 27713130, 
Dědina 447, 683 54 Otnice, na realizaci veřejné zakázky „Víceúčelové 
školní hřiště v areálu Tužme se v Broumově“, dle předlohy.

                                                              Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Ukončení jednání: 15:15 hod.
Termín následujícího jednání RM: 9. července 2014 od 13:00 hod.
Zapsala: Jitka Nigrinová ………………………………….
Ověřovatel: Kamil Slezák …………………………………
Ověřeno dne: .……………..…..
Milan Kotrnec                                               Kamil Slezák
starosta                                                              místostarosta
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Jednání Rady města Broumova č. 97
ze dne 9. čer vence 2014 

Přítomni: Milan Kotrnec, Kamil Slezák, Pavel Fröde, Arnold 
Vodochodský, Mgr. Jiří Ringel, Arnošt Obst, MUDr. Jiří Veselý, Ing. 
Eva Blažková, MPA - tajemnice

Omluveni: ----------------------
Pozdější příchod: ----------------------
Dřívější odchod: ----------------------
Hosté: Ing. Jana Durdincová – referentka odboru finančního a 

školství, Petr Kuchta – referent odboru stavebního a rozvoje města, 
Bc. Dana Hejnišová – ředitelka TS města Broumov, Lic. Helena Bu-
rešová – referentka památkové péče

Ověřovatel: Arnold Vodochodský (pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0)
Začátek jednání: 13:15 hod.
Starosta konstatoval, že jednání je přítomna nadpoloviční větši-

na členů rady města. Poté předložil návrh programu:
1. Majetkové záležitosti
2. Výběrová a konkurzní řízení
3. Kontrola usnesení
4. Provozní řád zařízení občanské vybavenosti
5. Příspěvky
6. Různé
Návrh programu byl schválen. (pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0)

PRůBĚH JEDNáNí A PřIJATá USNESENí

0 1 / 9 7 / 1 4  M a j e t k o v é  z á l e ž i t o s t i

1. Dodatky k nájemním smlouvám – inventarizace majetku
Předkladatelka: vedoucí odboru Správy majetku města
RM schvaluje Dodatek č. 2 k nájemní smlouvě na pronájem jídel-

ny a výdejny stravy v budově č.p. 33, Broumov I, se společností GTH 
zařízení školního stravování, spol. s.r.o., IČ 25753487, se sídlem Pra-
ha 4, Vyskočilova 1481/4, dle předlohy.

RM schvaluje Dodatek č. 2 k nájemní smlouvě na pronájem jídel-
ny a výdejny stravy v budově č.p. 239, Broumov I, se společností GTH 
zařízení školního stravování, spol. s.r.o., IČ 25753487, se sídlem Pra-
ha 4, Vyskočilova 1481/4, dle předlohy.

                                                          Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

2. Žádost o bezúplatnou výpůjčku sálu KD Střelnice
Předkladatel: starosta
RM schvaluje bezúplatnou výpůjčku sálu KD Střelnice, pro po-

řádání stužkovacího plesu Gymnázia Broumov, třídy 8. V, který se 
bude konat dne 12.12.2014, za podmínky uspořádání brigády na 
úklid města (termín – po domluvě a ve spolupráci s TS města Brou-
mov). Provozní náklady na tuto akci budou hrazeny z prostředků 
RM.                                                  Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

3. Bytová komise
Předkladatel: starosta
RM bere na vědomí zápis z jednání bytové komise č. 40/2014 ze 

dne 17.06.2014.                             Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

4. Smlouva – komisní prodej produktů
Předkladatelka: vedoucí odboru životního prostředí, vedoucí or-

ganizační složky Kultura a infocentrum
RM schvaluje smlouvy č. 04-2014 a č. 24-2014 mezi Městem 

Broumov a obchodní společností VEBA, textilní závody a.s., IČ 
45534276, se sídlem Přadlácká 89, 550 01 Broumov, ve věci komisní-
ho prodeje produktů v RegioShopu výstavy „Play Broumovsko“ dle 
předlohy.                                            Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

0 2 / 9 7 / 1 4  V ý b ě r o v á  a  k o n k u r z n í  ř í z e n í
Předkladatelka: vedoucí odboru stavebního a rozvoje města

1. Výzva k podání nabídky zakázka „Rekonstrukce střešního 
pláště sportovní haly V Broumově“

RM schvaluje výzvu k podání nabídky, seznam oslovených firem 
a zadávací dokumentaci k zakázce „Rekonstrukce střešního pláště 
sportovní haly v Broumově“ dle předlohy.

RM ustavuje hodnotící komisi k zakázce „Rekonstrukce střeš-
ního pláště sportovní haly V Broumově“ a jmenuje její členy: Kamil 
Slezák (předseda), Bc. Iveta Pírová, Arnold Vodochodský, Mgr. Jiří 
Ringel, Arnošt Obst (náhradník: Milan Kotrnec).

                                                         Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

2. Výběr zhotovitele zakázky „Projektová dokumentace – 
Splašková kanalizace Broumov-Benešov“

RM schvaluje jako vítěze poptávkového řízení na zakázku „Pro-
jektová dokumentace – Splašková kanalizace Broumov-Benešov“ 
firmu ENERGON DOBříŠ, spol. s r.o., Průmyslová 1665, 263 01 
Dobříš, a to na základě doporučení hodnotící komise.

RM schvaluje smlouvu s firmou ENERGON DOBříŠ, spol. s 
r.o., Průmyslová 1665, 263 01 Dobříš na realizaci zakázky „Projek-
tová dokumentace – Splašková kanalizace Broumov-Benešov“ dle 
předlohy, se zapracováním připomínek radních, týkajících se úpravy 
výše smluvních sankcí za porušení smluvních povinností.

                                                         Hlasování: pro:7 proti: 0 zdržel se: 0

3. Zakázka „Rekonstrukce Domu dětí a mládeže - Oprava 
fasád, sanace suterénu a přístavba vstupu Domu dětí a mládeže 
Ulita Broumov“ – Dodatek č. 2

RM schvaluje Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo ze dne 18.07.2013  
s firmou F-STAV Poříčí s.r.o., K Letišti 350, 549 32 Velké Poříčí, tý-
kající se zakázky „Rekonstrukce Domu dětí a mládeže - Oprava fa-
sád, sanace suterénu a přístavba vstupu Domu dětí a mládeže Ulita 
Broumov“ dle předlohy, se zapracováním připomínek radních.

                                                          Hlasování: pro:7 proti: 0 zdržel se: 0

4. MŠ Broumov – jmenování ředitelky
Předkladatelka: vedoucí odboru finančního a školství
RM jmenuje, v souladu s § 166 zákona č. 561/2004 Sb., školský 

zákon, paní Taťánu Loudovou ředitelkou Mateřské školy Broumov 
na dobu od 01.08.2014 do 31.07.2020, na základě výsledku konkurz-
ního řízení.                                         Hlasování: pro:7 proti: 0 zdržel se: 0

5. Vyhlášení výběrového řízení – ředitel/ka Centra sociálních 
služeb Naděje Broumov (CSSNB)

Předkladatel: starosta
RM vyhlašuje výběrové řízení na obsazení funkce ředitele (ředi-

telky) CSSNB dle předlohy.
RM ustavuje výběrovou komisi a jmenuje její členy ve složení: 

Milan Kotrnec – předseda (starosta), Ing. Ludmila Lorencová (ře-
ditelka Domova důchodců ve Dvoře Králové nad Labem), Kamil 
Slezák (místostarosta), Mgr. Jiří Ringel (člen rady), Bc. Beata Ho-
vorková (vedoucí úseku Pečovatelské služby CSSNB, zástupce za-
městnanců). Náhradníci – Ing. Eva Blažková, Ing. Miloš Andrš.

                                                           Hlasování: pro:7 proti: 0 zdržel se: 0

0 3 / 9 7/14  K o n t r o l a  u s n e s e n í
Předkladatelka: tajemnice MěÚ Broumov
RM bere na vědomí kontrolu plnění usnesení.
                                                          Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

0 4 / 9 7/14  P r o v o z n í  ř á d  z a ř í z e n í  o b č a n s k é 
v y b a v e n o s t i
Předkladatelka: ředitelka TS města Broumov
RM schvaluje SRM/10 – Provozní řád zařízení občanské vybave-
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Dotační program mezinárodní 
spolupráce 
V prvním pololetí roku 2014 se uzavírá šestileté programové 

období v čerpání dotací z Evropské unie. Kromě dotací investič-
ního charakteru jsou velmi významným zdrojem financování 
neinvestiční dotace. V období let 2007 – 2013 Město Broumov 
využilo tyto dotační prostředky především prostřednictvím Ev-
ropského sociálního fondu (ESF) a Evropského fondu pro regio-
nální rozvoj (ERDF) v celkové hodnotě více než 27 mil. Kč. 

Z výše zmíněného ERDF bylo možné vzhledem k příhranič-
ní poloze města využít prostřednictvím Euroregionu Glacensis 
operační program Přeshraniční spolupráce Česká republika – 
Polsko (OP PS ČR-PR). 

Díky těmto prostředkům můžeme pokračovat a rozvíjet více 
než dvacetiletou spolupráci s polskou Nowou Rudou, neboť na 
rozdíl od jiných programů umožňuje tento realizaci obdobných 
projektů na obou stranách hranice. Město Broumov využilo 
hned sedmi dotačních výzev zaměřených na aktivity s výhledem 
na společné zlepšení kulturního, vzdělávacího a společensko-
-hospodářského rozvoje a pokračujících kontaktů. 

Mezi nejvýznamnější mikroprojekty Města Broumova ve 
spolupráci s Nowou Rudou v programovém období 2007 – 2013 
patřila Sousedská setkávání (2009; výše dotace 13 600 EUR) za-
měřená především na kulturní aktivity, literární soutěže a setká-
vání farností, dále v letech 2009 – 2011 to byl cyklus komorních 
koncertů, koncerty rockové hudby a pořádání společných umě-
leckých workshopů pod názvem Tak jako Pat a Mat (výše dotace 
7 500 EUR). V roce 2012 pak navázal na kulturní spolupráci re-
gionů projekt Kultura bez hranic (výše dotace 12 100 EUR), je-
hož aktivity byly rozšířeny o spolupráci mezi zájmovými spolky 
a vzájemnou prezentaci regionálních výrobků. 

Na podporu cestovního ruchu byly napsány projekty Mezi 
námi sousedy (2011 – 2012; výše dotace 17 550 EUR) a Oslavy 
20 let přeshraničního partnerství mikroregionu Broumovsko  
a Noworudsko (2013; výše dotace 20 750 EUR), jehož prostřed-
nictvím se realizovala investice v podobě nákupu multimedi-
álního informačního kiosku na IC. V současné době je stále  
v realizaci poslední projekt tohoto programového období Žije-
me v regionu Broumovsko a Noworudsko (2013 – 2014; před-
pokládaná výše dotace činí 29 500 EUR). Projekt je všestranně 
zaměřen na kulturní, vzdělávací i partnerské oblasti spolupráce 
mezi městy Broumov a Nowa Ruda a na společnou prezentaci 
obou měst jako jednoho regionu. Důkazem těchto aktivit může 
být již druhý ročník společné účasti na mezinárodních veletrzích 
cestovního ruchu u nás i v Polsku.  

Spolupráce knihoven Broumov – Radków (2010 – 2011; výše 
dotace 7 600 EUR) byl další z řady realizovaných neinvestičních 
mikroprojektů, tentokrát zaměřený na vzájemná setkávání a po-
znávání, výstavy fotografií a výtvarných děl s regionální temati-
kou a v neposlední řadě i materiální vybavení a úpravu prostor 
knihovny. 

Zkušenosti Euroregionu Glacensis ukazují, že zmíněné fon-
dy efektivně podporují aktivity malého rozsahu nejen pro místní, 
ale i turisty a návštěvníky regionu, umožňují flexibilní využívání 
prostředků na podporu projektů s nepříliš velkými rozpočty a z 
hlediska jejich významu jsou velice přínosnými pro navazování  
a prohlubování kontaktů mezi partnery z obou stran hranice. 

Ing. Jana Durdincová
Finanční manažerka, Městský úřad Broumov

nosti – vydání 02 s účinností od 14.07.2014 dle předlohy.
                                                           Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

0 5 /97/ 1 4  P ř í s p ě v k y
Předkladatel: starosta
1. Žádost o příspěvek na činnost – Kynologický svaz, základ-

ní kynologická organizace Hronov RM schvaluje finanční příspěvek 
ve výši 5.000,- Kč z prostředků RM Českému kynologickému svazu 
– základní kynologická organizace v Hronově, na podporu činnosti  
v roce 2014.                                        Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

2. Žádost o příspěvek na činnost – o.s. SALINGER
RM schvaluje finanční příspěvek ve výši 10.000,- Kč z prostřed-

ků rozpočtu odboru sociálních věcí a zdravotnictví o.s. SALINGER, 
IČ 67440185, Gočárova třída 760, 500 02 Hradec Králové, na podpo-
ru rozvoje sociálních služeb na území Broumovska.

                                                          Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

0 6 / 9 7 / 1 4  R ů z n é
Předkladatel: starosta
1. Komise pro zahraniční spolupráci
RM bere na vědomí zápis z jednání komise pro zahraniční spolu-

práci č. 16 ze dne 24.06.2014.  Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

2. Povolení hudební produkce – Hotel Manor House
RM uděluje výjimku z OZV č. 3/2004 Hotelu Manor House na 

pořádání hudební produkce dne 18.07.2014, a to do 24:00 hodin. 
Akce (firemní akce VEBY, textilní závody, a.s.) se bude konat v areá-
lu Hotelu Manor House v Broumově.

                                                           Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Předkladatelka: vedoucí správního odboru
3. Žádost o pověření člena zastupitelstva k výkonu oddávající
RM pověřuje, dle zák. č. 301/2000 Sb., o matrikách, a podle § 

102 odst. 3 zák. č. 128/2000 Sb. o obcích, JUDr. Libuši Růčkovou, 
členku zastupitelstva města, výkonem oddávající dne 02.08.2014 dle 
předlohy.                                              Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

4. Žádost o pověření člena zastupitelstva k výkonu 
oddávajícího
RM pověřuje, dle zák. č. 301/2000 Sb., o matrikách, a podle § 

102
odst. 3 zák. č. 128/2000 Sb. o obcích, Bc. Lubomíra France, čle-

na zastupitelstva města, výkonem oddávajícího dne 02.08.2014 dle 
předlohy.                                              Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

5. Mimořádná odměna ředitelce TS Broumov
Předkladatel: místostarosta
RM schvaluje mimořádnou odměnu ředitelce TS města Brou-

mov za činnost technických služeb v průběhu prvního pololetí roku 
2014 dle předlohy.                         Hlasování: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0

Ukončení jednání: 17:10 hod.
Termín následujícího jednání RM: 
30. července 2014 od 15:00 hod.
Zapsala: Jitka Nigrinová ………………………………….
Ověřovatel: Arnold Vodochodský …………………………………
Ověřeno dne: .……………..…..
Milan Kotrnec                                                                 Kamil Slezák
starosta                                                                               místostarosta
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Informace 
Tepelného hospodářství
Na posledním zastupitelstvu města se projednávalo hospodaření 

Tepelného hospodářství Broumov s.r.o. Z množství informací vybí-
rám tři pro spotřebitele patrně nejzajímavější a z důvodu přehlednosti 
je uvádím graficky. První v časové řadě ukazuje, že v posledních dvou 
letech klesá cena tepla (v roce 2014 je včetně DPH 598 Kč za jeden GJ), 
navzdory téměř stejné ceně nákupní ceně plynu.

 
Druhý graf (Podíl ceny plynu na ceně tepla v %) dokládá snahu TH 

co nejvíce snižovat ovlivnitelné náklady. V roce 2014 tvoří náklady za 
plyn skoro 68 % ceny tepla a nájemné městu představuje dalších 10 %. 
Na všechny ostatní výdaje TH spojené s výrobou tepla tak zbývá 22 %.

        
Ke třetímu grafu (mzdové náklady) je třeba dodat, že v roce 2012 

je v nákladech zahrnuto odstupné bývalému jednateli panu Markovi, 
který z TH odešel na konci září. 

Na zastupitelstvu se většina příspěvků týkala 28% rozdílu namě-
řené spotřeby teplé užitkové vody odběrateli a vodoměrů na kotelnách, 
způsobených zejména měřením na Křinickém sídlišti. V úvodním slo-
vu jsem uvedl, že tento rozdíl svědčí dle mého názoru o úniku vody  
v řádu několika litrů za minutu, ale že se ho zatím nepodařilo odhalit. 
Dobrou zprávou pro odběratele i TH je, že díky upozornění pracovní-
ka TS na vlhké místo u stromečku a v blízkosti dešťového kanálu, byl 
v pátek 11.7. s přispěním VAKu únik teplé vody provizorně opraven. 
Frekventovaným místem u křižovatky procházejí denně stovky lidí, 
ale nikdo si ničeho nevšiml, možná i kvůli pravidelnému zalévání blíz-
kého stromku. Příčinou byla vlasová prasklina mosazného kroužku 
spojujícího plastové potrubí s kolenem.

V souladu s předchozími ujištěními rozhodla 30.7. mimořádná 
valná hromada TH o okamžitém navrácení peněz všem odběratelům. 
Uniklou vodu ani teplo na její výrobu odběratelé platit nebudou a ztrá-
ta bude zahrnuta do výsledku hospodaření TH.

Jiří Ringel
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Nejprve jsem oslovit pana starostu města 
Broumova  – Milana Kotrnce:

Pane starosto, má město nějaký pro-
gram podobný programu nulové tolerance, 
jako je tomu  v uváděném Litvínově, tedy 
represi, prevenci a sociální práci v terénu?

Nebráním se jiným názorům, spíše jsou 
pro mne impulzem k zamyšlení, kde je roz-
díl, co je správné, co jsem udělal špatně a co 
lze zlepšit, případně dělat jinak. V současné 
době je aktuální téma „nulová tolerance“. 
Při sledování diskuze jsem si uvědomil, že 
jsem v minulém období udělal chybu, kterou 
bych rád napravil a dlužím ji svým kolegům, 
spolupracovníkům a lidem, kteří se podíleli 
na spolupráci v rámci řešení sociálních, bez-
pečnostních a jiných úzce souvisejících pro-
blémů. PODĚKOVáNí ZA ODVEDENOU 
PRáCI.  Bohužel jsem se propadl do stere-
otypu doby, kdy se hodnotí dobře odvedená 
práce jako běžná norma, v některých lepších 
případech ohodnocená finančně a zapomíná 
se na poděkování.

V našem městě dlouhodobě pracuje na 
prevenci kriminality a sociálních problémů 
několik skupin lidí, kteří mají profesní, terén-
ní a lidský přehled o problematice ve zmíně-
ných oblastech ve městě. Jsem si plně vědom 
toho, že se v poslední době ve městě zvýšila 
přestupková činnost (za první pololetí máme 
větší počet přestupků než za loňský rok). Dle 
mého názoru již řada lidí měla „sedět“ za 
odvedené činy, a to ani nechci připomínat 
politický krok - kontroverzní amnestii. Proč 
nesedí, je otázka na lidi o několik pater výše. 
Tam, kde se formuluje legislativa, která dává 
výkonnou moc nám dole, a kde se nekom-
promisně hlídá její dodržování na ochranu 
slušných lidí žijících nejen v Broumově. Já 
cítím čtvrtým rokem problém stále stejně, 
protože jsem na stejném místě, ale pamatu-
ji si, že jsme na setkání starostů v Hronově 
tleskali názorům paní poslankyně řápkové.  
I přesto, že do Broumova jezdili na radu nejen 
starostové a jejich pracovní skupiny z Nácho-
da, Náchodska, ale i Úpice, Nového Bydžova 
a ostatních měst. Přesto se nic nezměnilo  
a mnohdy je z oněch vyšších pater, kde se 
změnilo osazení, cítit odtažitost a nechuť  
k řešení. 

Vždy existují minimálně dvě cesty, v tom-
to případě lze připustit, že „může být lépe“, 

Jak s  nepřizpůsobivými občany?

ale „může být i hůře“. Situace ve městě není 
ideální, není ideální v celé společnosti, a jsou 
místa, která jsou klidnější, místa kde jsou 
problémy výrazně horší, a místa a problémy, 
o kterých nevíme a ani nechceme vědět.  

Sám za sebe a za vedení města cítím po-
třebu veřejně poděkovat všem níže uvedeným 
složkám a lidem, kteří v uplynulém období 
odvedli obrovský kus práce na řešení zmíně-
ných problémů přesto, že to je práce, která 
není (nebo ji nechceme) vidět. Brali jsme to 
jako vypranou košili v šatníku – manželka 
to prostě vyprala, vyžehlila, dala na ramínko 
– NORMáLKA, JE TAM VŽDY PřIPRA-
VENA!) Nebyli jsme na toto téma oblíbe-
ným mediálním cílem a doufám, že nikdo  
v předvolebním zápalu nebude tuto jiskru 
rozfoukávat, protože ožehavý problém „sta-
rou stodolu“ (mnoho let přetrvávající pro-
blém) lze podpálit rychle, ale málo kdo ví, co 
s tím potom.

OPOŽDĚNÉ PODĚKOVáNí
S úctou k odvedené práci děkuji jménem 

svým i vedení města lidem, kteří mně a nám 
pomáhali problémy řešit:

Ing. Renatě Veselé a vedení školy  – ZŠ 
Masarykova,  Kateřině Kroupové – o.p.s.Ro-
modrom (CPR Broumov),  Ing. Miloši  Andr-
šovi – MěÚ Broumov, Jiřímu Bartošovi – o.s. 
Jdeme dál životem + asistent MP (preventista 
kriminality), Miroslavu Jeremiáši – o.s. Ro-
modrom (terénní práce), Robertu Holému 
- asistent MP (preventista kriminality), Bc. 
Miroslavu Frömmelovi – DDM Ulita, Boženě 
Danihelové – o.s. Začít spolu, Evě Bilíkové 
– ZŠ Kladská, Naděždě Dvořákové a vedení 
školy  – ZŠ Hradební, Ing. Miladě Kubalíko-
vé – CSSN Broumov,  Zuzaně Dýmové - ÚP 
Broumov,  Jiřině Trnovské - koordinátor in-
kluzívních aktivit, zástupcům Policie ČR, 
Městské policie Broumov, členům komise 
Prevence kriminality a dalším, kteří zastupo-
vali nebo mi splynuli v řadě jednání a řešení  
problémů našeho města. 

Věřím, že případné nové vedení města 
bude spolupracovat se stejnými místními 
odborníky, kteří znají místní lidi, situaci, po-
měry, možnosti řešení a dýchají pro město.  
Nebo povolají nové z velkých měst, kde to 
mají „zmáknuté“  lépe než my. 

Moje druhá otázka směrovala na ve-
doucího odboru sociálních věcí a zdravot-
nictví  našeho města, ing. Miloše Andrše.

Pane inženýre, jaké  sociální dávky, pří-
padně další podpory vyplácí město. Jak může 
město ovlivňovat výši vyplácených sociálních 
dávek? 

a) když rodiče neposílají děti do školy
b) když nechají malé děti bez dozoru na 

ulici
c) když se nestarají o výživu dětí (a zda se 

to zde také děje):

K  Vašim dotazům bych chtěl v první řadě 
sdělit, že od data 01.01.2012 Město Broumov  
a obecně žádná obec v ČR) již nevyplácí žád-
né sociální dávky ani žádné jiné podpory či 
dávky. Agenda veškerých sociálních dávek 
byla kompletně přesunuta na úřady práce - 
pro Broumov na kontaktní pracoviště Úřadu 
práce ČR v Broumově. Jediné, co na základě 
vlastního uvážení vedení obce může obec  
z vlastního rozpočtu poskytnout, je nějaká 
mimořádná finanční pomoc jednotlivci či 
rodině, kteří se (zpravidla ne vlastní vinou) 
ocitli v tíživé životní a finanční situaci (živel-
ná či jiná pohroma, poškození cizí osobou, 
přímé ohrožení zdraví či života), a to pouze  
v případě, že to nelze řešit v rámci mimořádné 
okamžité pomoci z dávek pomoci v hmotné 
nouzi z úřadu práce. Obec samozřejmě může 
případně z vlastních prostředků i finančně 
podpořit jednotlivce ze sociálně znevýhod-
něného prostředí, kteří by jinak nemohli 
uplatnit své schopnosti či dovednosti (opět 
záleží na uvážení vedení obce) - to jsou jediné 
možné nenárokové finanční pomoci ze strany 
a z rozpočtu obce. Tyto možnosti však Město 
Broumov v dohledné době nazpět nevyužíva-
lo.

Výplatu sociálních dávek pomoci v hmot-
né nouzi může město ovlivnit jen minimálně:

1. Může doporučit vyplacení mimořádné 
okamžité finanční pomoci osobě či rodině, 
kde hrozí přímé ohrožení zdraví či života, 
zejména jedná-li se o přímé ohrožení dětí 
(doporučuje oddělení sociálně-právní ochra-
ny dětí či sociální pracovníci obce (sociální 
kurátor)

2. Pokud rodiče neposílají děti do školy, 
mohou být na sociálních dávkách ze zákona 
sankcionování pouze v případě, že škola Po-
licii ČR nahlásí opakované neomluvené ab-
sence dětí ve škole, kdy Policie postoupí věc 
jako podezření z přestupku na odbor finanč-
ní a školství MěÚ Broumov, který záležitost 
projedná. V případě (a to je v podstatě vždy), 
že tento odbor vydá správní rozhodnutí o ja-
kékoliv sankci vůči rodiči záškoláka (napo-
menutí, pokuta), předají kopii rozhodnutí i na 
náš odbor - oddělení sociálně-právní ochra-
ny dětí (OSPOD), který v případě, že rodi-
na záškoláka je doplácena dávkami pomoci  
v hmotné nouzi následně poskytne úřadu 
práce pravomocné rozhodnutí o sankci, pou-
ze na jehož základě je dle zákona 111/2006 

Po přečtení článku od ing. Myšáka, ing. Bitnara a Dr. Blažka ze sdru-
žení Volba pro Broumov,  v posledním čísle Broumovských novin, jsem se 
dozvěděl, že oni po návštěvě Litvínova vědí, co dělat s nepřizpůsobivými  
občany a jak vyřešit naši bezpečnosti. řešení sice neuvedli, ale asi je budou 
prezentovat ve svém volebním programu.

Zajímalo mne, co vlastně město proti kritizované skupině obyvatel dělá 
nebo může dělat, aniž by porušovalo zákony.
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Sb., o pomoci v hmotné nouzi, oprávněn úřad 
práce snížit dávku - tzv. Příspěvek na živoby-
tí, a to na dobu tří měsíců.

Jiná možnost postihu rodičů na sociál-
ních dávkách z důvodu neomluveného nepl-
nění povinné školní docházky ze zákona ne-
existuje.  Samozřejmě v případě závažnějšího 
porušení povinnosti rodiče z tohoto pohledu 
může policie věc posoudit i jako trestný čin, 
za který jsou ale jiné zákonné sankce než po-
stih na sociálních dávkách.

 3. Pokud rodiče nechávají malé děti bez 
dozoru na ulici, samozřejmě se jedná o poru-
šení povinností rodičů, které s rodičem může 
řešit ve své pravomoci OSPOD. Nicméně 
k tomu je nezbytné prokázání skutečnosti, 
pakliže to přímo nezjistí pracovnice OSPOD. 
Při počtu 5 pracovnic na celou spádovou ob-
last ORP Broumov nejsou tyto pracovnice 
schopny denně kontinuálně dohlížet na pro-
blémové rodiny, kterých není málo, a proto 
potřebují relevantní písemná hlášení ať již 
od Policie ČR, městské policie, ale i podněty 
od běžných občanů o situacích, kde selhává 
péče rodičů, a děti jsou tak v přímém ohrože-
ní. Ze zákona má KAŽDÝ občan povinnost 
hlásit neodkladně orgánu SPOD nebo policii 
takovéto situace, kdy jsou zejména malé děti  
v ohrožení. K tomuto se v dohledné době bude 
na webu města zřizovat nová sekce oddělení 
SPOD, na němž bude možno i anonymně 
sdělovat takováto hlášení, která se samozřej-
mě nebudou zveřejňovat, ale dorazí pouze  
k rukám vedoucí pracovnice OSPOD, která 
zajistí neprodlené prošetření situace v rodi-
ně příslušnou sociální pracovnicí. K tomu je 
však nebytné sdělit jméno a příjmení alespoň 
jednoho rodiče a jeho bydliště. Bohužel však 
v těchto případech nelze jakkoliv ovlivnit 
výplaty sociálních dávek a jejich výši. Orgán 
SPOD může pouze řešit preventivní opatření 
na ochranu dětí uložením určité povinnosti, 
v závažnějších či opakovaných případech 
pak dávat návrhy soudu k vydání opatření na 
ochranu dětí dle zákona 359/1999 Sb., o soci-
álně-právní ochraně dětí. 

 4. K bodu c) platí v podstatě totéž, co  
k bodu b) viz odstavec  3/ včetně ohlašovací 
povinnosti. Ani zde není zákonná pravomoc 
postihu na dávkách na popud pracovníků 
Města Broumov.  

Jediný postih snížením dávek pomoci  
v hmotné nouzi může úřad práce učinit rodi-
či, který prokazatelně nehradí soudně stano-
vané výživné na své dítě (se kterým nežije ve 
své domácnosti).  Jiný postih opět ze zákona 
neexistuje.

Moje další otázka směřovala na pracov-
nici správního odboru, paní Ninu Mantelo-
vou: 

Může městský úřad odmítnout udělení 
trvalého pobytu  nepřizpůsobivému  obča-
novi?

Při změně údaje o místu trvalého pobytu 
je občan povinen předložit platný občanský 
průkaz a doložit vlastnictví bytu nebo domu, 

nebo doložit oprávněnost užívání bytu  (tj. 
platnou nájemní smlouvu), musí také zaplatit 
správní poplatek 50,- Kč. Má-li tyto potřebné 
věci,  musíme ho přihlásit.

Otázku jsem také položil vedoucímu 
živnostenského odboru města – ing. Miloši 
Hartmannovi:

Může  město, resp. městský úřad  - živ-
nostenský úřad ovlivnit zaměstnávání „na 
černo“?

K vaší otázce mohu říci, že živnosten-
ský úřad nemůže ovlivnit zaměstnávání  na 
černo, mohu vám však říci, že na kontroly 
podnikatelů chodí inspektorát práce, který 
se zaměřuje na kontroly zaměstnávání osob 
na černo. Dostáváme od inspektorátu  poté 
výsledky kontrol, respektive rozhodnutí o po-
kutách, které zapisujeme do živnostenského 
rejstříku a na základě těchto rozhodnutí se 
také můžeme rozhodnout o případném poza-
stavení živnostenských oprávnění či zrušení 
živnostenských oprávnění. Tam posuzujeme 
závažnost toho konkrétního deliktu. Jiné ře-
šení zatím neexistuje. Také posuzujeme, je-li 
to závažné porušení ze strany podnikatele, 
poté můžeme přistoupit k sankcím.  

Oslovili jsme také vedoucí Úřadu práce 
v Broumově – Dis. Zuzanu Dýmovou:

a) Jak postupujete, pokud dostanete 
informaci od orgánů města nebo policie, 
že občan pobírá sociální nebo jiné dávky 
a prohrává je v automatech? Odejmete 
mu tuto dávku? Děje se v této oblasti něco, 
nebo se s tím musíte smířit?

V případě, že je tato informace potvrzená, 
lze přísně účelovou dávku, např. příspěvek na 
péči, odejmout. U dávek pomoci v hmotné 
nouzi může úřad práce přikročit k výplatě 
dávek formou poukázek, popř. nevyplácet 
dávky přímo, ale prostřednictvím institutu 
zvláštního příjemce, kterým může být např. 
sociální odbor města či majitel ubytovny. Po-
mocí těchto opatření je možné využívání dá-
vek k jinému účelu, než byly určeny, omezit.

b) Jaké dávky vyplácíte? 

Na agendách:
- zaměstnanosti: podpora v nezaměstna-

nosti, podpora při rekvalifikaci
- státní sociální podpory: přídavek na 

dítě, příspěvek na bydlení, porodné, rodi-
čovský příspěvek, dávky pěstounské péče, 
pohřebné

-  hmotná nouze: příspěvek na živobytí, 
doplatek na bydlení, mimořádná okamžitá 
pomoc

-  příspěvek na péči
-  dávky osobám se zdravotním postiže-

ním (příspěvek na mobilitu, příspěvek na 
zvláštní  pomůcku)

    
O odpověď na otázky na ožehavé téma 

jsem také požádal místostarostu města – 

Kamila Slezáka, který je rovněž pověřen 
řízením Městské policie.

Když je zadržena osoba pro krádež v 
samoobsluze nebo ve městě (krádeže na 
zahrádkách, kůlnách, bytech), jak v tom 
může město konat? Může se město připo-
jit k žalobě, co s osobami mladistvými, je 
možnost takového občana vyhostit, co sou-
dy nejvíce odkládají apod.?) 

K otázce, co město vlastně proti kritizo-
vané skupině dělá, stručně odpovím následu-
jící:

Jedná se o preventivní programy:
-  projekt „Sociální služby Broumov“, 

který je realizován v bývalé ZŠ ve Velké Vsi. 
Projekt     je plně hrazen z příspěvku ze struk-
turálních fondů a ze státního rozpočtu.

- každý rok město žádá o podporu projek-
tů v rámci programu „Prevence kriminality 
MV“.    Většinou se  podaří získat podporu jak 
pro investiční projekty, tak také samozřejmě  
i pro    projekty neinvestičního  charakteru 
jako jsou např. tábory pro děti ze sociálně sla-
bých rodin,   preventivně výchovná skupina  
atd.

- terénní práce – zajišťují již třetím rokem 
asistenti veřejného pořádku (pracovní místa 
dotována  úřadem práce). Každodenně na-
vštěvují vybrané lokality, kontrolují domy ve 
správě města a jsou právě v kontaktu s lidmi  
z problémových oblastí.  

Kontrola:
- město pravidelně provádí kontroly v by-

tech v majetku města. Kontroly jsou provádě-
ny    pracovnicí správy majetku města ve spo-
lupráci s městskou a státní policií. Kontrol 
se většinou účastní i pracovnice sociálního 
odboru a na její doporučení jsou prováděny 
i kontroly v bytech, které nejsou v majetku 
města. Samozřejmě musí zde být podezření, 
že  děti v těchto bytech žijí ve špatných hygi-
enických podmínkách  a jsou obavy o jejich 
zdraví. 

- další kontroly se týkají zejména heren. 
Dříve to fungovalo tak, že když městská poli-
cie    přistihla hrát osobu, která je na dávkách, 
tak informovala náš sociální odbor a ten při-
stoupil    buď ke snížení dávky, nebo jsme měli 
připravenu (po vzoru Chomutova) variantu 
na výplatu dávek ve stravenkách. Bohužel vý-
plata dávek přešla pod úřady práce a tam, jak 
se domnívám, tak postupovat nelze.

-  jak jsem již zmínil, tak v roce 2010 jsme 
se byli inspirovat u tehdejší primátorky řáp-
kové     v Chomutově. Jako jedno z mála měst 
v republice jsme se pustili do mobiliárních 
exekucí. 

   Vůči dlužníkovi, který dluží městu pe-
níze za poplatky (poplatek za odpady, za psa, 
pokuty atd.), postupujeme formou exekucí. 
Pracovnice našeho finančního odboru spo-
lečně s městskou policií navštíví domácnost 
dlužníka a zabaví např. elektroniku. Poté je 
většinou dluh v brzké době uhrazen a věc je 
vrácena. Ještě se nám nestalo, že bychom za-
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bavené věci    dražili. Pro osobu, která v živo-
tě  nepracovala, je nejhorší, když jí odvezete 
televizor. Co bude potom celý den dělat? Je 
škoda, že touto formou nemůžeme vymáhat 
dlužné nájemné. 

Na naše zkušenosti z těchto exekucí  se 
přijeli informovat i zástupci z jiných měst 
např. Nového Bydžova, Hronova, Náchoda, 
Úpice. Žádné z těchto měst se však do mobi-
liárních exekucí nepustilo. Je velmi administ-
rativně a hlavně psychicky náročné.

Pokusil jsem se stručně odpovědět na 
Vaše otázky, ale všechny oblasti jsem určitě 
nezmínil.

Po těchto několika pokusech ověřit si, 
jak může samospráva a dokonce i státní 
správa málo dělat, jsem nabyl dojmu, že 
pokud naše zákony budou spíš tolerantní 
k nepřizpůsobivým občanům, pak se sluš-
ní lidé změny  nedočkají. Je na čase o tom 
přestat jen hovořit a dlouhodobě „(ne)
řešit“ tento problém, ale udělat spravedli-
vé zákony, které budou slušné lidi chránit  
a neslušné trestat.                              P.  Cirkl

Navazujeme na náš předchozí článek 
o návštěvě zástupců sdružení Volba pro 
Broumov ve městě Litvínov, s jejímiž před-
staviteli konzultovali bezpečnostní otázky 
města a projekt Nulová tolerance. 

Nulová tolerance je program, který litví-
novská radnice zavedla v roce 2009 s cílem 
aktivně řešit problematiku nepřizpůsobivých 
občanů. Jde o soubor opatření a nástrojů za-
ložených na třech hlavních složkách – repre-
si, prevenci a sociální práci. Všechny tři slož-
ky na sebe navazují, všechny mají svou váhu 
a důležitost. Díky tomuto opatření se městu 
Litvínov už několik let daří udržovat bezpeč-
nost města pod kontrolou.

Důsledná represe
Mohlo by se zdát, že s nepřizpůsobivý-

mi občany, kterým se nechce pracovat, kteří 
popíjejí alkohol na ulicích či dokonce užívají 
drogy, nelze hnout. Vedení města Litvíno-
va se však v koordinaci s Městskou policií  
a Policií České republiky podařilo nejen sní-
žit počet trestných činů, ale i vymýtit některé 
nevhodné jevy z centra města. Pomohly nejen 
důsledné kontroly v hernách, restauracích 
i na ulicích, ale také kontroly v jednotlivých 
bytech. Zástupci města společně s policií 
více než rok monitorovali byt po bytu v celém 
sídlišti, kde se nepřizpůsobiví občané usídlili  
v rámci výhodných pronájmů od soukromých 
společností.  Kontroly se zaměřily nejen na to, 
zda obyvatelé jsou v bytech v řádném nájmu, 
ale třeba i na hygienické podmínky. Díky to-
muto monitoringu policie našla desítky hle-
daných osob a stovky lidí, kteří bydleli v by-
tech načerno, ale také páchali prokazatelné 
přestupky či bydleli v nevyhovujících hygie-
nických podmínkách.

Součástí represivní složky byly vyhlášky 
města o zákazu užívání alkoholu na veřejných 
prostranstvích města či zjišťování majetkové 
situace občanů, kteří pobírali sociální dávky, 
ale například vlastnili dvě motorová vozidla…

Nulová tolerance také v Broumově

„Byli jsme překvapeni, jaká opatření  
v rámci zákona lze dělat. A pochopili jsme, že 
vedení Broumova zdaleka nevyužívá všech 
možností, které pro zajištění bezpečnosti 
má. Proto se chceme aktivně zapojit do věcí 
veřejných ve městě a ukázat, že bezpečnost 
a kriminalitu lze aktivně řešit,“ říká Jaroslav 
Bitnar ze sdružení Volba pro Broumov.

Nezbytná prevence
Represivní část programu Nulová tole-

rance doplňuje celý soubor preventivních 
opatření, založených především na práci  
v terénu. Město Litvínov vyčlenilo v rámci 
prevence tým terénních pracovníků, který 
každý den obcházejí problémové oblasti, na-
vštěvují jednotlivé byty a hovoří s nepřizpů-
sobivými občany. Nabízejí jednak sociální 
pomoc, ale zaměřují se zejména na prevenci 
kriminality. V Litvínově má tento tým dokon-
ce vlastní kancelář na sídlišti Janov, tedy pří-
mo v centru největších sociálních problémů.   

„V Broumově často slýcháme, že na pre-
venci není dostatek financí. V Litvínově však 
velkou část nákladů na nejrůznější bezpeč-
nostní opatření hradí z dotací od Minister-
stva práce a sociálních věcí či dokonce Úřadu 
vlády. Je to tedy hodně o schopnosti zástupců 
měst získat takovéto dotace,“ vysvětluje Jaro-
slav Bitnar. Podle něho by broumovská radni-
ce měla být v tomto směru aktivnější. 

Pečlivá sociální práce
Třetí složkou programu nulové tolerance 

je sociální práce. Její součástí jsou nejrůznější 
preventivní programy na školách – osvětové 
besedy, zájmové kroužky i tábory pro děti ze 
sociálně slabých rodin. Do této složky patří 
rovněž nejrůznější poradny, např. poradna 
při finanční tísni, ale i spolupráce s nadacemi 
či různé charitativní programy. Také zde jsou 
pracovníci sociálních odborů města velmi 
aktivní přímo v terénu, jednají se zástupci 
sociálně slabých rodin, s nepřizpůsobivými 
občany a nabízejí nejrůznější sociální pomoc, 
mapují největší problémy a oblasti. 

Spolupráce všech
Program nulové tolerance je v Litvínově 

úspěšný. Obyvatelé města se cítí v posledních 
letech bezpečněji, výrazně ubylo násilných 
trestných činů, snížila se i drobná krimina-
lita. Podmínkou toho, aby program opravdu 
fungoval, je však spolupráce všech orgánů a 
institucí, které spadají nejen pod město, ale i 
kraj a stát.

„Já jsem si odvezl z Litvínova jeden důle-
žitý poznatek a to ten, že si k jednacímu sto-
lu sedli zástupci všech stran ve městě a také 
zástupci nejrůznějších občanských spolků  
a sdružení. A takto chceme pracovat i my 
– žádné politikaření, ale konkrétní a věc-
ná práce. Pokud chceme, aby byl Broumov 
bezpečným a moderním městem, musíme 
umět spolupracovat a hlavně tvrdě pracovat. 
Hodně nás pracuje ve společnosti Veba, kde 
jsme dokázali, že pracovat umíme a že máme 
výsledky. Nyní chceme dokázat, že dobré 
výsledky budeme mít i při správě města,“ 
dodává Jiří Myšák, lídr sdružení nezávislých 
kandidátů Volba pro Broumov.  

Program nulové tolerance je i součástí 
jednoho z hlavních bodů volebního programu 
sdružení Volba pro Broumov. (Programové 
body, jednotlivé kandidáty a další aktuality 
najdete na www.volbaprobroumov.cz). 

O tom, že to v Litvínově dělají dobře, 
svědčí i to, že pár dnů po naší návštěvě zavíta-
li do města také ministři Michaela Marksová-
-Tominová a Milan Chovanec. Oba proto, aby 
stejně jako my nasáli nadšení a nápady, jak to 
řešit. 

Za VpB  Ing. Jiří Myšák, Ing. Jaroslav Bit-
nar, JUDr. Tomáš Blažek

 

Sdružení nezávislých kandidátů Vol-
ba pro Broumov je novým subjektem, 
který se zúčastní voleb do zastupitelstva 
města Broumova v říjnu 2014. 

Prioritami sdružení je zvýšení bez-
pečnosti ve městě, aktivní boj s krimina-
litou a jejími příčinami, podpora školství, 
vzdělanosti a mládeže, oprava městské-
ho majetku.

Více informací o jednotlivých kandi-
dátech a programových prioritách sdru-
žení najdete na 

www.volbaprobroumov.cz.
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Broumovsko je regionem, který se může 
pochlubit významným kulturním dědictvím 
a velmi kvalitním životním prostředím. Na 
druhé straně je však Broumovsko také regi-
onem, kde je život obyvatel komplikovanější 
než v ostatních částech Královéhradeckého 
kraje. Ať už kvůli vzdálenosti od krajského 
města, uzavřenosti výběžku polskými hrani-
cemi, obtížnými podmínkami pro podnikání 
i zaměstnávání, skladbou obyvatel, sociální 
problematikou apod.

Z těchto důvodů je důležité, jak přistupu-
je Královéhradecký kraj k zajištění veřejných 
služeb na Broumovsku dnes i do budoucna. 
Jaké zde jsou a budou krajské komunikace, 
podmínky pro zdravotní péči či školství, so-
ciální zajištění či jak se využívají dotační pro-
středky.

Dovolím si tvrdit, že za posledních šest 
let je potřebná podpora Královéhradeckého 
kraje Broumovska velmi výrazná. Jako dů-
kaz za nás mluví konkrétní projekty a krajské 
podpory:

- Do krajské dopravní infrastruktury bylo 
v regionu vloženo 303 milionů korun (silnice 
u Teplic nad Metují, Meziměstí, Zdoňova, 
stoupací pruhy Pasa, Lachov, Bukovice, most 
Meziměstí, průtah Vižňovem atd.). Pro další 
období se připravují např. silnice do Boža-
nova, Šonova, Jetřichova – Broumova, Tep-
lic nad Metují – Adršpachu apod. v hodnotě 
stovek milionů korun. Hlavními zdroji pro in-
vestice budou operační program příhraniční 
spolupráce a integrovaný regionální operační 
program.

- Do broumovské nemocnice bylo od 
roku 2008 investováno 60 milionů korun. 
Díky těmto investicím je pro obyvatele regi-
onu zaručena  zdravotnická péče, a to nejen 
momentálně. Nemocnice bude fungovat i v 
budoucnu. Investovalo se do interního od-
dělení, následné péče, přístrojů, laboratoří, 
vybudování ambulancí, opravy střechy ne-
mocnice apod. 

- Do jediné střední školy v Broumově bylo 
investováno 10 milionů korun.  Použily se na 
rekonstrukci sociálních zařízení, rozsáhlou 
sanaci budovy, elektroinstalaci a opěrné zdi, 
instalaci vzduchotechniky, tělocvičnu apod. 
Plánuje se také budování výtahu. I přes snižu-
jící se počet žáků kraj zachová rozsah výuky 
jak na Gymnáziu  v Broumově, tak na Střed-
ní škole hotelnictví a společného stravování  
v Teplicích nad Metují.

-  V sociální oblasti je významné  letošní 
dokončení rekonstrukce domova seniorů  
v Teplicích nad Metují, která si vyžádala in-
vestici 30 milionů korun.

-  Krajské dotace podpořily obce Brou-
movska také při budování kanalizací a vo-
dovodů, a to částkou přesahující 15 milionů 
korun. Mohu jmenovat například Hejtmán-

kovice, Machov, Šonov, Božanov a mnoho 
dalších.  V současnosti se k broumovské ČOV 
připojují Martínkovice a Křinice.

-  Kraj se stará i o Dětský domov v Brou-
mově  - po zásadní  rekonstrukci v řádu něko-
lika desítek mil. Kč  před rokem 2008 se zde 
nově investovalo okolo 7 mil. Kč.

Tento neúplný výčet je ilustrací snahy 
současného vedení kraje zajistit v oblasti 
své zodpovědnosti (tj. zdravotnictví, střední 
školství, sociální oblast, regionální rozvoj, 
krajské silnice) rozvoj nezbytných veřejných 
služeb na Broumovsku. To je jasný a konkrét-
ní příspěvek pro občany zde žijící. Vysíláme 
tím signál, že zde společně můžeme vytvořit 
příjemné místo pro život.

Ale zajímá mě i Váš názor. Proto bych 
Vás rád závěrem pozval na setkání, které 
plánuji uskutečnit 2. října letošního roku  
v Broumově. Bude se jednat o  již druhé se-
tkání hejtmana Královéhradeckého kraje  
s občany Broumovska. Tématem budou výše 
uvedené oblasti (zodpovědnosti kraje) – silni-
ce, obchvat Broumova, nemocnice, gymnázi-
um, čerpání evropských fondů apod. Bude-
me se bavit i o tématu bezpečnosti ve městě  
a řešení problémů nepřizpůsobivých občanů.  
K setkání jsem přizval i starostu Náchoda 
Jana Birke. Pro podněty ke zdárnému řešení 
této otázky totiž není třeba jezdit od Brou-
mova daleko. Náchod je město k inspiraci pro 
řešení a je pro nás důležité seznámit se s po-
stupy vedení města v této oblasti. 

Lubomír Franc, 
zastupitel města Broumova, 
hejtman KHK

  

Broumov dnes, 
Broumov zítra

Investice do vzdělání 
posílí celý region

Dovolím si na úvod tohoto příspěvku vy-
půjčit citát Jana ámose Komenského, učitele 
národů, který řekl: „Má-li se člověk stát člově-
kem, musí se vzdělat.“

Tento citát si pamatuji od svých student-
ských let a dnes vím, jak pravdivá jsou tato 
slova. Potvrdilo se mi to v době, kdy jsem po 
studiích nastupoval do svého prvního za-
městnání, potvrdilo se to ve chvíli, kdy svou 
první pracovní nabídku získaly mé děti a po-
tvrzuje se to již řadu let v mé funkci personál-
ního ředitele společnosti VEBA. 

Z titulu své funkce se scházím se zástupci 
nejrůznějších institucí a organizací, střed-
ních a vysokých škol, Úřadu práce, Krajské-
ho úřadu a dalších velkých zaměstnavatelů  
v regionu a kraji. V posledních letech jsme při 
našich setkáních často diskutovali o otázkách 
vzdělávání a nabídce pracovních příležitostí 
na Broumovsku. Jsem rád, že z těchto diskuzí 
vyšla konkrétní věc: se Střední průmyslovou 
školou v Hronově jsme se dohodli na otevře-
ní nového učebního oboru Výrobce textilií -  

v rozsahu poloviny školní třídy, v první fázi 
výhradně pro potřeby naší firmy. Proč jsme 
se v a. s. VEBA rozhodli pro tuto spolupráci?  
Rodičům dětí na Broumovsku a Policku to - 
v relativně nevelké vzdálenosti - umožní ne-
chat potomka vyučit perspektivnímu oboru  
s takřka jistou vidinou zaměstnání ve stabilní 
a rozvíjející se firmě, která pracovníkům po-
skytuje nadprůměrné výdělky. A samozřej-
mě, společnost VEBA si díky této spolupráci 
zajistí kvalifikované zaměstnance. 

Podobnou spolupráci rozvíjíme již něko-
lik let s Fakultou textilní Technické univerzity 
v Liberci. Se školou jsme mimo jiné dohodli 
témata diplomových a bakalářských prací, 
užitečných pro naši firmu. Zaměstnanci a. s. 
VEBA jsou konzultanty těchto prací. S Gym-
náziem Broumov spolupracujeme při pro-
pagaci naší firmy jako možného budoucího 
zaměstnavatele absolventů této školy, kteří 
následně vystudují pro a. s. VEBA potřebné 
obory, například textilní technické odbor-
nosti na Liberecké univerzitě a následně zde 
najdou perspektivní zaměstnání.

Toto jsou modelové příklady toho, jak lze 
rozvíjet vzdělávání a jeho pracovní uplatnění 
v regionu, což je také jedna z hlavních prio-
rit sdružení nezávislých kandidátů Volba pro 
Broumov. Jako zastupitelé města (dají-li nám 
voliči svůj hlas) chceme podporovat právě ta-
kové  konkrétní modely spolupráce a propoje-
ní zaměstnavatelů a škol. Je potřeba společně 
se zástupci dalších firem, vedení měst a obcí 
v regionu, bez ohledu na jejich stranickou 
příslušnost, vytvářet podmínky pro to, aby 
mladí lidé neopouštěli region, aby od nástu-
pu do školy byli systematicky připravováni 
na své budoucí povolání a měli perspektivu 
slušného zaměstnání a odpovídajícího výděl-
ku. Investice do vzdělání pomůže nejen našim 
dětem, ale i celému regionu. Je to jednoduché 
- děti po škole nastoupí do zaměstnání v mís-
tě svého bydliště. Svou část výdělku utratí  
v regionu, vyšší spotřebou posílí rozvoj služeb 
 a díky vyšším daním odvedeným do rozpočtu 
budou moci obce a města investovat do dal-
šího rozvoje, zvelebení budov, parků, stavby 
dětských hřišť atd.  

O takových řešeních by měla být ko-
munální politika, do níž jsme se rozhodli 
vstoupit. O řešení problémů, které pálí naše 
občany, o jejich řešení napříč politickým 
spektrem, o poctivé práci pro občany a obec. 
Více o našem programu si můžete přečíst na 
www.volbaprobroumov.cz.

Stejně jako v úvodu i v závěru svého za-
myšlení využiji jednoho citátu, jehož autorem 
je Johann Wolfgang von Goethe: „Vzdělání je 
schopnost porozumět druhým.“ A já dodá-
vám: Vzdělávejme se!

Ing. Jiří Myšák, personální ředitel a. s. 
VEBA, lídr sdružení Volba pro Broumov
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Vážení přátelé Základní umělecké školy  
v Broumově!

V době letních prázdnin a tedy relativ-
ního klidu konce školního roku 2013/2014 
si dovoluji napsat pár řádků o naší ZUŠce,  
o jejím rozvoji, o dění uvnitř i okolo ní  
a zhodnotit dva roky ve funkci ředitele této 
státní a tedy plně veřejné vzdělávací instituce 
zřízené městem Broumov.

Ve všech čtyřech oborech jsme s žáky 
a jejich vyučujícími zaznamenali značné 
úspěchy, o kterých jste se mohli dozvědět 
prostřednictvím článků v BN, nebo např. na 
webových stránkách školy. Ať už o úspěších 
na soutěžích pravidelně vyhlašovaných Mi-
nisterstvem školství, mládeže a tělovýchovy 
(MŠMT), nebo na soutěžích komerčních  
a různých soutěžních přehlídkách, tak i v 
samotné práci s dětmi uvnitř ZUŠ. Vznikala 
nová uskupení – orchestry, kapely, drama-
tický soubor - pak nápadité choreografie  
v tanečním oboru a dosti organizačně  
a technicky náročná spolupráce mezi vše-
mi obory, kdy o uvádění našich koncertů se 
postaral Literárně – dramatický obor, ko-
mentující jednotlivé výstupy skupin žáků  
v kombinacích Tanečního oboru (TO), zpěvu 
a hudby Hudebního oboru (HO) a celkový 
obraz dění na pódiích pak dokreslovala práce 
výtvarníků Výtvarného oboru (VO). Kdo na 
kulturní akce ZUŠ Broumov zavítal, určitě si 
vzpomene.

Aby však mohl tým zaměstnanců dob-
ře pracovat, je důležité zázemí, jeho kulti-
vace, zdokonalování a komplexní rozvoj. 
Mám přesně na mysli budovy (včetně čtyř 
poboček) jejich stavebně-technický stav, 
hygienické podmínky a bezpečnost. Další 
neopomenutelnou složkou zázemí je celková 
vybavenost, která obsahuje majetek tzv. od 
školníkova šroubováku přes veškerý nábytek, 
hudební nástroje, kostýmy, různé pomůcky, 
až po elektroniku, software aj. Toto zázemí 
– částečně podpořené úplatou za vzdělání od 
rodičů – leží především na bedrech samot-
ného zřizovatele, kterým je v tomto případě 
Město Broumov a na pobočkách jsou to Měs-
to Meziměstí, Město Teplice nad Metují a OÚ 
Vernéřovice. Mateřská, tedy hlavní budova je 
však v Broumově (ul. V Kopečku). Je po všech 
zkušenostech evidentní, že tato budova není 
ideální pro tak specifickou a dosti náročnou 
vzdělávací instituci (práce s dětmi z pravi-
dla od 5 let!) a je nutné ji neustále upravovat  
a uzpůsobovat potřebám školy, hygienickým 
a bezpečnostním zásadám a takřka patovou 
situaci – neb žádná jiná budova, která by moh-

la poskytnout optimální zázemí naší ZUŠce  
v Broumově zatím není – společnými silami 
řešíme se zřizovatelem Městem Broumov jak 
říkajíc „za pochodu“. Na podzim roku 2012 
se vybouráním stěny podařilo téměř dvoj-
násobně zvětšit taneční sál. V návaznosti na 
to jsme ale museli někam umístit Výtvarný 
obor, který působil právě v sousední učeb-
ně tanečního sálu, kam se sál rozšířil. To se 
podařilo vyřešit využitím prostor prvního 
poschodí staré radnice na Mírovém náměs-
tí, kde vzniklo pro VO téměř ideální zázemí  
a musím přiznat, že s kolegy působícími  
V Kopečku 89 výtvarníkům tak trochu závi-
díme. Nyní o letních prázdninách probíhá 
částečná rekonstrukce budovy – konkrétně 
sociálních zařízení ve dvou patrech naší ZUŠ.

ZUŠ Broumov se svými čtyřmi poboč-
kami a detašovanými pracovišti je poměrně 
komplikovaná instituce a její koordinace a ve-
dení má svá velká specifika. Škola kapacitně 
pobere 500 žáků a po dva roky je naplněna(!). 
Školu dlouhodobě však tíží nástrojová vyba-
venost hudebního oboru – především je to 
stav třinácti pianin a klavírních křídel. Tyto 
nástroje jsou po dobu jejich funkce (pouze) 
běžně udržovány a stav je natolik vážný, že je 
nutné většinu těchto nástrojů odvézt na ge-
nerální opravy, nebo je vyměnit za nové, což 
jsou statisícové až milionové položky, které 
škola není schopna z vlastních zdrojů finanč-
ně pokrýt. No a nejdůležitější a nejzávažnější 
nutnou potřebou je komplexní řešení budovy. 
V Kopečku 89 by nepomohla z kapacitních 
důvodů ani celková rekonstrukce. Nejide-
álnější řešení nabízí vloni předložený návrh 
umístit ZUŠku do bývalého Měšťanského 
pivovaru u městského úřadu, kdy se během 
roku 2013 při znovuotevření otázky „Co  
s pivovarem?“ tato možnost veřejnosti před-
ložila. Zatím však není dostatek finančních 
prostředků a snad i vůle některých zastupite-
lů této myšlence pomoci „na svět“.

Tím se dostávám i k místní politice. Za 
dva roky ve funkci ředitele naší broumovské 
ZUŠky cítím velkou podporu od Města Brou-
mov a jeho vedení, které je celé jeho funkční 
čtyřleté období - podle mého názoru – nu-
ceno řešit „havarijní“ stavy veřejného měst-
ského majetku a nejnutnějších potřeb města 
obecně. Do toho přicházejí náročné požadav-
ky i od soukromých institucí, které jsou tře-
ba i součástí genia loci Broumova. Myslím si 
však, že stát – město, tedy správci veřejných 
financí, které jsou tvořené odváděním dání  
z našich mezd – je snad i povinné nejprve mít 
v pořádku městský majetek a své instituce. 

Dokud tomu tak nebude, budou muset „sou-
kromníci“ počkat. 

Ať už podzimní komunální volby a další 
rozhodování vedení Města Broumova do-
padne jakkoliv je více než jasné, že otázka 
umístění ZUŠ Broumov bude muset být  
v následujícím volebním období nutně a snad 
i přednostně řešena.

Za dosavadní velkou podporu stávající 
broumovské radnici včele s Milanem Kotrn-
cem, Kamilem Slezákem, všemi radními i za-
stupiteli patří velký dík a projevení úcty.

Za ZUŠ Broumov
Štěpán Přibyl, ředitel

Základní umělecká škola v Broumově - 
pouze jako veřejná!
Postoj ředitele k situaci a dění okolo Základní umělecké školy Broumov

Konec školního roku 
na ZŠ Kladská
Konec školního roku proběhl ve znamení 

exkurzí a zajímavých výletů. V rámci Dětské-
ho dne jsme navštívili farmu Wenet  ve Velké 
Vsi v Broumově. Prohlídka trvala asi 2 hodi-
ny. Dozvěděli jsme se mnoho  nových a zají-
mavých informací o chovu zvířat, čím se živí, 
kde žijí. Viděli jsme velbloudy, lamy, pštrosy, 
papoušky, ovce a mnoho dalších zvířat. Za 
exkurzi moc děkujeme. Všem se akce moc 
líbila.

Zajímavou exkurzí byla i návštěva brou-
movského pivovaru. Žáci získali nové infor-
mace o výrobě piva, o jeho složení a historii 
jeho značky. Za poskytnutí  exkurze děkuje-
me pivovaru v Broumově.

Také jsme navštívili dopravní hřiště v Ná-
chodě. Žáci opět zkusili jízdu na kolech a ově-
řili si své znalosti dopravních předpisů. Tato 
akce byla realizací grantu: ,,Jízda nás baví“, 
na který naše škola obdržela peníze od MěÚ 
v Broumově.

Velmi zdařilou akcí byl výlet do ZOO 
Dvůr Králové, na který finančně  přispěl 
opět MěÚ Broumov. Velmi za to děkujeme, 
finanční podpory si moc vážíme a zároveň si 
uvědomujeme, že mnoho našich akcí by se 
nemohlo bez finančního příspěvku města ani 
uskutečnit.

Vedení školy
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Rok se s rokem sešel a byl tu konec červ-
na a před prvním stupněm ZŠ Hradební 
- Akademie. Pod tímto názvem se skrývá 
Den dětí - den pro děti a dětská tvořivost. Je 
toho hodně, co by se mělo během dopoled-
ne stihnout a hlavně by se měly děti pobavit  
a dopoledne si užít. 

V úvodu vystoupil ředitel školy pan Vladi-
mír Vondrouš s veselým projevem k učitelům 
i žákům a ty nejlepší ocenil. Za školní družinu 
předala ceny nejlepším sběračům pomeran-
čové kůry paní Věra Plná.

Nápady se cení. Průvodkyní a organizá-
torkou celého dopoledne byla Lucka Židová, 
která přišla s nápadem rozvrhnout program 
do deseti školních měsíců, každá třída si je-
den vylosovala a na danou událost, která je 
pro určitý měsíc typická, připravila program.

Program začínal vraždou Václava v po-
dání 3. B, pokračoval říjnovým pouštěním 
draků 1. B. Potom přišly na řadu strašidelné 
písničky a kostýmy 2. A - kombinace mezi 
našimi duchy a Halloweenem. Po strašení 
nás čekal veselý taneční Silvestr 5. A. Nový 
rok otevřela 4. A zimní olympiádou s kvízem 
a písničkou Cesta, která rozezpívala celý sál. 
3. A nás rozveselila básničkami a tanečkem 
k masopustu a už tu byl březen - Měsíc bez-
pečnosti, kterého se chopila 4. B kriminální 
scénkou v angličtině. V dubnu se na scéně 
objevily čarodějnice z 1. A a přišel máj - lás-
ky čas a básničky a písničky 2. B i s májkou. 

Přehlídka umu 
našich předškoláků
Tak jako vloni a předloni a mohli bychom 

se vracet hodně a hodně dlouho zpátky, kdy 
se děti, tenkrát ještě ze samostatných mateř-
ských škol, začaly scházet v divadle, aby na 
konci školního roku předvedly, co se nauči-
ly. Začínalo to přehlídkou pěveckých sborků  
v Broumově, protože vedle stále pracujícího 
sborku Zvoneček, tu byl dříve ještě jeden,  
a to s názvem Kuřátka. Tento sboreček, dlou-
hé roky, vedle jiných, vedla paní učitelka 
Jarmila Hofmanová, se kterou jsme se bohu-
žel letos rozloučili naposled. No, ale rychle  
k veselejším událostem. Po možnostech zís-
kat dotace na práci s dětmi v příhraniční 
oblasti se k nám přidaly i děti z  polské ma-
teřské školy v Nowé Rudě. Dnes již v rámci 
tradice vystupují jen nejstarší děti, většinou 
ty, které se loučí s mateřskou školou, a děti  
z kroužků, které při mateřské škole pracují. 
No a tak nabízíme pár obrázků, které nám 
nafotila pí Dagmar Dušánková z vystoupení 
nazvaného Akademie MŠ Broumov 2014, 
kde nejlepší odměnou našim dětem byla 
velká návštěva rodičů a prarodičů, kteří je 
odměnili bouřlivým potleskem a dobrovol-
ným vstupným. To nám posloužilo k zorga-
nizování MDD na Janovičkách, o kterém se 
psalo v minulém čísle BN.  Děkuji všem za 
podporu, dětem, rodičům a paní učitelkám 
za celoroční práci. Další krásné obrázky  
z akce najdete na www.dagifoto.cz , kde si je 
můžete i objednat. 

T. Loudová, ředitelka MŠ Broumov

Končí školní rok a to je čas výletů, na který 
svérázným způsobem v rytmu Bugatti-stepu 
vyrazila 5. B.

Program byl vážně pestrý a skvělý. Po-
chvala patří dětem a třídním učitelům - Ale-
ně M., Editě F., Evě K., Ivaně Š., Jindře H., 
Míle S., Pavlíně Ch., Radce B., Yvetě K.  
a Aleši V. - že na konci hektického školního 
roku našli sílu a chuť připravit s dětmi ná-
ročný a zábavný program. A po programu 
zábava. Dvacet stolů soutěžilo proti sobě  
v mnoha zábavných disciplínách. Odměněni 
byli vítězové i poražení.

Děkujeme za pomoc Lucce Lexmanové 
a Jakubu Drahorádovi. K bezproblémovému 
průběhu celého dopoledne pomohli i žáci 8. 
A. Bez pořádného ozvučení by taková akce 
nebyla vůbec možná. Takže, pane Hajpišle, 
bylo to perfektní, jako vždy. Děkujeme!

A poděkování patří i městu Broumov, že 
tuto akci podporuje. Děkují učitelé i 260 spo-
kojených a nadšených dětí prvního stupně.

Dagmar Židová, 
ZŠ Hradební

Akademie na ZŠ Hradební
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Během pobytu mého syna s rodinou  

v penzionu Jízdárna v Hejtmánkovicích jsem 
si udělal konečně trochu čas a navštívil jsem s 
nimi broumovský ZOO park - Farmu Wenet  
v Broumově –Velké Vsi.

Něco jsem se o existenci tohoto malého 
broumovského zoo  dozvěděl již dříve, ale ni-
kdy jsem se tam zatím nepodíval. Teď vím, že 
to byla škoda, že jsem s tím otálel, ale znáte 
to, bylo více důležitých věcí, které jsem musel 
před tím udělat.

Máte-li rádi zvířata a přírodu, tak je nutné  
tam zajít a vidět to. Návštěvu v tomto malém 
zoo nám zařídila majitelka  Jízdárny v Hejt-
mánkovicích, paní Plachtová.

V určený den a hodinu jsme tedy celá 
rodina vyrazili na Farmu Wenet. Měli jsme 
představu, kde by to asi mělo být, ale trochu 
nás zmátlo to, že jsme neviděli nějakou cedu-
li nebo směrník, ale nakonec jsme tam podle 
rady paní Netíkové dorazili.

Hned u vchodu bylo vidět, že se toto za-
řízení stále ještě dodělává -  právě se dláždila 
přístupová cesta a protilehlé parkoviště. Ale 
zvuky zvířat nás jasně dovedly k cíli.

Každý, kdo tam přijde, má možnost se-
tkat se různými druhy zvířat, odpočinout si 
a nabít se novou energií. Farma je obklopena 
malebnou krajinou, která dává tomuto zaří-
zení zvláštní kouzlo. Je odtud pěkný pohled 
na Broumov a jeho klášter.

Několik minut po našem příchodu se nás 
ujal průvodce, který nám postupně začal uka-
zovat všechna zvířata. A je jich tam skutečně 
dost. Děti byly u vytržení, když se mnohých 
zvířátek mohly dotýkat. Už byly v několika 
zoologických zahradách a nejen v Čechách, 
ale tohle bylo pro ně úplně něco jiného a no-
vého. Tak se jim to líbilo.

S chovem zvířat zde začali již v roce 1995. 
Začalo to nevinně  jedním pštrosem  emu, 
Protože po zahradě běhal  sám, pořídili mu 
dalšího do páru. Nyní zde mimo pštrosů 
najdete i další zvířata – jako lamy krotké, 
guanaka a lamy alpaky,  oslíky,  velbloudy  
a další exotická zvířata. Chovají se zde však  
i klasická venkovská zvířata jako jsou králíci, 
slepice, husy, kachny, ale i ovečky (ty známe  
z broumovských oslav Tří králů, které se kaž-
doročně konají na náměstí). 

Jak jsem se dozvěděl od personálu zoo-
-parku, chov zvířat paří k jejich velkým ko-
níčkům a věnují se mu takřka celý volný čas. 
Vždy je potěší nové přírůstky.

V minulém roce je však moc nepotěšilo, 
když zde řádili zloději a ukradli jim mnoho 
zvířat, nebo je  alespoň  vypustili do volné 

přírody. Jedna lištička se z toho vzpamato-
vává dodnes – na „svobodě“ byla napadena  
a pokousána psem a skoro to nepřežila. 

Pravidelnými návštěvníky jsou přede-
vším děti a to nejen ze škol a mateřských škol 
z našeho regionu. Na farmu také již několi-
krát zavítaly i handicapované děti, které zde 
strávily celý den,  a tak mohly přijít do pří-
mého kontaktu se zvířátky a také se povozit 
na ponících. Určitě se budou na farmu rády 
vracet. 

Byl jsem moc rád, že jsme toto místo na-
vštívili. Vnoučátka si odsud odnesla mnoho 
vzpomínek a ráda se sem budou vracet. Mo-
hou teď svým kamarádů vyprávět, že tam, 

Navštívil jsem 
broumovský 
ZOO park

kde žije děda s babičkou, mají také zoologic-
kou zahradu.

Takže na závěr doporučení všem Brou-
movákům a těm, kdo žijí blízko našeho měs-
ta -  až budete mít trochu času, navštivte se 
svými děti nebo vnoučaty tuto zoo-farmu, 
určitě nebudete litovat. Díky všem, kdo toto 
zařízení vybudovali a kdo se o toto zařízení 
stará. Určitě to, co dělají, má svůj smysl a dělá 
radost  návštěvníkům.

Telefon na farmu: 777 762 305, e-mail: 
wenet@wenet,cz, abyste se mohli předem 
objednat. Stojí za to podívat se také na jejich 
internetové stránky: www.wenet.cz

Petr Cirkl
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Pane Knoppe, po několika letech jste 

se vrátil do našeho města a začal jste zde 
působit v úplně nové firmě, která zde nikdy 
nebyla. Firma vznikla přestavbou budovy  
v Sadové ulici. 

Mohl byste mi pane Knoppe říci, čím se 
tato Vaše nová firma zabývá, a jak jste vů-
bec přišli na to, že byste tento druh výroby 
zde mohli provozovat?

Na úvod bych chtěl říci, že zde tato firma 
již nějaký část existuje, jen jsme se rozdělili 
na dvě firmy, můj partner tento druh výroby 
v naší republice provozuje již 13 let. V pod-
statě jsme dostali nabídku od konkurence, 
abychom zde otevřeli  ještě jednu provozov-
nu a vytvořili tak několik pracovních míst 
pro zdejší občany a občany z blízkého okolí. 
Naše firma se zabývá výrobou odsolovacích 
zařízení, v nichž se z mořské vody vyrábí voda 
pitná. Zařízení jsou vyráběna  především pro 
zaoceánské lodě. Také se zabýváme výrobou 
čističek pro bazény, které jsou také učeny pro 
zaoceánské lodě.

Jak jsme se k tomu dostali? Byla to dlouhá 
cesta, víceméně cesta náhod a známostí, po 
níž jsme se přes další firmu dostali do zahra-
ničí. Po roční spolupráci nám německá firma 
Kovar Water Treatment nabídla, protože byla 
s našimi výrobky spokojená,  jestli bychom 
tato zařízení nechtěli vyrábět přímo v provo-
zovně v Broumově.

Po 13 letech působené naší firmy v Čes-
ku se ozvali i další zájemci, takže jsme se  
s kolegou museli rozdělit a otevřít úplně no-
vou provozovnu. V současné době vlastníme 
každý jednu provozovnu, ale vzájemně si vy-
pomáháme. Bohužel už šly zvěsti, že jsme se 
rozhádali, což není vůbec pravda – dále spolu 
spolupracujeme.

Moje další otázka je, kolik jste vytvoři-
li pracovních míst (pro naše město je tato 
věc velmi důležitá, vzhledem k počtu neza-
městnaných).  Každé pracovní místo, které 
zde vznikne, je  pro nás důležité. Fandíme 
každému, kdo je schopen  taková místa  
u nás vytvořit.

Zatím vzniklo osm pracovních míst, 
máme zde však i místní dodavatele, kteří 
nám dodávají potřebný materiál, spoustu 
dílů a komponentů. Určitě ještě dalších pět 
lidí má zásluhou naší firmy zajištěnu práci. 
Vím také, že některé tyto dodavatelské firmy 
musely kvůli nám přijmout další lidi, protože 
nestíhaly nám dodávat požadované materiá-
ly a komponenty. Nejsou to ovšem jen firmy 

z našeho města, ale i z dalších míst našeho 
regionu. 

Samozřejmě jsme uvítali, že se s tímto 
opuštěným objektem začalo něco dít. Pro 
naše město je určitě dobře, že tato Vaše fir-
ma zde vznikla. Co tedy bylo hlavním důvo-
dem, abyste zde tuto firmu otevřeli právě v 
Broumově otevřeli a zahájili tady výrobu? 

Vzhledem k tomu, že jsem rodák  
z Broumova a že mám v Broumově spoustu 
známých, tak když se mi naskytla možnost 
koupit tuto nemovitost, tak jsem do toho 
šel. Musím říci, že nejsem jediný vlastník 
objektu, mám kolegu, který žije v zahraničí 
a s kterým se stále ještě podílíme na jeho re-
konstrukci. Hlavní moje myšlenka však byla 

Rozhovor s Jiřím Knoppem 
o vzniku nové firmy v našem městě

pomoci Broumovákům,  kteří nemají práci  
a chtěli by u nás pracovat. Aby si zde mohli 
peníze vydělat a také je v našem městě utratit. 
To je to podstatné, co toto město potřebuje.

Tak to je asi zatím všechno, co jsem 
potřeboval vědět, abych mohl představit 
našim čtenářům Vaši firmu  „Zámečnictví 
Jiří Knopp“, pracující pro německou firmu 
Kovar Water Treatment.

Jsem rád, že jste  mi věnoval Vás čas. 
Dovolte mi, abych Vám jménem Broumov-
ských novin popřál mnoho úspěchů ve Vaší 
podnikatelské činnosti v našem městě.                                                      
Petr Cirkl
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V pátek 11. července 2014 začaly spo-
lečné oslavy 140. výročí založení tovární-
ho hasičského sboru Olivětín, 140. výročí 
založení hasičského sboru Broumov a 40. 
výročí vzniku stanice Hasičského záchran-
ného sboru v Broumově, a to slavnostní 
schůzí, která se konala  v městském infocen-
tru na Mírovém náměstí v Broumově. Této 
schůze se zúčastnilo mnoho významných 
hostů, mimo jiné i hejtman Královéhradec-
kého kraje, starostové obcí, vedení akciové 
společnosti VEBA, funkcionáři HZS KHK  
a funkcionářů SH ČMS. V sobotu 12. červen-
ce pak oslavy pokračovaly na Mírovém ná-
městí vystoupením hudební skupiny Lokálka 
z Hradce Králové a ukázkami historické i sou-
časné techniky.

Tovární hasičský sbor byl založen  
v roce 1874 majitelem firmy Benedikt Schroll  
a syn panem Josefem Edlerem von Schrollem 
seniorem k ochraně olivětínského továrního 
majetku a k ochraně proti požárům na území 
Broumovska. Pan Schroll se tak stal průkop-
níkem hasičských sborů v regionu Broumov-
ska.

V této době měl prosperující podnik pana 
Schrolla již tři mechanické tkalcovny pohá-
něné parními stroji, přádelnu, bělidlo, ba-
revnu mandl, vlastní nemocnici, vývařovnu, 
školu a školku. Při založení tvořilo sbor 80 
mužů – zaměstnanců továrny. Na začátku 20. 
století se jejich počet blížil 150.

1. května 1876 byl slavnostně položen 
základní kámen stavby hasičského domu  
v objektu Olivětín. Hasičský dům byl do-
stavěn a vysvěcen 29. června 1877. 1. úno-
ra 1880 přistoupil tovární hasičský sbor  
k okresnímu broumovskému svazu hasičů  
a 14. února téhož roku k ústřednímu zemské-
mu hasičskému svazu. 

Tovární hasičský sbor hrál významnou 
společenskou úlohu v životě podniku a měs-
ta. Hasiči ve svých uniformách byli neodmys-

litelnou součástí všech světských i církevních 
slavností, vítání vzácných návštěv, pohřbů 
významných osobností a členů sboru, svěcení 
praporů a podobně.   Tovární sbor také od za-
čátku svého vzniku spolupracoval s ostatními 
okolními sbory. Dne 5. října 1890 se tovární 
sbor - společně s hasičským sborem firmy 
Hermann Pollak a syn ve Velké Vsi, s hasiči 
Velké Vsi, Hejtmánkovic, Heřmánkovic a Kři-
nic - podílel aktivně na závěrečném cvičení 
broumovských hasičů. Toto cvičení také po-
dalo věrný obraz schopnosti zákroků a účin-
nosti hasičských sborů ve vážných případech. 

Také dnešní majitelé společnosti VEBA 
významně podporují podnikové hasiče, 
umožňují akce výjezdové jednotce v rámci 
poplachových plánů integrovaného záchran-

ného systému a tím pomáhají ochraňovat ma-
jetek a životy svých spoluobčanů. 

Neodmyslitelnou součástí našeho sbo-
ru je i hasičská technika. Na začátku to byla 
třícylindrová parní stříkačka se vším příslu-
šenstvím, jedna čtyřkolová přenosná stříkač-
ka, jedna ruční překlápěcí stříkačka a velký 
vůz pro mužstvo. V současné době disponu-
jeme špičkovou moderní technikou, jako jsou 
např. rok stará automobilová cisterna s ná-
stavbou THT Polička na podvozku Scania či 
nový dopravní automobil Ford Transit 4x4. 
Oba vozy plně vybavené pro naše zásahy. Do 
této techniky investovali majitelé a. s. VEBA 
bezmála 6,5 milionu korun. Je tedy zřejmé, že 
si uvědomují hodnotu svého majetku a chtějí 
ho chránit. 

V loňském roce došlo také k zásadní re-
organizaci výjezdových jednotek a.s. VEBA. 
Byla ustanovena pouze jedna výjezdová jed-
notka, která se skládá ze tří družstev: Oli-
větín – centrální družstvo, Velká Ves a Police 
nad Metují. Sbor dobrovolných hasičů VEBA 
Olivětín má dnes 29 členů.

Historie našeho sboru je bohatá na udá-
losti a je protkána mnoha úspěchy. A boha-
tou činností a úspěchy v požárním sportu se 
můžeme pochlubit i dnes. Výjezdová jednot-
ka má moderní techniku, je dobře vybavená  
a vycvičená. Jsme jedním z mála dobře fungu-
jících závodních sborů. Věřím, že i v budouc-
nu se najdou pokračovatelé, kteří převezmou 
pomyslný prapor a budou mít stejnou podpo-
ru od vedení a majitelů společnosti VEBA. 

Miroslav Gol, starosta SDHP 
VEBA Olivětín

140 let továrního hasičského sboru 
VEBA Olivětín

Tovární hasičský sbor firmy Benedikt Schroll a syn v Olivětíně v roce 1896
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Poděkování
Jménem jubilantů, narozených v červen-

ci, bych chtěla poděkovat členkám SPOZu 
za zprostředkování malé oslavy narozenin. 
Pánové Valeš a Krtička z Broumovanky nám 
na trumpety zahráli písničky na přání, které 
jsme si rádi zazpívali a paní Tesárková s pěk-
ným přednesem přečetla několik vtipných 
básniček. Odpoledne příjemně uteklo a přeje-
me SPOZu touto cestou hodně elánu na orga-
nizování takovýchto milých setkání.

Věra Gurovičová

Kytička díků 
broumovským 
prodavačkám
Odebíráme pravidelně Broumovské no-

viny a jsme s jejich zaměřením spokojeni. 
Vyjadřujeme se pouze k článkům pana Pet-
ra Cirkla o levném, účelném nakupování  
v polských obchodech, kde si pan Cirkl nej-
více cení příjemné obsluhy v tamních prodej-
nách.

My nejezdíme nakupovat do Polska, ale 
musíme říci, že v broumovských obchodech 
jsme se nikdy nesetkali s nevlídností, neocho-
tou nebo dokonce hrubým chováním.

V prodejnách pana Václava Šafáře, pana 
Špreňara, V Penny a Lidlu, v prodejně ko-
berců, tabáku a galanterie obsluhují převáž-
ně ženy a za jejich platy by tuto práci muži 
ani nepřijali! Především u pokladen Penny   
a Lidlu jsou ženy a jejich automatizovaná pra-
covní náplň je doslova ubíjející! Ale i ony se 
dokážou na zákazníka usmát, a tak je člověk 
rád obdaří dobrým slovem a poděkováním. 

V Konzumu na Křinickém sídlišti vlád-
nou zase jenom ženy, pracují sedm dnů  
v týdnu a jejich nízké platy jsou pod 10 000 
Kč měsíčně, a to dosti hluboko. Přibývají jim 
stále nové úkoly, stále se rozrůstá sortiment 
zboží a i tady se potýkají s nenechavci, za je-
jichž krádeže musí pracovnice hradit manka 
při inventurách zboží. A přesto ženy umí za-
žertovat a vítají své každodenní zákazníky  
s úsměvem.

Píšeme vám proto, že tyto kladné stránky 
našeho života ve městě se opomíjí a přitom 
právě ocenění všedních pracovních povin-
ností člověka potěší.

Vaši čtenáři Jitka Šuláková a Jan Rajchl

Od našich čtenářů

Poděkování
 Vážený pane Netíku,
dne 6. 6. 2014 jsme s žáky ze II. třídy 

Základní školy, Kladská, Broumov navští-
vili vaší Farmu Wenet. Touto cestou bych 
Vám ráda poděkovala za příjemné dopo-

Vzpomínka
Dne 21. srpna tomu už bude třicet let, kdy 

nám odešel na věčnost náš taťka Alois Gajdoš 
z Rožmitálu. Pracoval jako lesní dělník, dob-
rovolný hasič a svoji veselou a společenskou 
povahu doplňoval zpěvem a hrou na harmo-
niku. Kdo jste ho znali, vzpomeňte v tento 
srpnový den s námi. 

Za celou rodinu Dušan Gajdoš

Ohlédnutí se 
za minulostí
Polovina roku je za námi a naše Místní 

skupina českého červeného kříže Rožmi-
tál krátkou rekapitulací připomene činnost 
za uplynulou dobu. 15. 2. jsme se sešli na 
výroční členské schůzi, kde jsme se domlu-
vili na celoročním plánu akcí. Ještě v únoru 
jsme naplánovali sáňkyádu, kterou děláme 
na kopci u Koyšů, ale pro špatné sněhové 
podmínky se sjezd na čemkoliv nekonal. 
1.3. jsme jako každoročně pořádali pro děti 
a jejich rodiče dětský karneval. Hned za tý-
den 8.3. následovala oslava MDŽ s vystou-
pením našich dětí a harmonikářem, který 
hrál k poslechu i tanci. Pozvání přijaly i ženy  
z Hejtmánkovic. Na oplátku jsme 15.3. jeli my  
k nim na ochutnávku gulášů. Sešlo se jen 
deset vzorků, ale i tak jsme si to při hudbě 
pana Cirkla užili. 19.4. jsme tak jako v před-
chozím roce posbírali odpad kolem silnice 
do Broumova, za to dostaneme 4 jabloně, 
které se budou vysazovat na podzim u bývalé 
školy. 28.4. nás pozvalo Déčko Náchod, kde 
se udělovala třem vybraným cena pro oby-
čejné lidi, kteří dělají neobyčejné věci. Mezi 
ně patřil též náš předseda Dušan Gajdoš, 
který dostal tuto cenu - Křesadlo, za celoži-
votní dobrovolnou činnost. 26.4. nás pozval 
spolek vojenské historie T-S 20 „Pláň“ Star-
kov – Chlívce na otevření bunkru a zahájení 
sezóny. 7.5. jsme se zúčastnili pietní akce  
u pomníku u hřbitova a po ní se jelo do Hejt-
mánkovic na přednášku, na kterou nás Hejt-
manky pozvaly. 24.5. nás 5 dospělých a 11 
dětí vyšlo na vycházku do přírody, spojenou 
s akcí otevírání lesa, ve spolupráci s místními 

mykology. 31.5. se jelo do Otovic, kde se ko-
nal česko – polský dětský den a naše děti tam 
předvedly  vystoupení s taneční sestavou. Po 
ohromném aplausu se toto vystoupení  ještě 
po hodině opakovalo.

 A tuto půlroční činnost jsme ukončili nej-
větší  třídenní akcí na ukončení školního roku  
s názvem Zahájení prázdnin. 34 místních  
i několika přespolních dětí se už v pátek uby-
tovalo v bývalé škole, kde strávily tři víken-
dové dny plné nadšení a zážitků. Už večer se 
hrály míčové hry na hřišti, hra na plnění úko-
lů podobná televizní hře Pevnost Boyard, dále 
stezka odvahy. Ráno na děti čekala snídaně  
a příjezd motorkářů z Ostravy s nádhernými  
a nablýskanými stroji. Přijeli také členové 
spolku vojenské historie T-S20 „Pláň“ Stár-
kov-Chlívce, kteří se představili v dobových 
uniformách a se zbraněmi z první i druhé 
světové války. Děti si vyzkoušely střelbu ze 
zbraně na paintball. Po obědě byla připrave-
na největší akce. Záchranný systém připravil 
ukázku, při které hasiči museli uhasit hava-
rované hořící auto a zároveň vyprostit v něm 
uvězněnou posádku, vynést ji na bezpečné 
místo, kde se o ně postarala záchranná služba. 
Policie mezitím vyšetřovala příčinu havárie, 
zjistila podnapilého řidiče, který jel bez dokla-
dů a s cizím autem. Po této zinscenované akci 
vystoupily naše děti a zahrály divadelní po-
hádku Jak dobro zvítězilo nad zlem. Ale těsně 
před začátkem nás navštívil pozvaný náchod-
ský starosta Jan Birke, pro kterého byl připra-
ven zvláštní vítací rýmovaný projev. Svojí ná-
vštěvou nás všechny srdečně potěšil a všech 
šedesát návštěvníků ho vítalo bouřlivým po-
tleskem. Pan starosta pochválil naší činnost  
a po skončení divadelní pohádky zhlédl i vy-
stoupení naší šestičlenné skupiny s taneční 
sestavou. Po dvouhodinové návštěvě nás 
pro pracovní vytížení musel opustit. Dále 
následovalo vystoupení čtyřčlenné kapely 
s názvem Adept Blues Band. Zároveň se lo-
sovala tombola s nádhernými cenami a kdo 
měl chuť, tak si mohl ochutnat pečené maso 
na lorně.  V neděli po snídani už účastníci jen 
balili spacáky a osobní věci a dětem plným 
dojmů a zážitků, které se pomalu rozchá-
zely do svých domovů, jsme popřáli krásné  
a šťastné prázdniny. 

Poděkování si zaslouží všichni sponzo-
ři, kteří přispěli věcnými dary do tomboly. 
Především děkujeme veliteli broumovských 
hasičů panu Lukáši Plachtovi a celé posád-
ce, panu doktorovi ze záchranky a jeho řidiči  
a Policii České republiky Broumov. Poděko-
vání patří i náchodskému starostovi panu 
Birkemu i za jeho dar. Nemalou částkou při-
spěl i předseda Českého svazu bojovníků za 
svobodu Milan Andres. Věcnou podporou 
přispěl i Vladimír Gajdoš a Pavel Žoček. Ale 
největší dík patří všem našim členům, kteří 
obětavě a bez ohledu na čas zajišťovali po celé 
tři dny průběh vydařené akce. 

Za MSČČK Rožmitál Dušan Gajdoš.

ledne, které jsme u Vás mohli strávit. Vel-
mi nás upoutalo krásné prostředí, setkání  
s různými druhy zvířátek, které jsme si mohli  
i osobně pohladit. Dopoledne strávené u Vás 
bylo nezapomenutelné, odpočinuli jsme si  
a opět získali novou pozitivní energii.

Ještě jednou velký dík.   Adéla Hassan
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Společenská 
kronika

Zlaté svatby – 50 let společného 
života oslavili v červenci manželé

-  Jiří a Marie Vlachovi 
-  Oto a Miloslava Meierovi,

Členky SPOZu oběma zlatým párům po-
blahopřáli v domácím prostředí. Do dalších 
společných let přejeme pevné zdraví, vitality 
a hodně ujetých kilometrů.

Do manželství vstoupili 
snoubenci 

-  Petr Kopiště a Jana Mešková
-  Jan Martínek a Naďa Pechová
-  Jan Koláčný a Kristýna Výravská
-  Libor Martin a Iva Dvořáčková
-  Lukáš Klapák a Iveta Kapitánová
-  Pavel Jirásek a Petra Jiráčková

Na společné cestě životem přejeme samé 
radostné a slunečné dny.

Rozloučili jsme se s
 
Zdenkou Martincovou
Františkem Havlíčkem
Jiřím Hartmannem
Růženou Svatákovou

Za SPOZ N. Burdychová - matrikářka

Dvěma snímky se 
vracíme
k oslavám zlatých 
svateb v červnu:
Arnošta a Ursuly 
Obstových 
a Pavla a Anny 
Saukelových

31. července 
oslavili manželé 
Eliška a Jaroslav 
Janečkovi 
šedesát let 
společného 
života                                                       
                                                
foto Lenka Židová

Padesáté výročí 
svatby oslavili 
v červenci 
manželé Marie 
a Jiří Vlachovi
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Dne 16.7.2014 ve společenské místnosti CSS Naděje společně oslavili svá životní jubilea 
tito naši spoluobčané:
paní Věra Gurovičová, paní Olga Bernátová, paní Ludmila Polyaková, pan Miloš Franc, paní Amalia Flegrová, paní Jaroslava 
Zítková, paní Jaroslava Bůnová, paní Jaroslava Soukupová, paní Anna Pitrmucová, paní Verona Lánská, paní Květuše Ptáčková, 
pan Miloslav Hartman a paní Věra Gocníková.
Všem čevencovým oslavencům přejeme hodně zdraví, životního optimismu a rodinné i osobní pohody. fotografie Lenky Židové

PROSBA  O SP OLUPR áCI – 25.  V Ý ROČí SA MET OV É R E VOLUCE

Blíží se doba, ve které před 25 lety proběhla „sametová revoluce“ i v Broumově a na Broumovsku. Prosíme všechny, kteří mají nějaké 
materiály, vzpomínky a fotografie ze zmíněného období, ale i z období krátce před i po, o spolupráci. Zapůjčené materiály mohou být pou-
žity na výstavu v Broumově, ale případně i zpracovány do kroniky města.

Děkujeme za zvážení spoluúčasti a ochotu. Můžeme předat vzpomínky našim dětem a mladší generaci. V nejposlednější řadě si najde-
me čas na krátkou rekapitulaci prošlých let. Podle zapůjčených materiálů se budou odvíjet následné vzpomínkové akce.  Sběrné místo bude 
v „íčku“ na Mírovém náměstí (Infocentrum).

Děkujeme.       Starosta města  Milan Kotrnec

  Jak to začalo...                                         Jak to bylo...                      Co zůstalo...
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12. 7. uspořádalo město 
Broumov, Veba a.s.  
a Hasičský záchranný 
sbor Královéhradec-
kého kraje na brou-
movském náměstí 
HASIČSKé OSLAVy 
při příležitosti výročí 
založení broumovské-
ho hasičského sboru. 

Během oslav byly před-
vedeny ukázky záchra-
nářských a hasičských 
činností a  předvedena 
historická a současná 
hasičská technika.
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Broumovská pouť  ve fotografiích Barbory Hrdé
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římskokatolická farnost Broumov, Národní památkový ústav  
a Omnium  uspořádaly  5. července  v rámci cyklu (Ne)tušené souvis-
losti komentovanou prohlídku kostela svaté Máří Magdalény v Boža-
nově. Návštěvníci měli možnost se seznámit s výkladem stavební his-
torie kostela a prohlédnout si jeho běžně nepřístupné prostory včetně 
kruchty a krovu.

V sobotu 5. července se ve výstavní síni Muzea Broumovska 
konala komentovaná prohlídka výstavy s názvem Broumovsko na 
historických zobrazeních. Zasvěceným průvodcem byl pan Petr 
Bergmann, z jehož rozsáhlé sbírky byla výstava sestavena. Jméno 
sběratele Bergmanna jistě není Broumovákům neznámé – již loni 
na podzim vydal obsáhlou (a těžkou) publikaci Broumovsko na his-
torických zobrazeních, v lednu letošního roku se na Staré radnici 
konala výstava historických map Broumovska a v dubnu pak i výsta-
va fotografií a pohlednic z produkce předválečných broumovských 
fotografů a vydavatelů pohlednic a upomínkových předmětů. Nelze 
zapomenout ani na putovní výstavu litografií a grafik vztahujících 
se k Broumovsku, se kterou Petr Bergmann navštívil kolem desítky 
místních obcí. 

Dalo by se říci, že současná výstava v broumovském muzeu, 
která bude otevřena do konce prázdnin, nabízí reprezentativní vý-
běr z jeho sbírek nebo také „the best of“. Naleznete zde motivy z 
Broumovska od poloviny 18. století zachycené ryteckou nebo lito-
grafickou technikou až do konce 19. století, kdy převzaly dominant-
ní roli jiné rozmnožovací techniky, zejména fotografie, světlotisk a 
autotypie. Jsou zde vystaveny i pohlednice, které byly v prvních de-
setiletích jejich výroby zhotovovány z ocelorytů nebo litografických 
kamenů a teprve kolem roku 1900 se začaly tisknout heliograficky. 
K vidění jsou také různé upomínkové předměty na Broumovsko - su-
venýrová alba, leporela a broumovské motivy tištěné na skle a por-
celánu. Vzhledem ke složitosti historického vývoje celého regionu 
je získávání starých památek sběrateli jako je pan Bergmann dosti 
často nesnadným úkolem a díky nim máme možnost poznat podobu 
Broumovské zemičky (Braunauer Ländchen) v minulosti zblízka. 

Mgr. Barbora Trenčanská, Muzeum Broumovska
Petr Bergmann komentuje výstavu Broumovsko na historických 
zobrazeních
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Intelekt a šarm
Agentura pro rozvoj Broumovska měla 

opět šťastnou ruku při výběru tématu a pře-
devším přednášejícího. Charismatický pan 
profesor Ivo Možný má všechny předpoklady 
zaujmout posluchače. Hned v úvodu se mu 
podařilo to, co je vlastní pouze vyvoleným 
řečníkům. Zrušil zcela bariéru oddělující 
přednášejícího od posluchačů, a proto celý 
večer plynul v přátelském – až familiárním 
tónu.

Pan profesor se doslova vydal v plen už 
tím, že se netajil svým věkem ani svými po-
hnutými životními osudy. Klobouk dolů před 
vzdělaným, kultivovaným 82 letým vědáto-
rem! Je živoucím důkazem, že stáří může být 
důstojné, ale i plné humoru, bonmotů, šarmu 
a nevtíravé elegance. Jek se uměl radovat  
z dotazů, na které odpovídal zcela zasvěceně 
a se širokým záběrem světových dějin!

Téma – Rodina už není, co bývala – pojal 
v plné šíři a pomocí grafických tabulek jsme s 
ním putovali stoletími a dospěli až k výhledu 
do budoucnosti. Poryvy společenských změn 
a řádů zasáhly razantně i vztahy v rodinách, 
ovlivnily morálku i porodnost. A tady mne 
zaujala především nesmírná slovní zásoba 
pana profesora! S jakou cudností a s jakými 
obraty vyjadřoval intimitu dvou lidí, to je  
v dnešní době, v době sexuologa pana Uzla, 
doslova pohlazením! Když mluvil o době, kdy 
ženy neznaly antikoncepci, vyjádřil se o této 
situaci až básnicky a dal najevo svůj obdiv  
k ženám – matkám.

Přednáška byla tak zajímavá, že lidé sedě-
li a nemohli se rozloučit. Z původních 90 mi-
nut byly skoro tři hodiny, a přesto se nikomu 
nechtělo opustit prostory kreslírny.

Byl to krásný, obohacující večer, který 
vedl k zamyšlení. Takže si pouze lze přát, aby 
se pan profesor Ivo Možný těšil stálému zdra-
ví a mohl naše město ještě mnohokrát navští-
vit a potěšit své obdivovatele.

Dana Jarošová

Vzpomínka na 
pana Jana Dolečka
Otovický občan, povoláním truhlář, poz-

ději i mistr v komunální truhlárně. Byl to 
velice hodný a citlivý člověk, který každému 
rád pomohl a poradil. Ve svém soukromí se 
zabýval kreslením a malováním. Rád chodil 
do lesa na houby, ale nezůstalo jen při sbírání. 
Přinesl si občas různé šišky, klacky, větvič-
ky a z nich vytvářel různé výtvory. Z klacků 
vyřezal turistickou hůl s držadlem ve tvaru 
zvířete, ze šišek a větviček vznikly tanečnice, 
ženy s hráběmi, sekáči, s kosou atd. V každém 
pařezu a klacku viděl, co by se z nich dalo udě-
lat. Pro potěšení jeho i lidí z jeho okolí.

Ve své výtvarné tvorbě se zabýval hlavně 
kreslením a jeho kresby jsou velmi ceněné.  
K malování se pro nedostatek času moc ne-
dostal a chtěl to všechno dohnat po odchodu 
do důchodu. Dělal si veliké plány, co vytvoří, 
vyřeže a začne se vzdělávat v malbě. Všechno 
ale zhatila zlá choroba, kterou také trpěl jeho 
otec. Zemřel dva měsíce před svými šedesáti-
nami.  Škoda, že mu nebylo dopřáno delšího 
života.                                                       J. Žid

Seminář 
o křídových horninách 

na Broumovsku
Ve dnech 23. až 25. června 2014 se ko-

nal odborný seminář zaměřený na křídové 
horniny v terénech Broumovské vrchoviny. 
Bylo to v pořadí již 7. setkání geologů, geo-
morfologů, geotechniků, mineralogů, pale-
ontologů a pracovníků ochrany nerostného 
prostředí, aby tentokrát jednali o těchto 
závažných problematikách na příkladu kří-
dových hornin české i polské části vnitro-
sudetské pánve. Výskyt a rozložení těchto 
hornin v této části česko-polského pohraničí 
mezi masívy krystalinika Krkonoš, Sovích 
hor a Orlických hor vytváří charakteris-
tickou tvářnost pískovcové krajiny Polické 
vrchoviny a Stolových hor s proslulými pís-
kovcovými skalními městy. Pánvovité uspo-
řádání těchto hornin, nepropustnost jejich 
podložních a částečně i nadložních vrstev  
a stovky metrů mocné pórovité pískovce  
z nich vytvářejí i rozsáhlou zásobárnu velmi 
kvalitních podzemních vod. Vedle významu 
křídových hornin jako prvku vytvářející-
ho charakter zdejší malebné krajiny a jejich 
funkce důležité akumulace podzemních pit-
ných vod je rovněž důležitá problematika 
jejich citlivého využívání a těžby jako staveb-
ního a uměleckého kamene, a zrovna tak i je-
jich ochrana jako ceněné nerostné suroviny. 
Terény tohoto charakteru tvoří značnou část 
území CHKO Broumovsko i sousedícího úze-
mí polského Národního parku Stolové hory 
(NP Góry Stolowe).

Seminář o křídových horninách proběhl 
na Správě CHKO Broumovsko v Polici nad 
Metují. Účastníci se sjeli již v pondělí ve-
čer, aby v úterý 24. června po celý den mohl 
proběhnout sled řady odborných přednášek 
věnovaných nejrůznějším problematikám 
křídových hornin. Byla při nich probrána  
a prodiskutována nejen geologická a tek-
tonická stavba zdejšího území, ale rovněž 
nové poznatky o sedimentačních poměrech  
a procesech těchto hornin, jejich minerální-
ho složení i obsahu zkamenělin. Ty jsou nejen 
svědkem života v pradávném druhohorním 
moři, ale svým druhovým složením i výpo-
vědí o charakteru tehdejších živočichů a pro-
bíhajících změnách v tehdejším přírodním 
prostředí.

Středa 25. června pak byla věnována te-
rénní exkurzi, při níž byly na řadě navštíve-
ných lokalit (Broumovské stěny, Adršpašské 
skály, lomy v Libné, odkryvy ve Vápence a od-
kryv hronovsko-poříčské zlomové poruchy  
v Malých Svatoňovicích) vysvětleny nejno-
vější názory na utváření geologické stavby 
zdejšího území. Podnětné diskuze přinášející 
nové poznatky o stavbě a složení křídových 
hornin se účastnila většina z českých i pol-
ských odborníků.

Důležitým závěrem přínosného semináře 
bylo konstatování, že geologické, geomor-
fologické, paleontologické i mineralogické 
poměry křídových hornin na Broumovsku 
a také i jejich ochrana vyžadují ještě další  
a hlubší studium k poznání a vysvětlení řady 
dosud trvajících nejasností. Je proto dobrým 
signálem, že také byla dohodnuta brzká rea-
lizace nových studijních aktivit na celé řadě 
speciálních odborností ve zdejších terénech, 
ukončených novým odborným seminářem.

Jiří Kopecký
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Tipy Městské knihovny

(Tucet knižních novinek)

František Šmahel: Jan Hus
Monografie církevního reformátora zasa-

zuje jeho život do širokých dobových souvis-
lostí. 

Milan Syruček: Záhady brdských lesů
Kniha literatury faktu přibližuje pozoru-

hodné události spjaté s Brdy a jejich vojenský-
mi prostory od archeologických vykopávek, 
přes úložiště jaderných zbraní až po snahu o 
umístění amerického radaru. 

Štěpán Šimek: Tak si nestěžuj
Kniha na pomezí cestopisného románu 

a thrilleru. Skupinu turistů v africkém ná-
rodním parku Serengeti přepadnou masajští 
ozbrojenci. 

Edison Marshall: Viking
Historicko-dobrodružný román z doby 

drsných Vikingů. Na pozadí válečných scén 
se odehrává i střet pohanství a křesťanství. 

D. G. Williamson: Zrazené Polsko
Monografie podrobně a v širokém záběru 

rekonstruuje německé a sovětské tažení do 
Polska, vyvrací přitom známé mýty a sleduje 
příčiny i důsledky tažení.  

Lukáš Pazdera: Láska v Česku
Nesourodý milostný šestiúhelník spojuje 

jediné – každá z jeho postav chtěla od svého 
partnera něco úplně jiného, než čeho se jí do-
stalo. 

Oskar Krejčí: Sametová revoluce
Osobní svědectví přímého účastníka udá-

lostí a politických jednání v závěru rolu 1989. 
Autor se snaží charakterizovat příčiny a dů-
sledky převratu a s nadhledem boří některé 
legendy o tehdejším dění. 

Thilo Bode: Podvody na talíři – Jak nás 
obelhávají potravinářské koncerny

Kniha odhaluje nekalé praktiky potravi-
nářských koncernů – od záměrně matoucích 
etiket, přes agresivní reklamu až po pochyb-
nou kvalitu výrobků. 

Mohsin Hamid: Jak nechutně zbohat-
nout v rozvojové Asii

Mnohovrstevný, ironický příběh se sna-
ží odhalit drsnou i láskyplnou tvář současné 
Asie. Autor mísí tragické  komickým, vysoké 
s nízkým, západní s východním. 

Carlo A. Martigli: Kacíř
Dramatický i milostný příběh z intrikán-

ského říma, kde se papežem stal poživačný 
Rodrigo Borgia, a  medicejské Florencie 15. 
století. 

Hana Hindráková: Dobrovolnice
Rodačka z Trutnova v románu odjíždí do 

Keni, kde chce pomáhat a využít svá studia 
afrikanistiky. Po příletu však zjistí, že se stala 
obětí podvodníků. 

Viola Slavíková: Královna na útěku – 
Zlá krev mezi Přemyslovnami

Román přibližuje dění ve 14. století očima 
dcery Václava II. Anny, jež o své místo musí 
svést boj s nevlastní matkou Eliškou rejčkou a 
poté i s mladší sestrou Eliškou a jím ženichem 
Janem Lucemburským. 

Internetový katalog knihovny 
a další informace, včetně kompletního 

seznamu měsíčních novinek, najdete adrese 
http://knihovna.broumov-mesto.cz.

MĚSTSKá KNIHOVNA JE OTEVřE-
NA: pondělí až čtvrtek od 8 do 17 hodin, v 
úterý až do 18 hodin, v sobotu od 8.30 do 
10.30. 

Dětské oddělení pondělí, středa a pátek 
od 12.30 do 15.30, ve středu až do 16.30.

Tel. 491 523 719, e-mail: pujcovna@brou-
mov.net. 

ZMĚNY V PROVOZNí DOBĚ KNIHOV-
NY BĚHEM PRáZDNIN:

V ODDĚLENí PRO DOSPĚLÉ 
od 12 do 13 hodin je polední přestávka.
V úterý je otevřeno pouze do 17.00.
Sobotní půjčování je beze změny. 

V DĚTSKÉM ODDĚLENí 
je otevřeno v pondělí, ve středu a v pátek
od 8.00 do 12.00.
 Děti mohou knihovnu o prázdninách na-

vštěvovat i v době, kdy je otevřená pro dospě-
lé, nebudou však mít přístup na internet.

Komise pro zahraniční spolupráci 
MěÚ Broumov a Informační centrum 
Broumovska pořádají

zájezd do 
polského příhraničí:
Medvědí jeskyně, 
Kralický Sněžník, 
lázně Lądek Zdrój

Sobota 27. září 2014
Program:
1. Odjezd z Autobusového nádraží 

Broumov v 8 hodin
2. Medvědí jeskyně 3. Výstup na Kra-

lický Sněžník nebo prohlídka lázní Lądek 
Zdrój s možností koupání v bazénu s mine-
rálním pramenem 28 – 32 °C (vstupné do 
bazénu: 24 zł)

4. Příjezd do Broumova do 20 hodin
Předběžná cena: 400 Kč – 450 Kč
za pojištění, jízdné, vstup do Medvědí 

jeskyně, organizační výdaje.
Zájezd je neziskový, přesná cena bude 

stanovena podle počtu účastníků.
Záloha: 400 Kč
(splatná v Informačním centru Brou-

movska, Mírové náměstí, Broumov) po  
1. 9. 2014

Doplatek / přeplatek / v autobusu Do-
poručené kapesné na občerstvení: 30 zł. 
Závazná rezervace: P. Košňar od 1. 8. do 
31. 8. 2014 (telefonem, emailem) - příjme-
ní, jméno, rodné číslo, bydliště, kontakt

Vedoucí zájezdu: Pavel Košňar
Tel.: 606 940 996
Email: kosnarovi@gmail.com
Průvodce zájezdu: Jiří Kopecký 
Tel.: 491 521 085 
Email: kopecky@atlas.cz

Okénko broumovských žen
Informace o akcích, které se konaly nebo se budou konat
pro ženy a veřejnost v našem městě

V sobotu 16. srpna 2014 pořádáme a organizujeme dopravu z Broumova na jeden  
z koncertů devátého festivalového ročníku Za poklady Broumovska (hudební festival  
v kostelích Broumovska). Koncert se koná v Ruprechticích, v kostele sv. Jakuba Většího, na 
něm vystoupí a bude účinkovat Stamicovo kvarteto - František Malý, klavír.

Odjezd autobusu je v 16.30 hodin ze zastávek – u Veby, kiosek Křinické sídliště  
a Městský úřad.  Cena jízdenky je 20 Kč (tam i zpět).

Srdečně zveme nejen naše členky, ale i širokou broumovskou veřejnost!

Bližší informace o spolku ČSŽ Broumov a o pořádaných akcích získáte v prodejně 
Dárky-květiny, EDA Broumov, na Mírovém náměstí v Broumově.
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Festival Malé letní 
divadlení zahájen 
Setkali jsme se s Míšou Kuklo-

vou nebo Kristýnou Podzimkovou
V úterý 22. července vypukl očekávaný 

divadelní festival amatérských i profesionál-
ních souborů Malé letní divadlení. Již první 
den přinesl hvězdně obsazená představení  
a spoustu zážitků.  

Moderátorského žezla se ujala talentova-
ná Pavla Hajpišlová, která na prvním festiva-
lovém dni uvítala na tři stovky návštěvníků.  

Slavnostního zahájení se již tradičně ujal 
Milan Kotrnec, starosta města. Na Kostel-
ním náměstí přivítal všechny diváky a popřál 
hlavnímu divadelnímu svátku hojnou ná-
vštěvnost a mnoho pozitivních ohlasů. Všem 
také popřál krásné prožitky s herci i jejich 
rolemi. „Každý z nás se občas rád jako divák 
vžívá do role některého z herců. Někdo raději 
prožívá roli krále, vlivného politika nebo mi-
lence, někdo naopak roli kašpara nebo šaška. 
Přeji všem, ať si každý během tohoto festivalu 
najde tu svou vysněnou roli. Vám všem přeji 
bohatě strávené chvíle a krásné prožitky,“ 
uvedl starosta ve svém proslovu. 

První den jsme mohli zhlédnout dva diva-
delní tituly. Během odpoledního vystoupení 
zabavilo přítomné děti i dospělé žonglérské 
duo Bratři v tricku. Show o nešikovných ma-
lířích doplnili herci hudebním doprovodem  
a žonglérskými kreacemi. 

Následovala večerní komedie pražského 
divadla Artur s titulem Můžu k tobě? Hru, ve 
které se v hlavní roli představila Míša Kuklo-
vá, Kristýna Podzimková nebo Braňo Polák, 
zhlédlo přes 130 diváků. I přesto, že herci 
zapomněli v Praze některé své kostýmy, vý-
borně na místě zaimprovizovali. Ocenili jsme 
i to, že vtipně do děje zakomponovali místní 
osobnosti, spolky nebo místní názvy. Čerstvý 
podvečerní vánek a zapadající slunce vneslo 
na místo i do pocitů diváků neopakovatelnou 
atmosféru. 

Jako poděkování účinkující dostali balí-
ček s regionálními produkty - Olivětínským 
pivem, medem a DVD o přírodních zajíma-
vostech regionu Broumovsko. 

Letošní novinkou byla s ohledem na re-
konstrukci broumovského kláštera změna 
místa konání celého festivalu. Kostelní ná-
městí dodalo divadelním inscenacím na zají-
mavosti a ojedinělosti prostředí. 

I další dny se nesly ve znamení zajímavých 
představení a dobrých hereckých obsazení. 
Ve středu 23. července se diváci od 19 hodin 
těšili na Míšu Dolinovou, Vladimíra Kra-
tinu, Filipa Tomsu nebo Danu Homolovou 
v představení Z louže pod okap. Ve čtvrtek 
na nás čekala Vanda Kavková jako Modelka 
XXL aneb moje stehna v proklatým detailu. 
Pátek byl ve znamení amatérských souborů 
z Broumova a Meziměstí. Na bláznivou ko-
medii Peklo v hotelu Westminster navázala 

Informační centrum rozšiřuje otevírací dobu.  
V době hlavní turistické sezony má otevřeno 

sedm dní v týdnu
Informační centrum Broumovska na Mí-

rovém náměstí rozšiřuje otevírací dobu. Od 
července do srpna, tedy v době hlavní turis-
tické sezony, máme otevřeno denně. Reagu-
jeme tak na rostoucí poptávku návštěvníků 
a turistů ve městě po službách turistického 
infocentra, a to včetně dostupnosti veřejné 
bezplatné WiFi zóny, informačního kiosku  
a předprodeje vstupenek.

Otevírací doba během letních měsíců 
(červenec - srpen):

PO - Pá  8:00 - 17:00
SO - NE  9:00 - 14:00
Lucie Lesáková

Infocentrum rozšířilo  
nabídku turistických map  

o polské příhraničí
Informační centrum Broumovska rozši-

řuje svou nabídku turistických map z polské-
ho příhraničí. Do sbírky tak přibylo celkem 
pět druhů map v polské jazykové mutaci. 

Každou z nich si můžete pořídit již za 
69 Kč: - Góry Sowie 1:35000 (vydavatelství 
Galileos) vč. průvodce, plánů měst Biela-
wa, Srebrna Góra, Zagórze Ślaskie, Walim  
a podzemních turistických tras Osówka, Wa-
lim a Włodarz

- Góry Stołowe 1:30000 (vydavatelství 
Galileos) vč. průvodce, turistických tras i cy-
klotras a plánů okruhů na Velké Hejšovině a v 
Bludných skalách

- Sudety 1:200000 (vydavatelství Gali-
leos) vč. průvodce

- Ziemia Kłodzka 1:70000 (vydavatelství 
Galileos) vč. průvodce, turistických tras i cy-
klotras

- Trasy rowerowe Gór Sowich (vydava-
telství Galileos) vč. průvodce, turistických 
tras, cyklotras a nordic walking a plánů měst 
Bielawa a Pieszyce.                Lucie Lesáková

Informační centrum  
Broumovska prezentovalo 
město a region na festivalu 

RockStock v Nowé Rudě
 
Město Broumov vyslalo své zástupce 

propagovat region Broumovsko na festival 
RockStock do Nowe Rudy. 

V rámci spolupráce a jednotné propagace 
značky Region Broumovsko & Noworudsko 
sdílelo prostor ve stánku s polskými zástupci 
z Informačního centra Nowa Ruda. 

Akce se zúčastnilo téměř 800 návštěvní-
ků, stánek s propagačními materiály o obou 
regionech přilákal snad čtvrtinu z nich. 

Informační centrum Broumovska pre-
zentovalo tištěnými materiály nejen kulturní 
a turistické atraktivity ve městě a regionu, ale 
i významná regionální centra zábavy, sportu 
a volného času.        Lucie Lesáková

 IC má novou brigádnickou 
posilu z Polska

 

 Od 4. července Informační centrum 
Broumovska na Mírovém náměstí disponuje 
novou brigádnickou posilou z Polska. Stala se 
jí slečna Klaudia Głodek z Nowe Rudy. 

Tak jako každý rok i letos již čtvrtým ro-
kem plní naše IC v rámci své činnosti pod-
mínky trvalé udržitelnosti projektu „Podpora 
rozvoje cestovního ruchu v regionu Stolo-
vých hor a Broumovských stěn“. Z něho byly 
zrekonstruovány prostory bývalého kina, ve 
kterých funguje právě Informační centrum  
a konferenční sál. 

Klaudia je devatenáctiletá studentka 
střední školy cestovního ruchu „Kłodzka sz-
koła przedsiebiorczści w Kłodzku“ a praco-
vat zde bude vždy od pátku do neděle během 
měsíců července a srpna.     Lucie Lesáková
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veselá povídka domácích herců o lásce a me-
zilidských vztazích s názvem Pod keltským 
dubem. Sobotní den ukončil festival Policejní 
pohádkou a komedií Kšanda. 

Lucie Lesáková 

Broumovští hasiči 
oslavili kulaté jubileum  
Víkendových oslav se zúčastnily stovky lidí

O víkendu 11. a 12. července oslavova-
li broumovští hasiči kulaté jubileum svého 
založení. Mírové náměstí praskalo ve švech 
- doprovodný a hudební program oslav si ne-
nechalo ujít na stovky diváků.

V Broumově se v tyto dny slavilo hned tři-
krát. Broumovští profesionální hasiči 40 let 
své činnosti ve městě a regionu, dobrovolné 
jednotky hasičů Broumov a podniku Veba a. 
s. Broumov již 140 let.  

V sobotu 12. července dopoledne si zá-
jemci a fanoušci požární techniky mohli 
během Dne otevřených dveří prohlédnout 
a obdivovat stanici profesionálních hasičů 
v Soukenické ulici. Zde na ně čekala nejen 
prohlídka požárních vozidel, ale i dalších pro-
středků a vybavení, které hasiči používají při 
zásazích. 

Odpoledne se na Mírovém náměstí před-
stavila historická i současná požární techni-
ka. Celý program započal krátce po poledni 
slavnostním zahájením. Po něm vystoupila 
hudební skupina Lokálka z Hradce Králové, 
tragedy country skupina, která na českém 
uměleckém poli září přes 40 let. Na náměstí 
byla k vidění např. i historická sbírka helem 
hasičů, ruční stříkačka z roku 1768 nebo 
koněspřežná parní stříkačka. Svou činnost 
představila lezecká skupina Hasičského zá-
chranného sboru (HZS) Královéhradeckého 
kraje, stanice Náchod, která předvedla ukáz-
ku slanění. Profesionální a dobrovolní hasiči 
společně se záchranáři a policisty předvedli 
zásah při simulované dopravní nehodě s nut-
ností vyproštění osob z havarovaného vozidla 
a hašení vzniklého požáru. V nastříkané pěně 
poté dováděly všechny přítomné děti. Na akci 
nechyběly ani sbory z blízkého či vzdálenější-
ho okolí se svými ukázkami. 

Odpolednem svými zajímavými komen-
táři a mluvenými vsuvkami provázeli dva mo-
derátoři - Vendula Horáková, tisková mluvčí 
HZS Pardubického kraje, a Jaroslav Ročeň, 
člen SDH Broumov a dlouholetý příslušník 
HZS Královéhradeckého kraje. 

Oslavám na náměstí a ukázkám zása-
hové činnosti široké veřejnosti předcházelo  
v pátek 11. července 2014 slavnostní zase-
dání. Mezi zúčastněnými byl hejtman Krá-
lovéhradeckého kraje Bc. Lubomír Franc, 
starosta města Broumov Milan Kotrnec, 
představitelé a zástupci HZS Královéhradec-
kého kraje, Krajského sdružení hasičů Čech, 
Moravy a Slezska a hasičů podniku Veba a. s. 

Pozvání přijal také st. bryg. Mgr. inż. Grze-
gorz Kulak, velitel hasičů Okresního velitel-
ství Státní požární ochrany z Wałbrzychu, a 
další významní hosté. Při této příležitosti byli 
oceněni profesionální a dobrovolní hasiči a 
představitelé základních složek integrované-
ho záchranného systému (IZS) z Broumova.

Medaile HZS Královéhradeckého kraje 
jako ocenění za dlouholetou a záslužnou prá-
ci pro požární ochranu převzal profesionální 
hasič nprap. Jiří Kolář, z řad profesionálních 
hasičů byl oceněn také nprap. Ivan Kraus. 
Medaili a plaketu HZS Královéhradeckého 
kraje za vzájemnou spolupráci složek IZS 
obdrželi vedoucí OOP Policie ČR Broumov 
npor. Ladislav Šlis a vedoucí lékař ZZS Krá-
lovéhradeckého kraje, střediska Broumov, 
MUDr. Zbyněk Přecechtěl. 

Lucie Lesáková a por. Bc. Martina Ža-
hourková, tisková mluvčí HZS Královéhra-
deckého kraje

Tradiční broumovská 
akce konce školního 

roku Broumovská pouť 
je za námi. Hvězdou 

letošního ročníku byl 
Adam Mišík a skupina 

Abraxas
 O víkendu 27. a 28. června jsme si již 

tradičně užili dalšího ročníku Broumovské 
pouti. Teplé počasí programu venku přálo, 
do Schrollova parku přilákalo na stovky ná-
vštěvníků. V pestrém doprovodném progra-
mu si přišly na své všechny věkové skupiny. 
Nechybělo představení pro děti, na své si 
přišli příznivci rocku, tvrdší muziky, ale i re-
ggae, pro seniory vystoupila dechová kapela 
Broumovanka. 

Pátečním odpolednem a podvečerem 
provázely broumovské kapely Hellmania, 
Primeval Cry, Mud from Heaven a Ska´N´-
Daal, kapela z Hradce Králové prezentující 
žánr ska - reggae. Večer patřil rockové zábavě  
s broumovskou kapelou Ledvin Stones. 

V sobotu dopoledne se všichni návštěv-
níci Schrollova parku těšili na ukázku výcvi-
ku služebních psů psovodů Městské policie 
Broumov a Hronov a soutěž českého a polské-
ho týmu z Broumova a Nowe Rudy ve spor-
tovním a dovednostním klání. Od 12 hodin 
vystoupila na hlavní scéně za městským úřa-
dem u seniorů velmi oblíbená domácí kapela 
Broumovanka. 

Na hudební program tohoto dechového 
sboru navázal mladý broumovský klavíris-
ta Lukáš Kotlár a jeho hosté. Do Broumova 
přijela také známá „rosnička“ z televizní ob-
razovky Michaela Dolinová s programem pro 

děti Letní sněhánky. Po 16. hodině zpozor-
něly všechny náctileté fanynky, které na pó-
diu hlasitě vítaly Adama Mišíka, současnou 
největší teenagerskou hvězdu české hudební 
scény a zároveň nositele ocenění Českého 
slavíka v kategorii Objev roku 2013. Zejména 
děvčata si odnesla vedle obrovského zážitku 
od Adama podepsané mobily, deníčky nebo 
ruce. 

Broumovský rapper MC Peca přivítal 
natěšené publikum krátce před 18. hodinou. 
Rozehřáté posluchače poté do varu ještě více 
přivedla bubenická show Jumping drums, 
v jejímž závěru si zabubnovaly i děti z publi-
ka. Hřeb večera přítomným vyplnila skupina 
Abraxas, česká hudební legenda. Pro ty, kte-
rým se ještě po ohňostroji nechtělo domů, za-
hrála ska skupina Čí je to vina? z Týniště nad 
Orlicí.

Broumovská pouť se již počtvrté usku-
tečnila ve Schrollově parku za městským úřa-
dem. Pouťové atrakce i slavnostní ohňostroj 
zaštítil pan Bradáč a paní Schmiedová z Jičí-
na. Celým programem provázely dvě místní 
moderátorské hvězdy - Vladislava Hajnová  
a Petr Cirkl. 

I letos mohly děti po celou sobotu navští-
vit po parku rozmístěná stanoviště s úkoly  
a hádankami. Pokud jakýmkoliv z nich prošly, 
čekala na ně zasloužená odměna v podobě lí-
zátka, bonbónu, nafukovacího balónku nebo 
sušenky. Děti si vyzkoušely jízdu na šlapacích 
minikárách, gumové lano, slack line, malová-
ní, házení míčků prohazovadlem, skákání  
v pytlích nebo cvičení s hula - hop obručemi. 
U každého stanoviště strážila jiná pohádková 
postava.

Bohatý víkendový program doprovázel 
stánkový prodej, který byl i letos organizován 
ve vlastní režii.

Organizátoři akce děkují všem sponzo-
rům, účinkujícím, ale i samotným divákům 
za podporu akcí konaných ve městě.

Lucie Lesáková

Soutěž českých a 
polských týmů zahájila 

sobotní program 
Broumovské pouti. 

Vyhrál tým z Broumova
Sobotní program Broumovské pouti od-

startoval soutěží mezi partnerskými městy 
Broumov a Nowa Ruda. Na hlavním pódiu 
uvítal přítomné diváky i soutěžící moderátor 
Petr Cirkl. Dva pětičlenné týmy tvořené vždy 
čtyřmi muži a jednou ženou se utkaly v cel-
kem pěti disciplínách. 

Mezi zástupci města Broumova byli Mi-
lan Kotrnec, starosta města, Kamil Slezák, 
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Broumovanka na 
Broumovské pouti 
opět  nezklamala

 
V sobotu 29. června po poledni se na 

Broumovské pouti opět představila decho-
vá hudba Broumovanka.  Na této akci se její 
koncert uskutečňuje již tradičně. 

Věrní posluchači kapely opět nechyběli, 
ale potěšující bylo, že v hledišti opět přibyli 
mladší posluchači. Svědčí to o tom, že decho-
vá hudba není jen záležitosti „dříve naroze-
ných.“ V jejím repertoáru se objevily praktic-
ky všechny žánry hudby – od polky, valčíku 
waltzu, tanga až po latinsko-americké cha-
-cha. Během koncertu bylo skladbou „Třeš-
ňové květy“ vzpomenuto na jejich kamaráda, 

místostarosta města, Helena Burešová, refe-
rentka odboru stavebního úřadu a územního 
plánování městského úřadu, Václav Bureš, 
strážník městské policie a Pavel Herzog, člen 
SDH Broumov.

Nowou Rudu reprezentovali Andrzej 
Behan, velitel Rady města, Przemysław Her-
ter, vedoucí odboru rozvoje městského úřa-
du, Mirosław Kalitowski, zástupce velitele 
městské policie městského úřadu, Dariusz 
Chojecki, ředitel městského společenství škol  
a Urszula Kamińczak Podgórna, ředitelka zá-
kladní školy č. 2. 

Po krátkém úvodu a představení herních 
podmínek mohla soutěž začít. Nejdříve všich-
ni museli spořádat místní grilovanou klobás-
ku, vypít velké pivo Opat a smotat z medové 
plástve dle předlohy svíčku s knotem. Poté 
se soutěžící přesunuli pod hlavní scénu, kde 
měli za úkol obléct ženu do typického kroje. 
Broumovští oblékali křinický lidový kroj, No-
worudští kroj typický pro jejich region. Po-
slední disciplína byla zaměřena na fyzickou 
zdatnost týmů. Kolem zahradního pavilonu 
projel každý ve šlapací minikáře vytýčenou 
trasu. 

K závěrečnému hodnocení se sčítaly časy 
z jednotlivých disciplín. Nebylo tedy důležité 
vyhrát jednotlivé soutěže, rozhodl až celkový 
závěrečný čas celého týmu. O necelou jednu 
minutu s celkovým časem 15.33 vyhrálo do-
mácí broumovské družstvo. Těsně, o necelou 
minutu, za nimi s časem 16.32 se umístili zá-
stupci města Nowa Ruda. Hlavní cenou byla 
lahev sektu, každý si ale odnesl i cenu útěchy 
v podobě balíčku s propagačními materiály 
o regionu Broumovsko a malou ochutnávku 
místních produktů a specialit.

Soutěž byla předposlední aktivitou mik-
roprojektu Žijeme v regionu Broumovsko & 
Noworudsko, který je spolufinancován z pro-
středků ERDF prostřednictvím Euroregionu 
Glacensis. Poslední akce, festival českých  
a polských rockových kapel, se uskuteční  
v pátek 29. srpna 2014 na Dětském hřišti.

Lucie Lesáková

který již není mezi nimi – Zdenka Zeleného. 
Sólo na trubku tentokrát zahrál nejmladší 
člen Broumovanky   Martin Ptáček.

V průběhu koncertu bylo připomenu-
to několik jmen nejvěrnějších posluchačů, 
kteří se pravidelně zúčastňují nedělních vy-
stoupení kapely na sále Střelnice – manželů 
Dušánkových a Holzmannových. Oba páry 
obdržely památkové CD s lidovými písnička-
mi. Jmenováni byli také další věrní posluchači 
Broumovanky - manželé Čudovi a Švenkovi. 
Na koncertě se také objevili manželé Fialovi, 
kteří nedávno oslavili diamantovou svatbu. 
Byla to příležitost, kdy jim  mohlo být veřejně 
pogratulováno k této významné události.

Vystoupení Broumovanky se zpěváky 
Evou Ducháčovou a Víťou Reichlem se opět 
vydařilo a potěšilo všechny, kteří na jejich 
koncert přišli. 

Příznivci Broumovanky se mohou těšit na 
další vystoupení kapely  7. září na sále Střelni-
ce v Broumově.

 Petr Cirkl

Seminář  „Podpora 
rozvoje česko-polské 

spolupráce“ se 
uskutečnil v Meziměstí

 
V pátek 11. července se v salónku Cen-

tra Walzel v Meziměstí uskutečnil seminář 
„Podpora rozvoje česko-polské spolupráce“, 
který  uspořádalo Regionální dobrovolné 
sdružení Euroregionu Pomezí Čech, Moravy 
a Kladska – regiónu Glacensis a Dobrovolné-
ho svazku obcí Regionu Orlické  hory z Rych-
nova nad Kněžkou. Akce byla financována  
z Operačního programu přeshraniční spolu-
práce České republiky a polské republiky pro 
léta 2007 – 2013.

Semináře se zúčastnili starostové, mís-
tostarostové a zástupci obcí z Meziměstí, 
Heřmánkovic, Hejtmánkovic, Křinic a dal-
ších obcí, zástupci infocenter z Teplic nad 
Metují a Adršpachu a další hosté. Nechybě-
li zástupci měst a obcí z oblasti Radkówa, 
Nowé Rudy a Mieroszowa. 

Seminář připravil a řídil Jaroslav Štefek, 
ředitel RDA v Rychnově nad Kněžnou.   

Cílem semináře bylo pomoci příhra-
ničním městům a obcím při získávání pro-
středků na uskutečňování společných akcí 
z Evropských fondů. Přítomní na semináři 
byli také seznámeni se základními rozdíly ve 
fungování samospráv jak na české, tak i na 
polské straně, poskytování informací o do-
tačních titulech z finančních prostředků ČR  
a EU, informacemi o činnosti v oblasti pří-
prav a využívání strukturálních fondu EU.  
Hovořilo se však i o dalších oblastech činnosti  
v oblasti česko-polské příhraniční spoluprá-
ce.

Že o tento seminář byl zájem, o tom svěd-
čila__ diskuse během konání této akce jak 
ze strany českých  i polských zástupců. Zú-
častnění mělo možnost seznámit se s mnoha 
novými poznatky a také informovat o svých 
zkušenostech z této práce.

Škoda jen, že zástupci některých obcí  
z Broumovska se tohoto semináře nezúčast-
nili. Právě pro ně to mohlo být velmi poučné. 
Znalost místních poměrů v příhraničním 
území Euroregionu Glacensis a dobrá znalost 
o polské i české samosprávě je nutností při 
uskutečňování této činnosti.

Za uskutečnění semináře je nutné podě-
kovat organizátorům akce – RDA Rychnov 
nad Kněžnou, ale hlavně také místnímu ko-
ordinátorovi této akce v našem regionu – ing. 
Vladimíru Hrubému.

Petr Cirkl 

Pietní shromáždění 
v Novém Malíně
Český svaz bojovníků za svobodu, Sdru-

žení Čechů z Volyně a jejich přátel a Místní 
skupina Českého červeného kříže Rožmitál 
vyslala své zástupce na pietní oslavu k 71. 
výročí vypálení Českého Malína na Ukraji-
ně, které se každoročně koná v Novém Ma-
líně u Šumperka na Moravě. Program začal  
v 9,00 hod. výstavou fotografií z tehdejší doby 
a promítáním filmů o návratu Volyňských 
Čechů do vlasti. Oficiální program byl zahá-
jen v 11,00 hod. vojenskou hudbou a státní 
hymnou, poté proběhl pietní akt, pokládání 
věnců. 

Jako první za českou vládu položil věnec 
pan senátor a čerstvý místopředseda ČSSD 
Zdeněk Škromach, za ním pan předseda 
KSČM Vojtěch Filip a několik dalších včetně 
našeho věnce z Broumova. Páni ministři byli 
požádáni o krátký projev, ve kterém zdůraz-
nili význam této piety zvláště v dnešní nejisté 
době a paní předsedkyně SČVP Jaromíra Ný-
čová připomněla krutost a brutální vyvraždě-
ní malínských obyvatel a abychom my a naše 
mládež na to nikdy nezapomněli. Po tomto 
pietním aktu následovala mše svatá s vyjme-
nováním všech 374 rodinných příslušníků,  
z toho 105 dětí, kteří byli upáleni a zavražděni 
nacisty na Ukrajině v Českém Malíně. Po ofi-
ciálním aktu proběhlo neformální společné 
setkání s představiteli obce a jednotlivých de-
legací. Po přátelském rozloučení s přítomný-
mi účastníky nás čekala cesta zpět do našeho 
Broumova.                                Dušan Gajdoš



broumovské noviny 8 (2014), strana 30

Připravuje se výstava archívních fotografií 
broumovského fotbalu. Podílejte se na ní!

Už v březnu oslovil internetový server Naše Broumovsko veřejnost a začala vznikat sbírka 
starých fotografií, které mají vztah k broumovskému fotbalu. Do této doby se fotografií se-
šly už téměř tři stovky. Město Broumov, fotbalový oddíl Slovan Broumov a Naše Broumovsko 
nyní připravuje výstavu těchto fotek a dalších fotbalových archiválií s názvem Stále živá histo-
rie broumovského fotbalu.

Opět oslovujeme veřejnost. Podílejte se na vzniku unikátní sbírky. Stále uvítáme fotogra-
fie, které třeba ještě nejsou ve vznikajícím archívu. Pro připravovanou výstavu by byly vhodné 
další staré předměty, které mají souvislost s fotbalem. Mladá generace jistě nemá tušení, jak se 
hrálo se šněrovacím míčem. Pamětníci potvrdí, že po hlavičce do řádně promočeného míče, a 
třeba zrovna do místa šněrování, je ještě dlouho bolela hlava. Také obuv bývala jednotvárná. 
Prostě gumové kopačky.

Vedle fotografií bychom tedy rádi výstavu doplnili právě starými dresy, trenýrkami či 
kopačkami, míči a starými průkazkami. Návštěvníci jistě rádi nahlédnou do starých deníků 
trenérů, novinových ústřižků či dalších tiskovin, jejichž obsah se váže k dlouhé historii brou-
movského fotbalu.

Sběrné místo je v infocentru na Mírovém náměstí v Broumově. Sem prosím noste také fo-
tografie nebo je oscenované pošlete na emailovou adresu rene.herzan@broumovsko.cz . Vý-
stava bude v listopadu ve výstavní síni Staré radnice v Broumově. Vernisáž výstavy, na kterou 
pořadatelé chystají řadu zajímavých překvapení, bude 1. listopadu. 

Lukáš Martinec s mančaftem
Stará garda proti Broumovu

Jak jsme vás informovali v minulém člán-
ku, fotbalová omladina a diváci by měli dostat 
pod vánoční stromeček nové zázemí. Mládež 
nové šatny a sprchy, všichni ostatní včetně 
diváků nové WC. Vše odpovídající nárokům 
21. Století. 

Hlavní motor celé akce Jaroslav Bitnar, 
tajemník TJ Slovan,  k tomu dodává: „Sou-
částí celé akce je demolice starých kabin, dře-
věných, šedesát let starých kůlen. S tím zmizí 
i původní pokladna, dnes sloužící jako sklad 
piva pro kiosek. Rovněž zmizí i stará prádel-
na dresů včetně sběratelsky cenných praček“.

Výsledkem budou kabiny pro mládež 
všech věkových skupin. K tomu technické zá-
zemí s plynovým kotlem, solárním ohřevem 
vody, s novou pračkou a skladem pro sekre-
táře oddílu.

Ve druhém červencovém týdnu bylo do-
končeno výběrové řízení na dodavatele stav-
by. Celkem byly podány 3 nabídky, z nichž 
nejvýhodnější byla od místní firmy. Vysoutě-
žená cena je 7,016 milionu korun. K tomu je 
třeba ještě přidat další peníze za projektovou 
dokumentaci, za stavební dozor a další souvi-
sející aktivity.

Celé je to jako sen, jehož realizaci si má-
lokdo uměl představit. Jarda Bitnar to vzal 
vážně a peníze se nakonec sehnaly. Byl to ale 
maraton vyjednávání, přesvědčování, staros-
tí, který byl završen  vloni v září podáním žá-
dosti. A teď vše pokračuje a směřuje snad ke 
zdárnému konci. 

Hlavní impulz přišel na konci května 
oznámením, že Slovanu bude poskytnuta do-
tace 5 000 000 korun z Ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy. A kde najde Slovan 
zbylé peníze?

Tak v tom má Jaroslav Bitnar jasno.
5 000 000 dotace MŠMT
500 000 podpora města Broumov, 

schváleno na zastupitelstvu 25.6.2014
400 000 dar společnosti VEBA. 

Dále se Slovan pokusí získat ještě nějaké fi-
nanční zdroje z kraje, pokusí se oslovit hejt-
mana France. A zbytek? To je domluveno 
opět se společností VEBA, a.s., která zbytek 
financování zajistí formou půjčky.

A jak jsme se od Jardy Bitnara dále dozvě-
děli, to není pro letošní rok všechno. Od ledna 
je podepsaná smlouva s další místní firmou 
na dokončení oplocení na hřišti. A jak sám 
říká: „Myslíme i na děti. Na jaře tam bude 
nové dětské hřiště. Houpačka, prolézačka  
a další dětské herní prvky“.

TJ Slovan Broumov - 
Rekonstrukce zázemí 

pro mládež a diváky na 
fotbalovém stadionu 

pokračuje

Z broumovského sportu 
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Takhle to ale vypadá, že všechny peníze 
jdou jen do fotbalu. „To není pravda“, brání se 
Jarda Bitnar. „Letos by se například měla do-
končit rekonstrukce dvou tenisových kurtů, 
vloni to bylo zcela nové osvětlení v ping-pon-
gové herně, předloni jsme dali 1,3 milionu 
korun do sokolovny“.  

Všechno to vypadá hrozně jednoduše, 
ale pravda je jiná. A kde bere Jarda největší 
podporu? Jak sám říká, je to tím, že v jarních 
volbách se do výboru TJ dostal za tenisový 
oddíl i Tomáš Blažek, právník společnosti 
VEBA a.s. „S právníkem v zádech je to úplně 

jiná hra. Tenhle luxus nemá žádný jiný oddíl 
v našem okrese. Na právě dokončeném vý-
běrovém řízení jsem to poznal.“, zhodnotil to 
Jarda. 

Velký dík patří městu, které nám na to 
přidá z rozpočtu 500 tisíc. Ale ten úplně nej-
větší dík patří vedení společnosti Veba a.s. Ta 
nejen daruje 400 tisíc, ale navíc dofinancuje 
vše ostatní formou půjčky. Veba a.s., která je 
v Broumově dominantním zaměstnavatelem, 
se stává i dominantním sponzorem volnoča-
sových aktivit.                  Ing. Jaroslav Bitnar

Broumovský tým 
přepsal dějiny! 

V německém Forchheimu obsadil 
historicky nejlepší umístění

Členové Teamu Broumov o víkendu vybo-
jovali 11. místo na dvoudenním turnaji Quatt-
Fo v míčovém čtyřboji v německém Forchhei-
mu. O dvě místa tak vylepšili devět let staré 
nejlepší umístění. Téměř 900 hráčů, 62 týmů 
z Německa, jeden z Rakouska a jeden z České 
republiky - to byl letošní 19. ročník QuattFo. 
Broumovský tým si zároveň upevnil 30. mís-
to v historické tabulce turnaje z 284 týmů, 
které kdy na turnaji startovaly.

QuattFo je mimořádně náročný turnaj. 
Každý den týmy sehrají osm zápasů, po dvou 
ve volejbale, fotbale, basketbale a házené. Mi-
mořádně důležitý je už první den, který roz-
hodne, v jaké skupině se v neděli bude rozho-
dovat o konečném umístění. V každém týmu 
musí nastoupit minimálně dvě dívky, pauza 
mezi jednotlivými zápasy je většinou pouze 
půlhodina.

Základ hráčů Teamu Broumov tvoří vo-
lejbalisté Slovanu Broumov. Jak se už posled-
ní roky stalo tradicí, tým posilují sportovci 
i z dalších klubů a měst. „Úroveň německé 
házené je velmi vysoká. Hrají ji ve školách 
už od nejmladšího věku. Němci jsou zároveň 
velmi všestranní, takže ovládají i basketbal  
a fotbal,“ řekl Jindřich Kalous, český emig-
rant, který každoročně se svojí manželkou 
broumovskou výpravu navštíví. I z toho dů-
vodu za broumovský tým už potřetí nastoupil 
házenkář prvoligového Náchoda Petr Vaně-
ček. Jádro basketbalového mužstva tvoří bas-
ketbalisté, kteří hrávali soutěž za Broumov, 
jádro fotbalového týmu zase hráči z Police 
nad Metují a Machova.

Kapitolou samou pro sebe jsou dívky.  
V letošním roce podávaly mimořádně kva-
litní výkony. Byly pevnou součástí týmů ve 
všech sportech, střílely branky i koše a výraz-
ně se tak podílely na letošním úspěchu. Za to 
jim patří velké poděkování.

První den se dařilo fotbalistům a po jis-
tých vítězstvích 4 : 2 a 3 : 0 tak získali maxi-
mum bodů. Také volejbalisti potvrdili svoji 
kvalitu (ještě nikdy v historii turnaje zde 
neprohráli) a i když je ve druhém zápase sou-
peř pořádně potrápil, tak získali další 4 body. 
Team Broumov přidal další vítězství v háze-
né a v basketbale, což znamenalo konečné 
3. místo po prvním dnu a postup do nedělní 
skupiny o 1. - 16. místo. A to už znamenalo 
obrovskou naději pro překonání 13. místa  
z roku 2005.

Mezi nejlepší šestnáctkou se však už ne-
najdou vyloženě slabší týmy. O tom se pře-
svědčili fotbalisté, kteří své dva zápasy těsně 
prohráli, jeden smolně brankou z pokutového 
kopu. Také v házené se nepodařilo bodovat. 
Po výborném výkonu však basketbalisté vy-Team Broumov ve Forchheimu
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Z činnosti 
Policie ČR

Zpráva o činnosti 
Městské policie

dřeli remízu a potom jednoznačně zvítězili. 
Volejbalisté své zápasy „povinně“ vyhráli, 
což znamenalo konečných sedm bodů a 11. 
místo. Jen málo stačilo k tomu, aby broumov-
ský tým skončil na 8. místě.

„Kdyby jsou kdyby, ničeho nelitujeme  
a jsme moc rádi, že jsme posunuli broumov-
ské maximum zase o něco výš. Letošní turnaj 
byl hodně namáhavý především kvůli počasí, 
protože se hrálo ve výhni daleko přes 30 stup-
ňů. Podmínky byly ale stejné pro všechny. Po 
loňském 37. místě jsme letos slibovali lepší 
umístění. Na překonání nejlepšího umístění 
jsme se už několik let chystali, volejbalisty 
jsme proto začali doplňovat specialisty na 
další sporty. Uděláme vše pro to, abychom na 
zlepšení umístění nemuseli čekat zase devět 
let, a zkusíme to hned příští rok,“ plánoval 
už výpravu pro jubilejní 20. ročník QuattFo 
jeden ze členů Teamu Broumov Miloš Biško 
starší.

Za Team Broumov nastoupili a největší 
uznání a respekt si zaslouží Věra Feďa To-
mášková, Lída Stodolová, Martina Vernero-
vá, Veronika Dlouhá, Lucka Matisová z No-
vého Města nad Metují, multisportovkyně 
Adriana Tomaščinová z Police nad Metují, 
Radka Vaněčková z Náchoda, Lucie Havrán-
ková z Hradce Králové, Miloš, Miloš a Mirda 
Biškové, Jiří Jirman, René Herzán, Eduard 
Cvrček, Martin Huml, Jiří Šlesarik, Ivan Mi-
lojevič, Martin Štěpánek, Pavel Gajdoš, Petr 
Jenka, Libor Průša, Pavel a Adam Bergma-
novi (všichni čtyři z Police nad Metují), Jiří 
Zima z Machova a Petr Vaněček z Náchoda.

Poděkování patří městu Broumov za 
finanční podporu, Zdeňku Streubelovi za 
zprostředkování finanční podpory, fotbalo-
vému oddílu Slovanu Broumov za půjčení 
dresů a Pivovaru Broumov za dárky pro ně-
mecké pořadatele.                      René Herzán

Mistrem republiky 
Romů v malé kopané se 
stalo domácí mužstvo

Fotbalový turnaj, konaný dne 12. 7. 2014 
v Broumově, proběhl v úplném pořádku.  
Z finančních důvodů jsme museli některá 
mužstva odmítat, takže se zúčastnilo pouze 
osm mužstev, a to z Liberce, Mimoně, Rych-
nova nad Kněžnou, Náchoda, Červeného 
Kostelce, Trutnova a domácí z Broumova.

Na druhém místě skončilo mužstvo  
z Rychnova a třetí byl Náchod. Návštěvnost 
byla velká - cca 250 fandů.

Byl jsem velice překvapen, že nás někteří 
místní podnikatelé podpořili sponzorskými 
dary. Nebyli to zdaleka všichni, ale jsem veli-
ce rád, že ti, co nás podpořili, nás nehážou do 
jednoho pytle.

Chtěl bych poděkovat všem, kdo se na 
turnaji podíleli, a všem sponzorům.  Doufám, 
že v příštím roce to bude ještě lepší. 

Organizátor turnaje Jiří Bartoš

Městská policie:
•  Zajistila dvě horská jízdní kola  

v autobusové zastávce v Benešově.
• Na základě telefonického oznámení 

řešila rušení nočního klidu v ul. B. Něm-
cové.

• Na základě oznámení pracovníků 
prodejny Lidl z prodejny vykázala muže 
v podnapilém stavu.

• Společně s pracovníky sociálního 
odboru provedla kontrolu  v rodinách  
s nařízeným dohledem.  

• Při pochůzkách v parcích opako-
vaně vykázala spoluobčany, kteří budili 
veřejné pohoršení, když po požití alko-
holických nápojů vyspávali na lavičkách.  
V jednom případě bylo nutné zajistit lé-
kařské ošetření. /foto archiv MP/

• V rámci Broumovské pouti připra-
vila ve spolupráci s MP Jaroměř a Ky-
nologickou organizací Hronov ukázku 
výcviku psů, která měla velký úspěch 
především u nejmladší generace. 

• Ve spolupráci s odborem životního 
prostředí a správou majetku města pro-
vedla kontrolu provozovny na tř. Osvo-
bození. 

• Zajistila agresivní osobu, přistiže-
nou při krádeži zboží v Penny marketu,  
a předala ji  PČR k dalšímu opatření.

•  Asistovala rychlé záchranné službě 
po nehodě cyklisty v ul. Lidická.

• V Olivětíně zajistila osobu v pod-
napilém stavu, která budila veřejné po-
horšení, zajistila jí lékařské ošetření a ve 
spolupráci s Policií ČR ji následně pře-
vezla do protialkoholní záchytné stanice 
v Hradci Králové.

• Výjezd na žádost operačního stře-
diska Policie ČR vyjela do ul. Kasáren-
ská, kde ve spolupráci s hlídkou PČR 
zadržela dvě osoby, které se vloupaly do 
objektu. Osoby byly následně eskorto-
vány na služebnu Policie ČR k dalšímu 
opatření.

• Asistovala pracovníkům sociálního 
odboru při výkonu soudního rozhodnutí  
v Tyršově ulici. 

Za  MP R. Havelka

V současné době došlo na Broumovsku k 
výraznému zlepšení bezpečnostní situace.

V posledním měsíci byly zaznamená-
ny pouze dva trestné činy, jejichž pachatelé 
zatím nejsou známi. Podle statistiky do-
šlo k podstatnému snížení trestné činnosti  
v uplynulém období, a to díky policejní akci, 
která je zaměřena proti kriminální činnosti, 
především v oblasti majetkové, ale i na do-
držování veřejného pořádku a boj proti alko-
holismu a toxikomanii. V této době je posílen 
výkon služby v Broumově a okolí, dojíždí sem 
policisté z celého kraje, ze všech odborů - do-
pravního, cizineckého, psovodi, příslušníci 
pořádkové i neuniformované policie. Opatře-
ní budou pokračovat i v dalších letních měsí-
cích.

• Prošetřuje se požár v obytném domě  
v Olivětíně.

• Na Dětském hřišti došlo při kulturní 
akci ke krádeži mobilního telefonu.

• Muži, kteří přišli do zastavárny s tele-
vizorem, odcizili dva tablety. Jsou to policii 
staří známí pachatelé trestných činů.

• Došlo k vloupání do jedné prodejny  
v centru města. Ztratily se především cigare-
ty.

• Na dvou místech v Broumově došlo ke 
krádežím nafty ze zaparkovaných vozidel.

• Byla přepadena obsluha restaurace „Za 
Vodou“, která musela pod hrozbou násilí 
vydat tržbu. Pachatelé se čtyři dny skrývali  
a potom byli zadrženi a jsou ve vazbě, kde če-
kají na soudní řízení.

• Při činu byl přistižen zloděj dřeva  ve 
Vižňově.

• Pokus o krádež v supermarketu bude  
posuzován jako trestný čin, protože se ho pa-
chatel dopustil opakovaně.

• V Tyršově ulici se poprali čtyři lidé za 
přihlížení dalších dvaceti osob.

• V restauraci v Heřmánkovicích došlo  
k napadení. Muž fyzicky inzultoval svoji pří-
telkyni.

• Byly zjištěny dva případy řízení auta pod 
vlivem alkoholu. 

• Policie musela eskortovat dva muže do 
výkonu trestu. 

• Rovněž došlo k odvozu dětí zpět do vý-
chovných ústavů.

• Bylo uděleno 91 pokut, většinou za do-
pravní přestupky.

Za informace děkujeme komisaři 
Ing. Bc Šumpíkovi
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KČT Broumov na 
návštěvě Svatojánských 
slavností v Nové Rudě

Svatojánskou noc, nejsvětlejší a nejdelší 
noc v roce, slavenou v předvečer 24. června, 
považovali naši  předkové za velmi význam-
nou noc. Spojovali ji s magií a s láskou. Je prý 
vhodná pro sběr léčivých bylin, předpovídá-
ní lásky, ale také pro hledání pokladů. Stačí 
najít kvetoucí kapradí a poklad máte jistý. Je 
škoda, že z našeho života se povědomí o této 
noci  vytratilo. Jinak je to u našich polských 
sousedů. V Nové Rudě se tamní klub turis-
tů (PTTK Nowa Ruda) pokusil loni tradici 
Svatojánských oslav obnovit. Pro nás,  členy 
KČT z Broumova, je velkou ctí, že jsme byli 
druhým rokem na oslavu pozváni. Tentokrát 
pro nás  dokonce přijel z Nové Rudy autobus, 
takže jsme se mohli zúčastnit ve větším počtu.

A jak vlastně Svatojánské slavnosti pro-
bíhají?  Ve večerních hodinách se na náměstí  
v Nové Rudě seřadí průvod slavnostně oble-
čených lidí. Některé ženy a dívky mají na sobě 
kroje, jiné si nasadí ozdobené klobouky. Klo-
bouky bohatě nazdobené květy mají také muž 
a žena v čele průvodu, kteří průvod dovedou 
k potoku protékajícímu městem. Krojovaný 
folklorní soubor  má připraven krátký pořad 
polských lidových písní, které se váží k této 
kouzelné noci. Nechybí ani verše a slavnostní 
projev. Poté přichází  chvíle, na kterou všichni 
čekají  – lidé vhazují  květinové věnce do říčky 
a nechávají je proudem unášet. Podle pověsti 
se mladé dívky dovědí, zda se stanou manžel-
kou svého vyvoleného chlapce (musí ovšem 
věnec uplést z devatera kouzelného kvítí – to 
my také známe z pohádek).

Nyní se průvod  přemístí na horu svaté 
Anny tyčící se nad Novou Rudou. Letos, díky 
dotacím, mohl účastníky vyvézt  autobus, loni 
všichni šlapali hodinku strmou cestou  pěšky. 
Na vrcholu hory pokračuje slavnost v malém 
ranči. Nejprve přijdou na řadu soutěže – po-
hybové, ale také vědomostní – o svatojánské 
noci, o Nové Rudě, o EU.  Soutěží jak Polá-
ci, tak i přítomní Češi, kteří díky ochotnému 
překladateli z Nové Rudy nemají s textem 
problémy.  Poté nastává čas na bohaté občer-
stvení, opékání klobás a masa a samozřejmě 
to nejdůležitější – hudba. Jako host tentokrát 
vystoupil kytarista  z Otovic p. Šála.

Hodinu před půlnocí máme  přistaven 
opět autobus, který nás doveze zpět do Brou-
mova. Je nám líto, že se musíme rozloučit 
tak brzy, protože oslava pokračuje – hudba  
i tanec. Slavnost bude končit po půlnoci. Pro-
tože ke Svatojánské noci patří neodmyslitelně 
oheň,  vezmou si účastníci hořící pochodně  
a společně sestoupí lesem zpět do Nové Rudy.

Se členy turistického klubu z Nové Rudy 
jsme se setkali už poněkolikáté, jelikož v sou-
časné době probíhají přípravy na realizaci 

společné česko - polské akce týkající se obno-
vy předválečného turistického značení přes 
hranice. Naposledy jsme se s polskými turisty 
setkali v červnu, kdy  k nám přijeli poznávat 
tajemství Broumovských stěn na Putování 
Broumovskem.

Na závěr přidám jedno pozvání. U Nové 
Rudy se nachází přístupná rozhledna na hoře 
Všech svatých. Krásně ji vidíte i z mnohých 
výhledových míst v Čechách.  Na hoře sv. 
Anny u Nové Rudy byla  rozhledna mnoho let 
nepřístupná, ale nyní probíhá její oprava, tak-
že v příštím roce se budete moci snad potěšit  
i pohledem z této krásné zděné rozhledny.

(Za KČT  Broumov J. Chaloupková)

XI. ročník 
Běhu Emerich Ratha
Už pojedenácté jsme se v sobotu 14.6.se-

šli ve Schrollově   parku, abychom přivítali 
malé i velké běžce z celého okolí. Přestože 
ráno nás zaskočilo deštivé počasí, věřili jsme, 
že to příznivce běhu neodradí. Naše přání 
bylo vyslyšeno, účast byla nejvyšší v historii 
tohoto závodu, celkem 125 závodníků. V 9:30 
jsme jako vždy odstartovali kategorii nejmen-
ších dětí, které si za vydatného povzbuzování 
přihlížejících rodičů zasprintovaly 100 m. 
Medaili a odměnu obdrželi všichni za spon-
tánní nadšení a bojovnost, jakou projevili při 
závodě. Starší děti se stavěly na start s větším 
rozmyslem, ale i nervozitou. 

Mezi nejúspěšnější výkony patří běh na 
800 m Petra Bárty Lokomotiva Meziměstí 
časem 0:02:45,85 min. Mezi stálé účastni-
ce patří také Kateřina Ševcová, která časem 
0:04:32,29 vytvořila rekord na 1200 m. Ale 
ceníme si i dětí, které nemají natrénováno, 
přesto se zúčastní a bojují s plným nasaze-
ním. 

V letošním ročníku se zúčastnilo zatím 
nejvíce žen, výborně zaběhla Eva Vítová SK 
Nové Město nad Metují. Sedmikilometrovou 
trať zdolala časem 0:29:01,09 min a tím vy-
tvořila nový traťový rekord. 

Nejrychlejším mužem na trati dlou-
hé 10 km byl Jan Beran Spartak Police ča-
sem 0:40:34,70. Za muže nad 50 let zvítězil 
Edward Baczewiski  z Walbrzychu časem 
0:42:06,58 a tímto výkonem porazil muže  
o 10 let mladší. Díky chladnému počasí byly 
výkony lepší než v loňském roce. Jsme potěše-
ni také stálou účastí závodníků z Polska. Na-
konec se v cíli sešli všichni běžci bez větších 
problémů, závod si pochvalovali a v přátelské 
atmosféře sdíleli radost z pohybu. 

Doufejme, že i v následujícím 12. roční-
ku budeme svědky výborných  sportovních 
výkonů a Běh Emericha Ratha zůstane akcí, 
kde se setkávají nejen různé věkové skupiny, 
ale i běžci s různou výkonností. 

Na závěr mi dovolte poděkovat Městu 
Broumov za trvalou podporu a poskytnutý 

grant. Dále děkujeme sponzorům, díky kte-
rým se nám daří dělat atraktivní závod. Jsou 
to HOBRA-Školník a VEBA Broumov a.s, Pi-
vovar Primátor Náchod, HS Flamingo a Izo-
stav stavební firma. Díky patří i pořadatelům 
Ulity Broumov a ASPV Broumov. Děkujeme 
také všem běžcům, bez kterých by závod ne-
měl tak úžasnou atmosféru. Ať i ten následu-
jící ročník je tak úspěšný.            Radek Kolář  

Ochutnávka vín se 
v hotelu  VEBA  

vydařila
 
28. června se v areálu hotelu VEBA usku-

tečnila Ochutnávka vín z vinařství Petra 
Skoupila z Velkých Bílovic. Pan Skoupil je 
dlouholetým dodavatelem  kvalitních vín do 
hotelu VEBA. Na tuto ochutnávku si připra-
vil šest druhů bílých vín a tři druhy červených 
vín. Součástí ochutnávky vín bylo také vy-
stoupení cimbálové muziky Hradišťan, které 
se líbilo a přispělo ke zpříjemnění večera.

Na to, proč se hotel VEBA rozhodl  usku-
tečnil  tuto ochutnávku vín, jsem se zeptal ve-
doucí hotelu VEBA, paní Gabriely Špůrové:

Jak Vás napadlo uskutečnit tuto ochut-
návkou akci? Jak dlouho spolupracujete s pa-
nem Skoupilem ?

S panem Skoupilem spolupracujeme od 
roku 1995. Péťa Skoupil nám začal dodávat 
vína, když začal budovat svoje vinařství na 
základech a tradici svých dědů. My jsme se 
s ním seznámili  přímo na Moravě, kde jsme 
navštívili jeho vinařství a jeho vína nám moc 
chutnala, a tak vlastně začala spolupráce přes 
firmu Weinsberg, která ho vlastně oslovi-
la, aby nám vína dodával. Brzy jsme se stali 
kamarády, každý rok jsme se setkávali ve 
Velkých Bílovicích, kde jsme vína přechut-
návali a vybírali. Tenkrát to bylo jen pro hotel 
VEBA, ale nyní jsou jeho vína v celém resortu 
hotelu. Všimla jsem si, že svá vína nabízí i dal-
ším soukromníkům a podnikatelům v Brou-
mově, ale i v širokém okolí.

V hotelu jsme již dělali více ochutnávek. 
Dělali jsme jednu velkou akci v roce 2002, 
kdy se zde konala velká zahradní party, a ta se 
velmi povedla. Dále jsme dělali ochutnávku 
v roce 2005, kdy se tato ochutnávka konala 
v takovém komornějším stylu. Byly pozvány 
manželské páry podnikatelů, kteří ochut-
návali vína, které si poté mohli objednávat  
i v hotelu. Plánovali jsme i další ochutnávky, 
chtěli jsme v této tradici pokračovat, zejmé-
na kvůli našim hostům a zákazníkům, kteří  
k nám chodí na akce Petra Skoupila a kteří 
jeho vína mají rádi. Chtěli jsme, aby se s ním 
osobně mohli seznámit. S člověkem, kte-
rý dává těmto vínům duši a který je hýčká k 
vlastní podobě. Vůbec není snadné skloubit 
terminy, aby v hotelu byly ty potřebné prosto-
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Rady bylinkáře  
Másláka aneb tradiční 

čínská medicína

Srdečník sibiřský – 
leonorus sibiricus
Srdečník sibiřský je asi 1 metr vysoká by-

lina z čeledi hluchavkovitých. Není náročný 
na pěstování, je to víceletá rostlina, ale proto-

Králičí hop 
v Broumově 
není pro pamětníky žádnou novinkou. 

Již v osmdesátých letech dvacátého století se  
v Broumově proháněli králíci na dlouhém vo-
dítku a překonávali nejrůznější překážky.

Naprostým překvapením však pro všech-
ny byl fakt, že se tomuto v současnosti říká 
Králičí hop, a dokonce se v této disciplíně 
závodí. A právě po třiceti letech na téměř 
stejném místě jsme se sešli a Králičí hop i s 
juniorskými závodníky a jejich hopáky, jak 
se takovým skákajícím králíkům říká, jak se 
patří užili.

Závody jsou úspěšně za námi, celé závod-
ní klání se odehrálo 7. června 2014 ve spor-
tovní hale na Spořilově a nebojím se tvrdit, že 
se jednalo o velice povedený závod na vysoké 
úrovni. Snažili jsme se najít co nejlepší pro-
středí a připravit vše ke spokojenosti účastní-
ků i diváků, snad se nám to povedlo.

Celý náš tým je rád, že si k nám přijelo 
zahopat 19 juniorů ve věku 7 – 16 let s téměř 
padesátkou závodních králíků, ukázat co umí 
a někteří i zvítězit.

Na start se sedmaosmdesátkrát postavi-
la závodní dvojice – závodník + hopák, a to 
hlavně protože přijeli velice šikovní hopáci, 
kteří startovali i ve všech třech vypsaných 
disciplínách a ukázali, že jsou opravdu mis-
tři. Nejúspěšnější dvojicí byli Andrea Krato-
chvílová s Hopíkem, kteří získali pomyslné 
„zlato“ ve skoku vysokém, „stříbro“ ve skoku 
dalekém a „bronz“ v těžké rovince. Andrea 
přivezla hopáčků víc, tak se jí ještě podařilo 
zvítězit v těžké rovince s Amore Mio, se kte-
rým byli ještě třetí ve skoku dalekém. Andrea 
s Jumpem zvítězili ve skoku vysokém a dru-
zí spolu byli ve skoku dalekém a „stříbro“  

ry a aby se to hodilo i panu Skoupilovi, který 
je velmi vytížený. Také to bylo potřeba sklou-
bit s vystupováním cimbálové muziky, kterou 
jsme vždy u  toho chtěli mít.

Myslím si, že tato poslední akce se velmi 
zdařila a ohlasy na ni byly velmi pozitivní. 
Hosti si během večera dokonce  zazpívali  
s cimbálovou  skupinou. Chtěli bychom tedy 
podobnou akci koncem listopadu zopakovat. 
Při té příležitosti bychom chtěli pro hosty 
připravit i vánoční balíčky vín jako dárky pod 
stromeček. Snad zde opět bude i cimbálová 
skupina, která k takové akci patří.   

Jsem rád, že jsem se této akce také zú-
častnil. Nabídnout návštěvníkům dobré vino 
a také si posedět při dobré cimbálové muzice 
nebylo určitě špatné. Věřím, že takovéto akce 
budou ve Vašem hotelu pokračovat. Přeji 
Vám, aby se Vám tato práce dařila a aby na 
další ochutnávku přišlo ještě více lidí. Přispí-
vá to k dobrému jménu Vašeho hotelu.

Petr Cirkl

z těžké rovinky si odvezla rovněž Andrea ten-
tokrát s Angel of Peace. Ve skoku vysokém je 
na třetím místě doplnila Aneta Školníková  
a Meggy. Dvakrát se na stupně vítězů posta-
vila i Veronika Marešová, v lehké rovince ji 
s Mouise patřil „bronz“, zlatou“ vybojovali 
Filip Dytrt a Romeo a „stříbrnou“ Veronika 
Krbcová s Quarterem a ve střední rovince si 
s Jumpym dohopkali pro „stříbro“. „Zlatí“ 
ve střední rovince byli Natalie Kubelková  
a Barney a „bronzoví“ Michaela Kratochví-
lová s Ramonou. Všechny medaile získali 
zkušení závodníci, takže příště možná bu-
deme závodit v Double neboli takovém 2 v 1  
a závodníky dle zkušeností rozdělíme do dvou 
startovních polí.

Náš dík patří městu Broumov, které po-
skytlo grant na uspořádání závodů a schválilo 
využití sportovní haly, generálnímu partneru 
projektu Partners zastoupenému ing. Petrou 
Markovou, sponzorům Sehnoutek a syno-
vé, kteří připravili něco na zub pro všechny 
účastnící se hopáčky, BrikWood, kteří vítě-
zům věnovali podestýlku. O ostatní ceny se 
postarali pořadatelé, kteří připravili pro vítě-
ze nová vodítka a nechali vyrobit ryze prak-
tické upomínkové předměty.

Velký dík posíláme i mediálnímu partne-
rovi Foto PROMA, zastoupenému ing. Mar-
tinou Bernardovou, od kterých se můžeme 
těšit na skvělé fotky...

Závody nám pískali rozhodčí ve složení 
- Eva Černá s adeptem Martinou Bernardo-
vou rovinka LT a skok vysoký a Honza Mareš  
s adeptem Vladimírou Bernardovou rovinka 
ST, rovinka TT a skok daleký. I jim za to děku-
jeme.        Eva Černá

že nesnese mrazy, měla by trávit zimu v míst-
nosti jako pokojová rostlina, kterou je nutno 
dosti zalévat a hodně hnojit. Květe v červnu 
až říjnu. Tato rostlina je po staletí využívána 
v asijské medicíně, kde slouží k celkovému 
uklidnění a relaxaci. Hlavním alkaloidem je 
leonurin, který má na lidský organismus mír-
ně halucinogenní účinky. Dále obsahuje gly-
kosidy, alkaloidy, leokardin, stachydrin, ky-
selinu citronovou, jablečnou a vinnou, silice  
a křemičitany. Výrazně tlumí tachykardie  
a stabilizuje srdeční akci. Zmírňuje projevy 
ischemické choroby srdeční, se zvýšeným 
krevním tlakem působí na trávení a močo-
pudně. Má neobyčejně silné uklidňující účin-
ky při nervových poruchách a srdečních a ža-
ludečních neurózách. V současné době je pro 
svou velmi příjemnou chuť používán ve smě-
sích ke kouření, ale hlavně se z něj připravuje 
uklidňující čaj. 

O všem se můžete poradit s panem Máslá-
kem, broumovským bylinkářem.

Bazalka – 
Ocimum basilicum
Bazalka je pravá víceúčelová rostlina. 

Nechutná jen výtečně v salátech a pokrmech 
z ryb, ale její silná chuť, kterou mají lidé rádi, 
odpuzuje z kuchyně mouchy. Je to bohatě se 
větvící bylina s mnoha listy, které vydávají 
aromatickou vůni. Silná vůně charakterizu-
je většinu hluchavkovitých rostlin. Existuje 
více odrůd bazalek. U nás se pěstuje nejvíce 
zelená, dorůstající do velikosti 40 cm s bílými 
květy. Trpasličí bazalka neboli „Minimum“ 
dosahuje výšky 25 cm, má malé lístky, purpu-
rové květy a velmi jemnou chuť. Zprvu roste 
pomalu, ale po několika měsících zmohutní 
a vytvoří mnoho listů. Později ji zaštipujeme 
vrcholky rostlin tak, aby nám zhoustla. Mno-
ží se semeny anebo řízky z vršku rostlin. Je 
to víceletá rostlina, ale u nás se spíše pěstuje 
jako jednoletá. Zemina pro bazalku musí být 
výživná, která rychle nevysychá, nejlépe se 
hodí květinová zemina smíšená s hnojivem, 
ale i obyčejná zahradní. Vysazujeme do květi-
náčů, truhlíků anebo na zahrádku na slunná 
místa.                                          Jaroslav Žid   
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Srdečně Vás zveme
na 4. ročník

Srazu vernéřovických 
občanů a jejich 
příznivců,
který se koná dne 
6. září 2014 od 14 hodin 
v kulturním domě ve 
Vernéřovicích.
Fotografie 
a vzpomínky z let minulých 
jsou vítány.

Pro milovníky hub 
a houbaření
Město Broumov ve spolupráci 
s mykologickým klubem Choceň
vás zve na veřejnou 
výstavu hub
Datum konání:  22.8.2014    
Místo: Broumov, kiosek u nemocnice
V pátek od 17. hod.  přednáška 
a videoprojekce Ing. Jiřího Baiera 
(známe z TV) a Mgr. Jana Wiplera
Výstava potrvá po oba dny -pátek 
a sobota dopoledne
Večer k poslechu i tanci bude hrát 
skupina Tandem Beat.
Občerstvení zajištěno. (může být 
malý obrázek prasátka)
 Za mykologický klub Mgr. Jan Wipler
Srdečně Vás zve Milan Nemeš

Zprávy 
z broumovského 
útulku
Třetí díl Útulkového pexesa a sada 17 

pohlednic s novými psími „tvářemi“ jsou 
již v prodeji v IC Broumovska na Mírovém 
náměstí 105. Tentokrát fotografie zachycují 
štěňátka a mladé pejsky, kteří se v broumov-
ském útulku narodili nebo zde nějakou dobu 
čekali/čekají na svého majitele.

K 30. červnu 2014 se prodejem útulko-
vých propagačních materiálů podařilo vybrat 
částku 5 tisíc Kč. Pexesa, pohledy či nálepky 
kupují jak místní občané, tak turisté, kteří 
zavítají na IC za účelem získání informací  
o regionu Broumovsko. Velkou radost dělají 
psí pohlednice dětem, které je s oblibou ku-
pují jako suvenýr. Kromě zážitků z prázdnin 
si tak přivezou domů nejen psí obrázky, ale 
hlavně pěkný pocit, že pejskům mohly i ony 
pomoci.

Vzhledem ke značnému zájmu o útul-
kové předměty bude v brzké době v prodeji 
také „psí“ odznáček a před koncem prázdnin  
i školní pomůcky s motivy pejsků.

Ceny zůstávají stejné: pexeso 25,- Kč, 
pohlednice 5,- Kč, samolepka s logem útulku 
Psíkem Pupíkem 5,- Kč.

V útulku momentálně čeká na nového 
pána 13 pejsků. Během letních prázdnin si 
jednoho pejska odvezli noví majitelé až do 
Německa. Zajímali se o psí útulek v informač-
ním centru a následně ho navštívili. Pejska 
Alfíka si zamilovali na první pohled. Věříme, 
že se bude mít pejsek dobře a že vlídné slovo 
zní stejně krásně jak v češtině, tak i v němči-
ně.                             Za útulek Jana Slováková

Mistrovství Polska 
ručních drezín 
v Jugowicích

 19. července se skupina závodníků  
z Broumova  ve složení Tomáš Ságner, Jan 
Hlaváček, Otto Meier a Martin Marek zú-
častnila Mistrovství Polska ručních drezín. 
Závody se jely již po dvanácté, reprezentanti 
Broumova  soutěžili po čtvrté, letos v katego-
rii OPEN.

Soutěžilo se na nepoužívaných železnič-
ních kolejích, po kterých poslední vlak projel 
v roce 1997. Drezíny jsou různě doma sesta-
vené. Jezdí zde i motorové drezíny, mají vět-
šinou motor z Fiatu 126p nebo z motocyklu.

Dvojice Tomáš Ságner – Jan Hlaváček se 
umístila na 26. místě časem 1:25,28, při dru-
hém pokusu na 35. místě v čase 1:30,25.

V další jízdě se Tomáš Ságner s Martinem 
Markem časem 1.27, 38 umístili na 29. místě 
a Jan Hlaváček s Otto Meierem skončili s ča-
sem 1:46,50 na 58. místě.

Před čtyřmi lety Tomáš Ságner a Martin 
Marek soutěžili v kategorii 14 – 18 let a byli 
druzí.

Kromě broumovských závodníků se le-
tošních soutěží z České republiky zúčastnil 
ještě pán z Havlíčkova Brodu, který vozil 
návštěvníky na zahradní železnici a spolek  

z Letohradu se svou šlapací drezínou.
Jugowice jsou od Broumova vzdáleny 40 

km po silnici přes hraniční přechod Staro-
stín. Kratší je cesta na kole přes hraniční pře-
chod na Janovičkách.

Tomáš Ságner 
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Rada města Broumova
vyhlašuje výběrové řízení na obsazení funkce 
ředitele (ředitelky) příspěvkové organizace 
Centrum sociálních služeb Naděje Broumov

           Požadavky:   
• vysokoškolské vzdělání s praxí minimálně 5 let,  
• znalost principů řízení příspěvkové organizace,
• základní znalost ekonomiky a financování sociálních
             zařízení,
• základní znalost pracovněprávních předpisů,       
• výborné řídící a organizační schopnosti,
• výborné komunikační dovednosti,
• samostatnost při řešení problémů,
• vysoká zodpovědnost a důslednost při vykonávání 
             práce,
• odolnost vůči stresu, vysoké pracovní nasazení, 
• bezúhonnost,
• znalost práce na PC – Word, Excel, elektronická pošta, 
             Internet,
• řidičské oprávnění skupiny B.
                                           
           Obsah přihlášky:
• jméno a příjmení uchazeče,
• datum a místo narození uchazeče,
• státní příslušnost uchazeče,
• místo trvalého pobytu uchazeče,

• číslo občanského průkazu nebo číslo dokladu o povolení
             pobytu, jde-li o cizího státního občana,
• datum a podpis uchazeče.

          K přihlášce se připojí tyto doklady:
• životopis, ve kterém uchazeč uvede údaje o dosavadních 
             zaměstnáních a o odborných znalostech,
• koncepce rozvoje spolu s vlastním pohledem na činnost 
            centra sociálních služeb (v rozsahu maximálně 3 stran 
             formátu A4),     
• výpis z evidence Rejstříku trestů ne starší než 3 měsíce, 
             u cizích  státních příslušníků též obdobný doklad 
             osvědčující bezúhonnost  vydaný domovským státem,
             pokud takový doklad stát nevydává,  doloží se 
             bezúhonnost čestným prohlášením,                               
• ověřená kopie dokladu o nejvyšším dosaženém 
              vzdělání.
         
           Lhůta pro podání přihlášky:  31.08.2014
           Předpokládaný datum nástupu: 01.12.2014 
           Místo výkonu práce: Broumov
           
Kontaktní osoba pro případné další informace: 
Ing. Miloš Andrš, vedoucí odboru  sociálních věcí a zdravotnictví, 
tel. 491 504 332, e-mail: andrs@broumov-mesto.cz

Přihlášky zasílejte na adresu: 
Městský úřad Broumov, Ing. Eva Blažková, MPA,
tajemnice MěÚ, třída Masarykova 239, 550 01  Broumov.
Obálku označte „Výběrové řízení – ředitel(ka) CSSNB“.                          
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Nabízíme k pronájmu
byt 2+1 a 3+1 v Otovicích,

po kompletní rekonstrukci.
Telefon 736 633 444

Nabízíme k dlouhodobému pronájmu
Nebytový prostor v ceNtru 

prodejNa
na adrese u Horní brány 63, Broumov 

(nyní prodejna Vesna)
Další informace na tel. čísle 603 451 160 

 

Prodám dva pozemky 2000 m2.
Vhodné na zahradu,
cena dohodou.
Telefon 774 855 409

Prodám rodinný domek,
1+2, garáž, zahrada,
na pěkném místě směrem na Janovičky.
Cena dohodou, nutno vidět.
Č. tel. 604 440 176
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Firma Dita Otmanová Vaňková, DiS.  - 
Účetnictví – správa nemovitostí
VyPISUJE VýBěROVé říZENí NA POZICE:
•   Administrativně technický pracovník
•   Samostatný referent v oblasti daní, financí, realit
•   Manažer pobočky Finančního centra
             Požadujeme:
•   SŠ zakončenou maturitní zkouškou
•   Chuť do práce a dalšího vzdělávání se
•   Komunikativnost a dobré vystupování při  jednání s lidmi
•   Základní dovednosti na PC – Internet, Office Excel, Word
•   řidičský průkaz sk. „B“
•   Spolehlivost, odpovědnost a pozitivní přístup
             Nabízíme:
•   Flexibilní pracovní dobu
•   Nestereotypní práci s možností zapojit vlastní kreativitu 
      a nápady
•    Práci v přátelském kolektivu spojenou s podporou 
       osobnostního růstu
•    Nadstandardní vzdělání v oboru účetnictví, realit  a financí
•    Zajímavé finanční ohodnocení včetně motivačních  odměn  
       za kvalitní práci
•    Možnost kariérního růstu

Váš životopis a motivační dopis zasílejte na adresu:
e-mail:   dita.otmanova@seznam.cz
telefon: 777 878 813
web:   www.ucetnictvi-otmanova.cz
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ARKÁDA BOŽANOV
.  svatební obřad a oslava na statku
.  zdarma zapůjčení grilu UMG typ D1 
    na  60 kg prasátko
.  možnost hudební produkce
.  celková kapacita cca 60 osob
 www.arkadabozanov.cz     tel. 720 292 880

AuTOškOlA
Fiedler, s.r.o.

zahajuje kurzy skupin 

řidičského oprávnění A1, A, B, C, T, E, D

Broumov
26. 8. 2014 od 15 hod.

Police nad Metují
28. 8. 2014 od 15 hod.

Informace na tel. číslech
491 522 877            777 621 552

www.autoskolafiedler.cz

nabízí k prodeji ve svých provozech
v Březové a v Meziměstí: 

•   Veškerý sortiment stavebního řeziva
    (prkna, fošny, hranoly) s možností impregnace

•  Hoblované výrobky - obkladové palubky  
            různých profilů, podlahové palubky, širokou

     škálu čtyřstranně hoblovaných latí, prken
     a hranolů, hotové plotovky s rovným nebo     
     obloukovým ukončením, rýgle, terasy 
      a mnoho dalších

•  Spárovky - desky z masivu, určené k výrobě    
     nábytku a ostatních bytových doplňků

Slevy již při odběru v hodnotě 5.000 Kč bez DPH



 

broumovské noviny 8 (2014), strana  42

Ceny inzerce 
v Broumovských novinách:
Inzerát na jednu stranu (18,5 cm x 26,5 cm)  1500 Kč
na polovinu strany (18,5 cm x 13 cm).............. 810 Kč
na čtvrt strany (9 cm x 13 cm)......................... 440 Kč
na 1/8 strany    (9 cm x 6 cm) .......................... 250 Kč
                                 (9 cm x 3 cm) ...........................130 Kč

Objednávky inzerce je možné zaslat na adresu 

broumovske.noviny@seznam.cz 
nebo odevzdat v podatelně Městského úřadu Broumov
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